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MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 

KÖZGYŰLÉSE 
 

IV-441.158-6/2017. 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
 

 

Készült:  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2017. június 14. 

napján 7 óra 00 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési Termében 

tartott üléséről. 

 

Jelen vannak: Dr. Kriza Ákos polgármester, Badány Lajos, Bartha György, Barta Gábor, 

Eperjesi Erika, Fodor Zoltán, Földesi Norbert, Gazdusné Pankucsi Katalin, Glatz Katalin, 

Hollósy Endre András, Hubay György, Jakab Péter, Katona Ferenc, Dr. Kovács László, 

Kovácsné Budai Mária, Molnár Péter, Nagy-Korsa Judit, Dr. Nánási-Kocsis Norbert, Dr. Nehéz 

Károly, Novák Józsefné, Pakusza Zoltán, Révész Péter, Soós Attila, Szécsényi Marianna, Dr. 

Tompa Sándor képviselők és Dr. Kiss János alpolgármester  

 

Később érkezett: Dr. Simon Gábor és Szilágyi Szabolcs képviselők 

 

Távol maradt: Deák-Bárdos Mihály képviselő és Pfliegler Péter alpolgármester 

 

 

Meghívottak: a Polgármesteri Hivatal kabinet-, főosztály- és osztályvezetői, a Miskolc 

Holding Zrt. és tagvállalatainak képviselői, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a 

mellékelt jelenléti ív szerint. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszönti az ülésen megjelent vendégeket, a nemzetiségi 

önkormányzatok elnökeit, valamint képviselőtársait és a média képviselőit. 

Bejelenti, hogy a Testület 29 tagja közül a jelenléti ív alapján 26 fő van jelen, az ülés 

határozatképes, amelyet megnyit.  

 

Sajnos az elmúlt Közgyűlés óta sokan mentek el közülük. Elhunyt dr. Pásztor Albert Pro Urbe 

díjas, nyugalmazott rendőrkapitány és Raffai Kinga, Kondor Béla díjas festőművész. Kéri, 

hogy néma felállással emlékezzenek meg Róluk. 

 

(A Közgyűlés egy perces néma felállással megemlékezik.) 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A negatív hír után néhány pozitív hírről is tájékoztatást ad, 

amelyek az elmúlt időben létrejöttek, megszülettek. A városimázs az a kép, amely egy várossal 

kapcsolatosan az emberekben él. Jól tudják, hogy Miskolc imázsa az elmúlt évtizedekben nem 

a legpozitívabb irányba fordult, akár a miskolciakat, akár az ország más részén élőket tekintik. 

Szerencsére az elmúlt időszakban egyre több pozitív hír érkezik hozzájuk, amelyek közül az 

egyik arról szólt, hogy milyen szinten erősödött a városimázs nemcsak a miskolciakban, hanem 

az ország más részéről érkezőkben is. Egyik eleme a turizmus fellendülése, amely 

számszerűsíthetően is bemutatásra került többször is a Közgyűlésben. A 2016-os év rendkívül 

jó húzóév volt, a belföldi vendégforgalom növekedését tekintve bekerültek a top 10-be, az 5. 

helyre. Ha azt nézik, hogy a növekedés üteme 2016-ban országosan Miskolcon volt a 

legnagyobb, akkor azt mondhatják, hogy az nagyban hozzájárult a város imázsának 
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erősödéséhez. Amennyiben 2017. első negyedévének számait tekintik, akkor az is a jövőre 

nézve bizakodásra ad okot, mert 25%-os növekmény volt az idegenforgalmi adóbevételeket 

tekintve. 20 millió forintról 25 millió forintra nőtt az első negyedév idegenforgalmi 

adóbevétele. Köszönetet mond mindazoknak, akik tettek azért, hogy így legyen, valamint 

azoknak a szállásadóknak, panzió és hotel tulajdonosoknak, akik dolgoztak ezért.  

Másik pozitív hír is megjelent az elmúlt napokban, amely külön örvendetes mindannyiuk 

számára. Olyan területen erősödött a város, amelyet nem is gondolt volna. 2017-ben 

odajutottak, hogy Miskolc Magyarország Marketing Fővárosa lett. Kilenc területen pályáztak, 

amelyből hét esetben gyémánt díjat nyertek el. Ezzel az abszolút értékben is a mezőny élére 

ugrottak. Nagyon sok munka van abban, hogy ide került Miskolc. Sokat dolgoztak a 

munkatársaik az elmúlt években és az elmúlt hónapokban azért, hogy Miskolc ezt a címet 

megnyerje 2017-re. Ősszel indítanak egy nagyon komoly marketing kampányt azért, hogy 

promótálják a várost, mint gazdasági potenciális lehetőséget azok számára, akik keresik azokat 

a helyeket, ahol támogatóan állnak a munkahelyteremtéshez és a gazdaságfejlesztéshez. 

Megköszöni mindazoknak, akik ezért az eredményért az elmúlt időben dolgoztak, valamint sok 

sikert kíván nekik a következő díjakhoz és eredményekhez.  

 

Tájékoztatja a Testületet, hogy a napirendek elfogadásával folytatják munkájukat. 

 

Badány Lajos és Jakab Péter képviselők „Javaslat az európai béruniót célzó polgári 

kezdeményezés támogatására” címmel képviselői indítványt nyújtottak be. Az 

előterjesztésekkel kapcsolatosan megkéri dr. Alakszai Zoltán jegyző urat, hogy törvényességi 

észrevételét tegye meg. 

 

Dr. Alakszai Zoltán jegyző: Jakab Péter, majd Badány Lajos önkormányzati képviselők 

előterjesztést nyújtottak be a Közgyűlés június 14-i ülésére „Javaslat az európai béruniót célzó 

polgári kezdeményezés támogatására” címmel. Az előterjesztés tartalmi összefoglalójában, 

valamint a határozati javaslatában arra irányuló javaslatot tesznek, hogy Miskolc Megyei Jogú 

Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzon határozatot az általuk, illetve a Jobbik által 

kezdeményezett, „egyenlítsük ki az EU-t szétfeszítő bér- és gazdasági különbségeket” című 

európai polgári kezdeményezés támogatása tárgyában. Az európai parlamenti kezdeményezés 

célja, amelynek részletszabályait az Európai Parlament és Tanács 211/2011. számú EU 

rendelete tartalmazza az, hogy az Európai Bizottság jogalkotási javaslatot terjesszen elő olyan 

ügyben, amelyben jogszabályalkotás az Európai Unió hatásköre. Az Európai Bizottság a 

kezdeményezést az Európai Unió honlapjának tanúsága szerint 2017. május 22. napján vette 

nyilvántartásba. A rendeletben foglalt szabályok alapján támogató nyilatkozatot akár papír 

alapon, akár online az Európai Parlamenti választásokon részvételre jogosító életkort elérő 

uniós állampolgárok nyújthatnak be. Megállapítható, hogy az európai polgári kezdeményezés 

vonatkozásában kizárólag magánszemélyek tehetnek jogi jelentőséggel bíró támogató 

nyilatkozatokat. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata nem tartozik ebbe a körbe, így 

az önálló képviselői indítványnak nincs jogi relevanciája. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Mindemellett azt gondolja, hogy 

nem adminisztratív módszerekkel kell bért emeltetni, hanem egyszerűen meg kell emelni, 

ahogyan ők is tették. 

Az SZMSZ 20. szakasz (5) bekezdése szerint az önálló képviselői indítvány napirendre 

tűzéséről a napirend megállapítása előtt szükséges szavazniuk. 

Kéri, hogy szavazzanak Badány Lajos indítványának napirendre tűzéséről. 
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A Közgyűlés 9 igen, 17 nem szavazattal, 2 tartózkodás 

mellett a képviselői indítványt az ülés napirendjére nem 

vette fel. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak Jakab Péter előterjesztésének 

napirendre vételéről. 

A Közgyűlés 9 igen, 17 nem szavazattal, 2 tartózkodás 

mellett a képviselői indítványt az ülés napirendjére nem 

vette fel. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Badány Lajos képviselő úr „Javaslat a Fidesz kormány 

fiatalkorú migránsok befogadását elfogadó nyilatkozata elleni tiltakozásra” címmel képviselői 

indítványt nyújtott be. Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 5 igen, 19 nem szavazattal, 4 tartózkodás 

mellett a képviselői indítványt az ülés napirendjére nem 

vette fel. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az SZMSZ 20. szakasz (5) bekezdése alapján javasolja 1. 

sürgősségi napirendként nyílt ülésre felvenni a „Javaslat a temetőkről, a temetkezési 

tevékenységről és az azokhoz kapcsolódó díjakról szóló önkormányzati rendelet 

megalkotására és az ahhoz kapcsolódó döntések meghozatalára" című előterjesztést. Kéri, 

szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 11 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja 2. sürgősségi napirendként nyílt ülésre felvenni a 

„Javaslat a Miskolc Városi Szabadidőközpont Nonprofit Korlátolt Felelősségű 

Társasággal közszolgáltatási szerződés megkötésére” című előterjesztést. Kéri, szavazzanak 

az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 9 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja 3. sürgősségi napirendként nyílt ülésre felvenni a 

„Javaslat a Települési Értéktár Bizottságban történő személyi változásokra vonatkozó 

döntés meghozatalára” című előterjesztést. Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre 

tűzéséről. 

A Közgyűlés 17 igen, 1 nem szavazattal, 7 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja 4. sürgősségi napirendként nyílt ülésre felvenni a 

„Javaslat az MVK Zrt.-vel fennálló Közszolgáltatási Szerződés módosítására, a 2016. évi 

közszolgáltatási tevékenységről készült éves Közszolgáltatói Jelentés és a 2016. évi Éves 

Pénzügyi Ellentételezés összegének, valamint a 2017. évi közszolgáltatási követelmény és 

közszolgáltatási ellentételezés tervezett mértékének elfogadására” című előterjesztést. Kéri, 

szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
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A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 9 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja 5. sürgősségi napirendként nyílt ülésre felvenni a 

„Javaslat a Miskolc, József Attila utca 44. szám alatti, valamint a Miskolc, Repülőtéri 

utcában elhelyezkedő ingatlanok értékesítésére” című előterjesztést. Kéri, szavazzanak az 

előterjesztés napirendre tűzéséről. 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 9 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja 6. sürgősségi napirendként nyílt ülésre felvenni a 

„Javaslat a TAO támogatásból megvalósuló sportcélú beruházásokhoz kapcsolódó 

jelzálogjog bejegyzéséhez történő hozzájárulásra” című előterjesztést. Kéri, szavazzanak az 

előterjesztés napirendre tűzéséről. 

A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 7 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja 7. sürgősségi napirendként nyílt ülésre felvenni a 

„Javaslat ingatlanok Magyar Államtól történő ingyenes átvételének kezdeményezésére” 

című előterjesztést. Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 7 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja 8. sürgősségi napirendként nyílt ülésre felvenni a 

„Javaslat a Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekvédelmi Intézmény-

Módszertani Központ és az Önkormányzat között fennálló vagyonkezelési szerződés 

módosítására, a Miskolc, Gesztenyés u. 14. szám alatti ingatlanban található helyiség 

hasznosítására a Magyar Máltai Szeretetszolgálat Egyesület részére, valamint egyéb 

vagyongazdálkodási döntések meghozatalára” című előterjesztést. Kéri, szavazzanak az 

előterjesztés napirendre tűzéséről. 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 9 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja 9. sürgősségi napirendként nyílt ülésre felvenni a 

„Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 

(XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására” című előterjesztést. Kéri, szavazzanak az 

előterjesztés napirendre tűzéséről. 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 9 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja 10. sürgősségi napirendként nyílt ülésre felvenni a 

„Javaslat sportcélú ingatlanokkal kapcsolatos vagyonjogi döntések meghozatalára” című 

előterjesztést. Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
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A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 7 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja 11. sürgősségi napirendként zárt ülésre felvenni a 

„Javaslat a Miskolci Nemzeti Színház Nonprofit Kft. felügyelőbizottsági tagjainak 

visszahívására, illetve megválasztására” című előterjesztést. Kéri, szavazzanak az 

előterjesztés napirendre tűzéséről. 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 9 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a zárt ülés napirendjére 

felvette. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja 12. sürgősségi napirendként nyílt ülésre felvenni a 

„Javaslat a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás 

Társulási Megállapodás módosításának jóváhagyására” című előterjesztést. Kéri, 

szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.  

 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 9 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja 13. sürgősségi napirendként nyílt ülésre felvenni a 

„Javaslat az Integrált Településfejlesztési Stratégia és a Helyi Esélyegyenlőségi Program 

módosításának jóváhagyására” című előterjesztést. Kéri, szavazzanak az előterjesztés 

napirendre tűzéséről. 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 9 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja 14. sürgősségi napirendként zárt ülésre felvenni a 

„Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására és a halaszthatatlan önkormányzati 

ügyekben meghozott polgármesteri döntések utólagos jóváhagyására” című előterjesztést. 

Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 9 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a zárt ülés napirendjére 

felvette. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja 15. sürgősségi napirendként nyílt ülésre felvenni a 

„Javaslat a közterületek rendjéről szóló 13/1998. (III.30.) önkormányzati rendelet 

módosítására” című előterjesztést. Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 9 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja 16. sürgősségi napirendként nyílt ülésre felvenni a 

„Javaslat a Salkházi Sára Miskolc Program eredményeiről szóló tájékoztatás tudomásul 

vételére” című előterjesztést. Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
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A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal, 9 tartózkodás 

mellett a sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére 

felvette. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. § (1) 

bekezdése alapján első javaslata, hogy összevontan vitassák meg az Önkormányzat 

humánfejlesztésével kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 8., 12., 13. és a 

sürgősségi 3., 9. és 16. napirendeket. Kéri, szavazzanak a javaslat elfogadásáról. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett a javaslatot elfogadta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Második javaslata, hogy szintén összevontan, nyílt ülésen 

tárgyalják a város működéséhez kapcsolódó, beszámoló típusú előterjesztéseket, azaz a 

meghívó szerinti 9., 11. és a sürgősségi 4. és 13. napirendeket. Kéri, szavazzanak a javaslat 

elfogadásáról. 

A Közgyűlés 17 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett a javaslatot elfogadta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Harmadik javaslata, hogy szintén összevontan, nyílt ülésen 

tárgyalják az Önkormányzat stratégiai típusú előterjesztéseit, azaz a meghívó szerinti 4., 

10., és a sürgősségi 7., 12. és 15. napirendeket. Kéri, szavazzanak a javaslat elfogadásáról. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett a javaslatot elfogadta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Negyedik javaslata, hogy szintén összevontan, nyílt ülésen 

tárgyalják a Miskolc gazdaság- és településfejlesztéséhez kapcsolódó előterjesztéseket, azaz 

a meghívó szerinti 1., 2., 3., 5., 6., valamint a sürgősségi 5. napirendeket. Kéri, szavazzanak a 

javaslat elfogadásáról. 

A Közgyűlés 17 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett a javaslatot elfogadta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Ötödik javaslata, hogy szintén összevontan, nyílt ülésen 

tárgyalják a város sport- és szociális életéhez kapcsolódó előterjesztéseket, azaz a meghívó 

szerinti 7., valamint a sürgősségi 1., 2., 6., 8. és 10. napirendeket, majd ezt követően zárt ülésre 

kerüljön sor. Kéri, szavazzanak a javaslat elfogadásáról. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett a javaslatot elfogadta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Hatodik javaslata, hogy a Javaslat az Önkormányzat 

vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 

módosítására című napirendről közvetlenül annak megtárgyalását követően szavazzanak, a 

rendelet kihirdetésének időpontjára tekintettel. Kéri, szavazzanak a javaslat elfogadásáról.  

 

A Közgyűlés 22 igen, 5 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett a javaslatot elfogadta. 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a napirendi javaslat elfogadásáról, 

figyelemmel a napirendre tűzött sürgősségi előterjesztésekre, valamint a tárgyalási sorrend 

megállapításáról hozott döntésekre. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 7 nem szavazattal, 3 tartózkodás 

mellett az ülés napirendjét – a napirendre felvett 

sürgősségi előterjesztésekre, valamint az elfogadott 

tárgyalási sorrendre figyelemmel – a meghívóban 

foglaltak szerint állapította meg. 

 

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.) 

NYÍLT ÜLÉS: 

 

1. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének valamint Miskolc 

Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló 21/2004.(VII.6.) önkormányzati 

rendeletének módosítására 
Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester 

 

2. Javaslat közterületek elnevezésére 

Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester 

 

3. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése által hozott IX-225/44.244/2010. sz. 

határozat és az ahhoz kapcsolódó XII-226/5548/2013. sz. határozat hatályon kívül 

helyezésére, valamint a Miskolc Holding Zrt. megbízása energiagazdálkodással 

kapcsolatos feladatok elvégzésére 
Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester 

 

4. Javaslat egyes beruházási projektek megvalósításához szükséges vagyongazdálkodási 

döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester 

 

5. Javaslat a Miskolc, Petőfi tér 3. sz. alatti ingatlanra vonatkozó adásvételi szerződés 

módosítására 
Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester 

 

6. Javaslat a vis maior támogatásokkal kapcsolatos döntések meghozatalára 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

7. Javaslat a Miskolc Környéki Önkormányzati Társulásból történő kilépéssel 

kapcsolatos döntés meghozatalára 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 
 

8. Javaslat a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár alapító okiratának 

módosítására és az egységes szerkezetű alapító okirat jóváhagyására 
Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester 
 

9. Javaslat a helyi önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 

ellátásáról szóló beszámolójának elfogadására 

Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester 
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10. Javaslat a Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégiában foglalt feladatok 2015-2016. 

évi teljesítéséről, valamint a Miskolci Önkormányzati Rendészet 2016. évi munkájáról 

szóló beszámoló elfogadására és a Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégia 2017-2018. 

évi cselekvési programjának jóváhagyására 
Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester 

 

11. Javaslat a Miskolci Rendőrkapitányság 2016. évi munkájáról szóló beszámoló 

elfogadására 

Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester 

 

12. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott egyes óvodák 

intézményvezetői beosztásának betöltésére vonatkozó pályázatok elbírálására 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

13. Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet vezetői munkakörére kiírt pályázat 

elbírálására, vezetői álláshely betöltésére 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

 

 

ZÁRT ÜLÉS: 
 

14. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott Herman Ottó 

Múzeum múzeumigazgatói (magasabb vezetői) beosztásának ellátására vonatkozó 

pályázat elbírálására 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

15. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott II. Rákóczi 

Ferenc Megyei és Városi Könyvtár könyvtárigazgatói (magasabb vezetői) beosztásának 

ellátására vonatkozó pályázat elbírálására 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

16. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben 

Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester 

 

17. Javaslat fellebbezés elbírálására egyedi közterület-használati ügyben 

Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester 

 

 

 

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – NYÍLT ÜLÉSRE: 
 

1. Javaslat a temetőkről, a temetkezési tevékenységről és az azokhoz kapcsolódó díjakról 

szóló önkormányzati rendelet megalkotására és az ahhoz kapcsolódó döntések 

meghozatalára 

 

2. Javaslat a Miskolc Városi Szabadidőközpont Nonprofit Korlátolt Felelősségű 

Társasággal közszolgáltatási szerződés megkötésére 
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3. Javaslat a Települési Értéktár Bizottságban történő személyi változásokra vonatkozó 

döntés meghozatalára 
 

4. Javaslat az MVK Zrt.-vel fennálló Közszolgáltatási Szerződés módosítására, a 2016. évi 

közszolgáltatási tevékenységről készült éves Közszolgáltatói Jelentés és a 2016. évi Éves 

Pénzügyi Ellentételezés összegének, valamint a 2017. évi közszolgáltatási követelmény és 

közszolgáltatási ellentételezés tervezett mértékének elfogadására 
 

5. Javaslat a Miskolc, József Attila utca 44. szám alatti, valamint a Miskolc, Repülőtéri 

utcában elhelyezkedő ingatlanok értékesítésére 

 

6. Javaslat a TAO támogatásból megvalósuló sportcélú beruházásokhoz kapcsolódó 

jelzálogjog bejegyzéséhez történő hozzájárulásra 

 

7. Javaslat ingatlanok Magyar Államtól történő ingyenes átvételének kezdeményezésére 

 

8. Javaslat a Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekvédelmi Intézmény-

Módszertani Központ és az Önkormányzat között fennálló vagyonkezelési szerződés 

módosítására, a Miskolc, Gesztenyés u. 14. szám alatti ingatlanban található helyiség 

hasznosítására a Magyar Máltai Szeretetszolgálat Egyesület részére, valamint egyéb 

vagyongazdálkodási döntések meghozatalára 
 

9. Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. 

(XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására 
 

10. Javaslat sportcélú ingatlanokkal kapcsolatos vagyonjogi döntések meghozatalára 

 

12. Javaslat a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás 

Társulási Megállapodás módosításának jóváhagyására 

 

13. Javaslat az Integrált Településfejlesztési Stratégia és a Helyi Esélyegyenlőségi 

Program módosításának jóváhagyására 
 

15. Javaslat a közterületek rendjéről szóló 13/1998. (III.30.) önkormányzati rendelet 

módosítására 
 

16. Javaslat a Salkházi Sára Miskolc Program eredményeiről szóló tájékoztatás 

tudomásul vételére 
 

 

 

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – ZÁRT ÜLÉSRE: 
 

11. Javaslat a Miskolci Nemzeti Színház Nonprofit Kft. felügyelőbizottsági tagjainak 

visszahívására, illetve megválasztására 
 

14. Javaslat a Közgyűlés utólagos tájékoztatására és a halaszthatatlan önkormányzati 

ügyekben meghozott polgármesteri döntések utólagos jóváhagyására 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elfogadott tárgyalási sorrend szerint az Önkormányzat 

humánfejlesztésével kapcsolatos előterjesztések tárgyalásával kezdik munkájukat.  

 

8. napirend:  Javaslat a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár alapító okiratának 

módosítására és az egységes szerkezetű alapító okirat jóváhagyására 
 

12. napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott 

egyes óvodák intézményvezetői beosztásának betöltésére vonatkozó 

pályázatok elbírálására 
 

13. napirend:  Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet vezetői munkakörére kiírt 

pályázat elbírálására, vezetői álláshely betöltésére 
 

Sürgősségi 3. napirend:  Javaslat a Települési Értéktár Bizottságban történő személyi 

változásokra vonatkozó döntés meghozatalára 
 

Sürgősségi 9. napirend:  Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a 

vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012.(XII.15.) önkormányzati 

rendelet módosítására 
 

Sürgősségi 16. napirend:  Javaslat a Salkházi Sára Miskolc Program eredményeiről szóló 

tájékoztatás tudomásul vételére 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok 

álláspontjának ismertetését. 

 

Bizottsági vélemények: 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság: a sürgősségi 9. napirendhez tartozó előterjesztést 

tárgyalta, amelyet többségében támogatott.  

 Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a meghívó szerinti 

8. napirendhez tartozó előterjesztést egyhangúlag támogatta.  

 Rendészeti Bizottság: a meghívó szerinti 13. napirendhez tartozó előterjesztést 

tárgyalta és egyhangúlag Kovács László Csaba megválasztását javasolja.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 

képviselőknek adja meg a szót. 

 

A vitában hozzászólók: 
 

Dr. Kovács László: A Salkaházi Sára Miskolc Program eredményéről szóló tájékoztatás 

kapcsán kíván felszólalni. 2014-ben, amikor a Közgyűlés elindította a programot, a Fidesz és 

KDNP Frakciók örömmel csatlakoztak hozzá és támogatták a kezdeményezést. A program 

névadójával kapcsolatosan is nagy volt köztük az összhang. Olyan személyről neveződött el, 

aki az élete és áldozathozatala folytán a rászorulók és az üldözöttek segítségére volt. A XX. 

század két nagy diktatúrája, a fasiszta és a kommunista diktatúra közül az előbbi volt az, 

amelyik ezért halálbüntetéssel is sújtotta őt. Nem lehetnek kétségeik afelől, hogy ha megérte 

volna az 1945-ös évet, akkor a kommunista diktatúra is hasonlós sorsot szánt volna neki. 

Amikor 2014-ben elindították ezt a programot, első lépésben arról határoztak és döntöttek, hogy 

azoknak a miskolciaknak, akik nyugdíjas korukra felépítették a háború utáni Miskolcot, akik 

egy élet munkájával érték el a nyugdíjas kort, azoknak valamilyen támogatást tudjanak nyújtani. 
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Ez a támogatás elsőként 10 ezer forint összegű, egyszeri támogatás volt, amelyet már az első 

évben - jelezvén a kezdeményezés sikerét -, több, mint 34 ezren vettek igénybe Miskolcon. 

Ahogyan az előterjesztésben is szerepel, már 2014-ben is arra mutatkozott igény, hogy bővítsék 

azoknak a számát, akik ebben részt vesznek. Már 2014. őszén bekapcsoltak egy bizonyos kört, 

a programba újabb 2800 ember került be. Az első éven 34 ezren, 2015-ben már közel 34 ezer 

500-an, valamint a 2016-os évben már több, mint 35 ezren vették igénybe ezt az ellátási formát. 

A program sikere és a beérkező visszajelzések kapcsán úgy döntött a város vezetése, amelyet a 

Fidesz és KDNP Frakciók is támogattak Miskolcon, hogy bővítik ezeket a programokat. Így 

jutottak el 2015-ön keresztül 2016-hoz, amelyek programjairól részletesen kíván beszélni. 

Tágították a költségvetés keretét, amely a városvezetés felelős gazdálkodásának és Miskolc jól 

teljesítő gazdaságának volt az eredménye. 2016-ban 35 ezer 8 fő részesült egyszeri, 10 ezer 

forintos támogatásban, valamint a Miskolci Nemzeti Színházban az „Egy csók és más semmi” 

című zenés komédiát több, mint 600-an tekintették meg. A Generali Arénában rendezett Zenés 

randevút több, mint 2000-en, a Salkaházi Főzőversenyen a benevezett 30 csapat tagjaival és a 

látogatókkal együtt közel 2000-en, a Salkaházi kiránduló vonaton és túrán a Bükkben mintegy 

800 fő, valamint a Szüreti Mulatságon is több, mint 1000-en vettek részt. Az év zárásaként a 

Salkaházi Karácsony elnevezésű program keretében a Miskolci Nemzeti Színház művészeinek 

előadásán több, mint 600 fő vett részt és kapott ajándékcsomagot. A tavalyi év során volt 

Salkaházi Sára boldoggá avatásának 10. évfordulója, amely alkalomból ünnepi szentmisén 

vettek részt. Fontosnak tartja hangsúlyozni a Fidesz és KDNP nevében, hogy nemcsak 

támogatják, hanem örülnek és büszkék arra, hogy ez az újonnan bevezetett szociális támogatási 

forma milyen sikeres lett a városban. Nemcsak a sikeréről szeretnének nyilatkozni, hanem arról 

is, hogy addig, ameddig a Fidesz-KDNP Frakciók a város vezetésében tevékenyen szerepet 

vállalhatnak, addig vállalják is azt, hogy évről évre próbálják nemcsak szinten tartani, hanem 

bővíteni is azokat az ellátási formákat, amelyeket idáig tapasztalhattak a nyugdíjasaik.  

A Salkaházi Sára Program indulásakor Jakab Péter részéről disszonáns megítélés érkezett, 

amely a Fidesz KDNP - és megítélésük szerint - a nyugdíjasaik ellen is irányult. A Fidesz és 

KDNP tagjai akkor és azóta is többször kinyilvánították, hogy ezzel nem értenek egyet. 

Megerősíti, hogy amíg Jakab Péter, a Jobbik frakcióvezetője nem kér elnézést a miskolci 

nyugdíjasoktól, mert megítélésük és véleményük szerint erre mindenképpen szükség van, a 

Fidesz és KDNP Frakció tagjai a további közgyűléseken is kivonulnak, és nem kívánják 

meghallgatni Jakab Péter felszólalását.  

 

Soós Attila: A Salkaházi Program az indulása óta az ellenzék, pontosabban a Jobbik folyamatos 

támadásának kereszttüzében áll. Holott, ha valaki megismeri akár a beszámoló tartalmán 

keresztül is azt a programot, amelyet évekkel ezelőtt elindítottak, akkor jóérzésű ember 

lelkében, értékrendjében nem lehet vita afelől, hogy ez a program jó és hasznos. Amikor 

elindították ezt, úgy gondolták, hogy Miskolc erősödik, most pedig úgy gondolják, látva a 

számokat és adatokat, hogy Miskolc erős és gondoskodó. A miskolciak talán úgy ismerhetik, 

mint a számok emberét, így két számot kíván idézni. A Salkaházi Program fennállása alatt több, 

mint 1 milliárd forintot tudtak időskorúakra, a Salkaházi Programban résztvevőkre fordítani. 1 

milliárd forintot tudtak az életminőségük javítására adni, arra, hogy részt vehessenek azok, akik 

kétkezi munkával, szaktudással, hozzáértéssel felépítették ezt a várost, a nagyszabású, 

közösségformáló városi rendezvényeken. Ezen összeg mellé közel 100 ezer igénylés társul, 

valamint elmondhatják azt is, hogy bár még júliusban sem tartanak, az első félév vége felé 

járnak, de már közel 28 ezer jogosult igényelte ezt a támogatást, amely alanyi jogon jár minden 

jogosultnak, jövedelemtől függetlenül, aki ennek a városnak az építésében, fenntartásában és 

jövőképének megalapozásában részt vett.  

A vagyonrendelet módosítása arról szól, hogy az államtól ingyenesen kapott, vagy államtól 

jogszabályon alapuló jelzálogok esetében nem szükséges értékbecslést készíteniük. Nem szorul 
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magyarázatra az, hogy ha az államtól díjmentesen ingatlant kap a város, akkor nem nekik fontos 

ez az értékbecslés.  

Megköszöni a miskolciak támogatását, a Salkaházi Programban résztvevők bizalmát. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező, a vitát 

lezárja.  

 

Az elfogadott tárgyalási sorrendnek megfelelően a 9. sürgősségi napirendről történő szavazás 

következik.  

 

9. sürgősségi napirend:  Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a 

vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012.(XII.15.) önkormányzati 

rendelet módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről szükséges 

dönteniük, melyhez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. 

 

A Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás 

mellett megalkotta a 16/2017. önkormányzati rendeletét 

az Önkormányzat vagyonáról és a 

vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) 

önkormányzati rendelet módosításáról. 
 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy a város működéséhez kapcsolódó beszámoló 

típusú előterjesztések tárgyalása következik. 

 

9. napirend:  Javaslat a helyi önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi 

feladatainak ellátásáról szóló beszámolójának elfogadására 
 

11. napirend:  Javaslat a Miskolci Rendőrkapitányság 2016. évi munkájáról szóló 

beszámoló elfogadására 
 

Sürgősségi 4. napirend:  Javaslat az MVK Zrt.-vel fennálló Közszolgáltatási Szerződés 

módosítására, a 2016. évi közszolgáltatási tevékenységről készült 

éves Közszolgáltatói Jelentés és a 2016. évi Éves Pénzügyi 

Ellentételezés összegének, valamint a 2017. évi közszolgáltatási 

követelmény és közszolgáltatási ellentételezés tervezett 

mértékének elfogadására 
 

Sürgősségi 13. napirend:  Javaslat az Integrált Településfejlesztési Stratégia és a Helyi 

Esélyegyenlőségi Program módosításának jóváhagyására 
 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirendek kapcsán külön köszönti dr. Vereckei Csaba 

rendőrfőkapitány urat és dr. Bogyay Ferenc rendőrkapitány urat. 

A rendőrség munkájáról szóló beszámoló ismertetésére felkéri dr. Bogyay Ferenc 

rendőrkapitány urat. 
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Dr. Bogyay Ferenc: A képviselők a beszámolót már kézhez kapták, a Rendészeti Bizottság 

vezetője pedig nyilatkozott az eredményekről egy helyi hetilapnak, így nagy meglepetést már 

nem tud okozni. Két évvel ezelőtt már jelezte, nem tartja helyesnek, ha az adott, vizsgált évet 

csak az előző évvel hasonlítják össze. A 2014. évet így már egy ciklusokon átívelő, 2015. évtől 

kezdő, 10 éves időszak alapján vizsgálták. Az anyag melléklete az elmúlt hét év adatait 

tartalmazza, de az előző beszámolókkal együtt, összesen 12 évet lehet áttekinteni. A regisztrált, 

a kiemelt, valamint a közterületen elkövetett bűncselekmények számát vizsgálva helytálló az 

első négy havi adatok alapján levont következtetése, miszerint további javulást tudtak elérni. 

Értelemszerűen ez az elmúlt 12 év legjobb eredményét jelenti. Az ez évi adatok alapján azt 

tudja előre jelezni, hogy ezt a szintet minimum tartani, de remélhetőleg javítani is tudják. Az 

összes regisztrált bűncselekmény 2010. évhez képest kevesebb, mint felére csökkent 

Miskolcon, de a kiemelt kategóriában is csak 62%, 2005. évhez képest pedig ott is csak a fele. 

A közterületen elkövetett bűncselekmények száma 2010. évhez képest szintén a felére esett 

vissza, ez 2006. óta folyamatosan csökken. A tavalyi év a 2006. évinek mindössze 28%-a. 

Mindig hangsúlyozza, hogy rendőri és rendészeti eszközökkel, különösen demonstratív 

jelenléttel elsősorban a közterületen elkövetett bűncselekmények alakulására tudnak hatással 

lenni, ezért is örömteli, hogy ezen a területen volt a legnagyobb mértékű a csökkenés. Minden 

évben elmondja, hogy a minisztériumi statisztikák a befejezett büntetőeljárások adatait 

tartalmazzák. A lakosság szempontjából az elkövetési idő alapján is fontos áttekinteni akár már 

az idei évet is. Mindig kiemel két adatsort, a rablásokét és a lakott lakások sérelmére elkövetett 

betörésekét. Megjegyzi, ezek esetében kell legkevésbé kalkulálni a látenciával. 2014. évben 

Miskolcon elkövetett 62 rabláshoz képest 2015-ben már csak 47 eset volt, tavaly mindössze 37, 

az idei adatok alapján, a mai napig 14 ilyen esetre került sor. Remény van arra, hogy ezt a 

tavalyi adatot is felül tudják múlni. Nem szabad elfelejteni, hogy ez a szám volt egyszer 175 is. 

A mellékletben a lakásbetörések címszó alatt található adatok tartalmazzák a lakóházhoz 

tartózó bekerített helyről, dolog elleni erőszakkal elkövetett eseteket, illetve az évek óta 

lakatlanul álló lakások sérelmére elkövetett eseteket is. A lakott lakások sérelmére elkövetett 

eseteket manuálisan tartják nyilván. Ez alapján 2015. évben 177 eset történt, eredményesen 

léptek fel több közismert elkövetővel szemben, sikerült őket egy időre távol tartani a 

társadalomtól. Ebből kifolyólag a tavalyi évben már csak 89, az idei év mai napjáig pedig 31 

eset történt. Ez az adat biztatónak tűnik. A mindenkori városvezetésnek mindig elsődleges 

prioritása volt a közbiztonság javítása, a lehetőségek keresése, a rendőrség munkájának 

segítése, a lakosság biztonságérzetének növelése. Továbbra is meg kell őrizni ezeket a 

prioritásokat, de szem előtt kell tartani, hogy a közbiztonság, és a közbiztonságérzet nem 

azonos. Utóbbi könnyedén befolyásolható, akár a médián keresztül is. Tavaly átlagban 13 napi 

bűncselekmény történt, tehát napi szinten lehetne erről beszélni, de ez nem szolgálja a lakosság 

érdekét. A korrekt tényszerű tájékoztatás természetesen fontos. Európa több városával 

ellentétben Miskolcon nem kell tartani terrorcselekményektől. Annak érdekében, hogy ez így 

is maradjon, a társszervekkel együttműködésben rengeteg háttérmunka lesz a jövőben is, és a 

városi rendőröknek továbbra is ki kell majd venni a részüket az országhatár védelméből. A 

városban ma nem kell attól tartani, hogy minden másnap rablás áldozata lehet valaki. Ennek 

megtartása érdekében a térfigyelő rendszer fejlesztése szükséges, valamint a rendőrség és 

rendészet együttműködésének erősítése, hogy a két szervezet kvázi szimbiózisban végezze 

tevékenységét. Sajnos még ma is lehet attól tartani, hogy a város külterületi részein, 

pincesorokon, hétvégi házas, gyéren lakott területeken, alulszocializált rétegek által lakott 

területeken az őrizetlen vagyonok sérelmére történhetnek bűncselekmények. Az elkövetett 

cselekmények több mint fele volt lopás még a tavalyi évben is, ahol az érték döntő részben nem 

haladja meg a kisebb vagy a szabálysértési értéket. Utóbbi esetben a cselekmény valamely 

minősítő eset következtében válik bűncselekménnyé. Ezek a cselekmények sok magánszemélyt 
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érintenek sértettként, de összértékük meg sem közelíti egy-egy kiemelkedően nagy gazdasági 

bűncselekmény kárértékét. A felsorolt eredményeket nem PR tevékenységgel, hanem 

következetes tervszerű megfeszített munkával érték el. Mindezek alapján tisztelettel kéri a 

Közgyűlést, hogy a beszámoló elfogadásával továbbra is szavazzanak bizalmat a miskolci 

állománynak.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A polgárokkal történt beszélgetés alapján kijelentheti, hogy a 

miskolciak érzik a felelős rendőri jelenlétet, a hétköznapokban számíthatnak a rendőrségre. Ez 

az együttműködés az elmúlt években meghozta gyümölcsét. Elmondható, hogy Miskolc 

valóban egy biztonságos város. Sok feladat van még, de köszöni és gratulál ahhoz, hogy 2017-

re sikerült mindezt elérni.  

Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését. 

 

Bizottsági vélemények: 
 Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a meghívó szerinti 

9. napirend elfogadását támogatta. 

 Egészségügyi és Szociális Bizottság: a meghívó szerinti 9. napirend elfogadását 

támogatta. 

 Rendészeti Bizottság: a meghívó szerinti 11. napirend elfogadását támogatta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Hozzászólásra jelentkező 

képviselőknek adja meg a szót. 

 

A vitában hozzászólók: 
 

Soós Attila: Az MVK Zrt.-vel kapcsolatos napirendhez kíván hozzászólni, de előtte, mint 

legfajsúlyosabb napirendről, a Rendőrkapitányság beszámolójáról beszél. Az eddig látott 

adatok okán is fontos pár dolgot látni és leszögezni. Bízik benne, hogy a statisztikák széles 

körben megismerhetőek lesznek a lakosság számára. Nyilván örömteli a helyzet, hogy a 

rendőrség és az önkormányzat intézkedései folyamatosan javulásról tanúskodnak. Látványosak 

a számok, 2016-hoz képest a tendencia folyamatosan javuló. Azt gondolhatja, hogy ezen az 

úton, ami nyilván egy jó út, tovább kell menni a rendőrséggel együttműködve, törekedve arra, 

hogy statisztikailag és szubjektív biztonságérzet szintjén is további látványos és érezhető 

javulást érjenek el. A lakosság az elmúlt évek helyzetének alakulását biztatónak látja. Mindenki 

örül annak, hogy életükben egyre többször látni rendőrjárőröket, a maguk láthatatlan, de 

észrevehető módján vannak jelen. A járőrpárosok is folyamatosan elérhetőek. Ismerve a mai 

helyzetet az ország határain kívül is, ez mindenképpen megnyugtató. Megköszöni a rendőrség 

munkáját, és még jobb eredményeket kívánnak.  

Az MVK Zrt. szerződésével kapcsolatosan elmondja, hogy aki látja a miskolci közösségi 

közlekedés helyzetét, és valamelyest rálát az országos vagy a nemzetközi helyzetre, az 

tapasztalhatja, hogy ilyen lendülettel sehol nem fejlesztenek. Az ilyen modern és biztonságos 

flotta - mind villamosok, mind buszok tekintetében - egyedülálló. A lakosság örömmel 

használja és óvja ezeket a járműveket. Nő a teljesítmény és a kihasználtság is. Látni lehet, hogy 

azért indulnak új járatok, mert munkahelyteremtés okán igény merül fel a lakosság részéről a 

járatsűrítésre. Példaként említi a Takata járatot. Új járatok indulnak az Avasról a Búza tér 

irányába, valamint az újonnan megnyílt Miskolctapolcai Strand is elérhetővé válik a város 

szélesebb területéről. Pár fontosabb számadatot kiemel. Az egyik legmagasabb – több mint 1 

milliárd forint összegű – támogatást biztosítja az önkormányzat a minőségi szolgáltatást nyújtó 

vállalatnak. Tárgyalások folynak plusz támogatásokkal kapcsolatosan, és meg kell említeni, 

hogy az egyik legnagyobb támogatást nyerte el a vállalat, 480 millió forint értékben az állami 
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költségvetésből. Büszkén mondható, hogy jelentős, 15%-os átlagos béremelést tudtak 

biztosítani a dolgozóknak, akik naponta azon dolgoznak, hogy a város közösségi közlekedését 

kiszolgálják. Mindkét beszámolót ajánlja mindenki figyelmébe. Ezúton is még egyszer köszöni 

a dolgozók munkáját.  

 

Dr. Kovács László: Elsőként a FIDESZ-KDNP Frakció nevében szeretne köszönetet mondani 

Miskolc város közbiztonságáért dolgozó vezetőknek, beosztott rendőröknek és a 

gyermekvédelem területén dolgozóknak is. Pár statisztikai adatot kiemel a gyermekjóléti, 

gyermekvédelmi, illetve rendőrségi beszámolókból. Az éves kötelező jelentést nézve az élve 

születések és a halálozások számát tekintve úgy tűnik, hogy Miskolc trendfordulóhoz érkezett. 

Az élve születések száma 2013-2016. között 1366-ról 1422-re emelkedett, de már 2015. évben 

is nőtt. A halálozások száma fordított arányban 2300-ról 2194-re csökkent. Bízik ebben a 

tendenciában és abban, hogy Miskolc demográfiai változása valóban trendfordulóhoz érkezett 

el.  

A rendőrségi beszámolóban látható az, hogy nem csak ez elmúlt évekhez viszonyítva, hanem 

korábbi adatokhoz képest is impozáns eredményeket mutat fel a város. A közterületen 

elkövetett bűncselekmények száma 2006-2016. között 2300-ról 900-ra csökkent. Ha csak a 

2010. óta eltelt időszakot nézi, akkor is 1800-ról 900-ra, tehát 50%-ra csökkent az arány. A 

kiemelt bűncselekmények vonatkozásában 6000-ről mintegy 3000-ra mérséklődött, ami szintén 

50%-os javulás. A rablások száma 2010-2016. között az évi 85-ről 44-re csökkent. A 

garázdaság elkövetése csak az utolsó évet tekintve 424-ről 339-re csökkent. Igazolódni látszik 

az, hogy habár a problémát megoldani nem tudják – teljesen nem is lehet, hiszen az élet 

velejárója sajnos a bűncselekmények elkövetése is – de a tendencia valóban javul. Azt is 

mutatja, hogy az a közbiztonsági modell, amelyet Miskolcon elindítottak, az első jelentős 

lépéseket már megtette.  

Végezetül egy személyes dolgot említ. Kapitány úrnak megköszöni, hogy nem csak verbálisan, 

hanem személyesen is szurkolója a miskolci focinak.  

 

Szécsényi Marianna: Kapitány úr beszámolója nem szorul kiegészítésre, hiszen a számok is 

önmagukért beszélnek. Magánemberként és képviselőként is csak köszönetét tudja kifejezni a 

rendőrség minden munkatársának, hiszen saját körzetében is jelentős az előrelépés. A 

kapcsolattartás és a lakosság biztonságérzete jelentősen növekedett. A beszámoló hatásos 

számokat és javuló tendenciát mutat. Kovács képviselő úr elmondta a számokat. Az összegzés 

jó képet mutat arról az együttműködésről, mely a rendőrség és a rendészet között az évek során 

kialakult. A Rendészeti Bizottság alelnökeként is rálátása van a folyamatra. A lakosság 

biztonságérzetének jót tett, hogy 2016. évben 2015-höz képest 13,5%-kal, tehát 1049-ről 911-

re esett vissza a bűncselekmények száma. A városvezetés legfontosabb céljai közé tartozott és 

jelenleg is tartozik, hogy a városi polgár mindenhol és mindig biztonságban érezhesse magát 

városában. Úgy érzi, hogy ezt erősítik a mai rendőrségi beszámoló adatai is.  

 

Hollósy András: Csatlakozik az előtte szólókhoz, külön kiemelve azt a szakmai munkát, 

melyet a rendőrségi beszámolóban Kapitány Úr elmondott. A lakosság részéről folyamatosak a 

visszajelzések, melyek igazolják, hogy a szubjektív biztonságérzet jelentősen növekedett. A 

statisztikák magas számokat tartalmaznak, de mikor egy járőr párost az utcán látni, olyan 

helyen, ahol a lakosok szempontjából ez fontos, mint például iskolák, vagy egyéb intézmények, 

akkor a számszerűsített adatok javulása mellett, a biztonságérzet is nő. Külön köszönetet mond 

a teljes miskolci rendőri állománynak az eddigi munkáért. Tudjuk, hogy rendőreink nem csak 

Miskolcon, hanem a határokon is szolgálatot teljesítenek, ezt külön szeretné minden miskolci 

lakos nevében megköszönni, és további sok sikert kíván.  
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Glatz Katalin: A gyermekjóléti és gyermekvédelmi beszámolóval kapcsolatosan elmondja, 

hogy a város másik kiemelt feladatának tekinti a gyermekek helyzetének, esélyegyenlőségének 

javítását, alapellátást biztosít, pénzügyi támogatást nyújt és széles körű intézményhálózatot 

működtet. A demográfiai adatokból kitűnik, hogy bár kismértékben, de lassul a népesség 

fogyása. 2014-ben 1067, 2016-ban már csak 772 a születések és halálozások számának 

különbsége. Kiemelkedő, hogy a 0-3 éves korban egyértelmű emelkedés látható. 2013-ban 

5396, 2016-ban már 5502 a korosztály gyermekeinek száma, vagyis 2016 fővel több. A 

Kormány népesedéspolitikai intézkedéseinek köszönhetően – mint a családi otthonteremtési 

támogatás, valamint a növekedő adókedvezmény, a GYED extra – reményteli pozitív változás 

látható. Nagy segítség a családoknak a 2015-ben bevezetett ingyenes gyermekétkeztetés, 

melyet az óvodákban és bölcsődékben vehetnek igénybe a rászorulók. Ugyanitt kell 

megemlíteni a szünidei étkeztetést is. A hátrányos és halmozottan hátrányos helyzetű 

gyermekek gyermekvédelmi kedvezményre jogosultak, mely évente kiegészül 2 alkalommal 

6.000 - 6.500,- Ft összegű Erzsébet utalvánnyal. Figyelemre méltó, hogy jelentősen csökkent a 

rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben részesülők száma. 2010-ben 8597 fő volt jogosult, 

2016-ban már csak 4396 fő igényelte. A csökkenés oka egyértelműen a növekvő 

foglalkoztatottság és az emelkedő bérek. Fontos kiemelni, hogy a gyermek és fiatalkorú 

bűnelkövetők száma 2015-ben 74 fő volt, 2016-ban már csak 57 fő. A fiatalkorúaknál ez a szám 

378-ról 312-re csökkent. Köszönhető ez annak a széleskörű összefogásnak és 

együttműködésnek, amely a MESZEGYI, a Miskolci Önkormányzati Rendészet és a 

Rendőrkapitányság között alakult ki. Bűnmegelőzési tevékenységeik, mint például az ifjúsági, 

ifjúságvédelmi őrjárat, illetve az olyan prevenciós programok, mint a „D.A.D.A.” illetve az 

„Ellenszer” Programok figyelemre méltóak. Mindezekre tekintettel a beszámolók elfogadását 

javasolja.  

 

Dr. Simon Gábor: Nem érti, hogy négy, önmagában is eléggé fajsúlyos, össze nem illő 

napirendet miért tárgyalnak egyben. Véleménye szerint ezeket nem lehetne egy blokkban 

tárgyalni, illetve összemosni. Mindegyikben vannak olyan tények és kérdések, amelyről a 

Közgyűlésnek megfelelőképpen kellene állást foglalni és beszélgetni.  

A gyermekvédelmi beszámolóval kapcsolatosan az első kérdéskör Miskolc demográfiája, 

melyről több cikk is megjelent a sajtóban. Az anyag tényként közli, hogy Miskolc lakossága 

drámaian csökkent 2016. év végére 158.000 főre. Kapitány úr 10 éves távlatban vizsgált 

bizonyos bűncselekményeket. Véleménye szerint a javuló számadatokra a népesség csökkenése 

is komoly ráhatással van. Kiemeli, hogy 2016. december végén 4400 gyermek rendszeres 

gyermekvédelmi támogatásra szorult a városban. Ezek a gyermekek élnek a legszegényebb 

sorban és 6.000 – 6.500,- forint támogatást kapnak.  

Fontos beszélni az MVK Zrt. legfrissebb mérleg adatairól is, amelyeket elnézve – véleménye 

szerint – a kép tragikus. 2016. évben a cég üzemi szinten 226 millió forint veszteséget termelt, 

mérleg szerint majdnem 500 millió forintot, kötelezettség állománya pedig 9 milliárd 400 millió 

forint. Hogyan gazdálkodik és működik ez a cég?  

A rendőrségi beszámolóhoz sokan hozzászóltak. Kiemeli, hogy az MSZP Frakció nevében ő is 

köszönetet mond a miskolci állománynak, azoknak, akik megfeszített munkával, néha nehéz 

körülmények között, akár a határt védve dolgoznak, vagy nyomozói munkát végeznek. Javuló 

statisztikákról beszéltek. Tavaly is elmondta, hogy a statisztikákat két részre szokta bontani, 

egyik része a bűncselekmények száma, másik pedig az, hogy ezekből a rendőrség hányat tudott 

felderíteni. Ez az eredményességi mutató az anyagban 1% javulást mutat, 2010-től nézve 

összességében 50% körül mozog. Továbbra is arra hívja fel a figyelmet, hogy a bűnözést 

leginkább azzal lehet visszatartani, ha a felderítések eredményesek. Ezen a statisztikán kellene 

jelentősen javítani szerinte. Néhány bűncselekmény kapcsán romlás tapasztalható, erről majd 

következő felszólalásában külön szeretne szót ejteni.  
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A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai elhagyják az üléstermet. 

 

Jakab Péter: Természetesen a Jobbik Frakció is szeretné megköszönni a rendőri állomány 

munkáját, azoknak, akik a városban szolgálnak, és azoknak is, akik a határvédelemben vesznek 

részt. A közbiztonság javításának sikerességét leginkább a lakosságnak kell megítélnie, nekik 

kellene értékelni a rendőrség munkáját. A statisztikák nagyon jók, ezt minden évben el lehetne 

mondani, a valóság eközben az, hogy a belvárostól néhány méterre, a Rendészeti Bizottság 

elnökének körzetében egy komplett családi házat le tudtak bontani. A jövőre nézve 

egyetértenek abban, hogy a prevenció fontos. Fontos annak a megakadályozása, hogy az arra 

hajlamos szülők a gyermekekből szintén bűnözőt neveljenek. A városvezetés Lyukóvölgyben 

baba-mama klubot és játszóházat hozott létre, ami szintén biztos nagyon fontos, de nem ad 

megoldást a problémára. A probléma pedig az, hogy a gyermekeket a szülők elviszik lopni és 

már egy bűnözői életmódra nevelik. Sokszor elhangzik, hogy a gyermeknek családban a helye, 

ami igaz akkor, ha családról lehet beszélni. A telepfelszámolással kapcsolatosan megjegyzi, 

Miskolcon telepáthelyezés van, amely szerinte megfelel a kormányzat elvárásának, ami szintén 

az, hogy a felszámolt telepek lakóit a településen vagy annak környékén integrált környezetben 

lévő üres lakások felhasználásával kell elhelyezni. A miskolci városvezetés pontosan ezt teszi. 

A Máltai Szeretetszolgálattal együtt önkormányzati lakásokba költöztetik a számozott utcai 

lakókat. Sajnos továbbra sem lehet tudni, hol vannak ezek a lakások, hol kell tartani attól, hogy 

az új szomszédok megjelennek. Továbbra is úgy gondolják, hogy nem így kell felszámolni. 

Nem a telepeket kell ide-oda költöztetni, hanem a törvényt kell beköltöztetni a telepekre.  

 

A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai visszatérnek az ülésterembe. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Úgy gondolja, képviselő úr miskolciakkal nem beszél túl sokat, 

mert különben hallaná, hogy mi a véleményük a közbiztonság erősödéséről. Javasolja, hogy 

beszélgessen az Avason élőkkel, és kérdezze meg mi a helyzet a fészekrakó programmal. Rend 

van az Avason vagy nem, kiengedik a gyermekeket vagy sem. Ugyanígy a Stadion környékén 

élők véleményét is megkérdezheti a számozott utcával kapcsolatosan, javult a közbiztonság 

vagy sem. Kérdezze meg mi a véleményük a rendőri jelenlétről. A Domb utcai esettel 

kapcsolatosan elmondja, tragédia az, ha az ember a saját vagyonát elúszni látja, ezt így gondolja 

mindenki. Hozzáteszi, hogy a közterület-felügyelet az elmúlt években többször ellenőrizte azt 

a részt, és sajnos többször is intézkedést kellett foganatosítani. Elhanyagolt és gazos volt a 

terület. Világos, hogy szinte hívogatta azokat, akik később ezt lebontották. Mindenkinek 

megvan a maga felelőssége abban, hogy a saját vagyona feletti védelemben tevékenyen részt 

vegyen. Sajnos évek óta üresen állt az ingatlan, nem a város feladata, hogy vagyonvédelmet 

nyújtson. A közterületek rendje az elmúlt években jelentősen javult. Sajnálják a családot, de 

nekik is tenni kellett volna azért, hogy a lakás egyben maradjon. Azt látja, hogy a jobbikos 

képviselők az elmúlt időkben rendkívül sokszor háborodnak fel a Közgyűlésben, annak 

ellenére, hogy javaslatokat nem tettek le az asztalra. Meg lehet nézni a különféle hatóságok 

elmúlt években végzett munkáját, a város közrendje és biztonsága érdekében meg lehet nézni a 

statisztikákat. Előremutató dolgot várna a háborgás mellett. 

 

Pakusza Zoltán: Nem akart erről vitát nyitni, de ha már Polgármester Úr szóba hozta, 

megjegyzi, hogy számtalan levelet küldött annak érdekében, hogy a fejlesztésekről 

tárgyaljanak. A rendőrségi beszámolóval kapcsolatosan, csatlakozva Jakab képviselő úrhoz 

elmondja, hogy elismerik a rendőri állomány munkáját, de azért be kell látni, hogy vannak a 

városnak olyan részei, amelyek gyakorlatilag élhetetlenek. Legutóbb Deák-Bárdos képviselő 

úrnak és a saját körzetének lakói juttattak el külterületről egy levelet a rendészet és a rendőrség 

szakembereinek. Ugyanígy a Torontáli és Tátra utcán is nyilvánvalóan komoly közbiztonsági 
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problémák vannak. Kiemeli, hogy borzasztó a lakcímkártya kiadási gyakorlat. Ha valaki 

kimegy külterületre, akkor láthatja, hogy zártkerti ingatlanokra, gazdasági épületekre adnak ki 

lakcímkártyákat folyamatosan. Miért probléma ez? Van egy csökkenő létszámú városi 

lakosság, és egyre többen laknak a külterületeken. Probléma azért is van, mert egy-egy esőzés 

után a zúzalék lefolyik, így napokig megközelíthetetlen a mentők, a rendőrség és a tűzoltóság 

számára, télen a nagy hóban szintén. Komoly közegészségügyi problémát is jelentenek, hiszen 

jó eséllyel nincs szennyvíz bevezetve, nincs szigetelt szennyvíztározó, egy fertő alakul ki 

ezeken a részeken. Mindez közbiztonsági szempontból is nyilvánvalóan problémás.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felhívja Képviselő Úr figyelmét arra, hogy ez nem egy 

általános panasznap. Megkéri, hogy a napirenddel kapcsolatos szólaljon fel.  

 

Pakusza Zoltán: Csak érintőlegesen elmondta, milyen problémákat okoz a lakcímkártya 

kiadás. A szegregációs tervben is szerepel, hogy azért alakultak ki a szegregátumok, mert 

lakcímkártyák kerültek kiadásra. Megjelenik a folyamatos áramlopás, a szennyvízzel 

kapcsolatos és közbiztonsági problémák. Arra is fel szeretné hívni a figyelmet, hogy Pereces-

Diósgyőr határán is egy új fészekrakó program kezd kialakulni. Nagyon sokszor a városon 

kívülről érkeznek beköltözők, legutóbb Nagyatádról érkezőkkel találkozott. Ami fontos lenne, 

hogy a Közgyűlés ne söpörje le magáról a lakcímkártya kiadással kapcsolatos szigorítás 

feladatait. Ha kell, akkor törvénymódosítást kell kezdeményeznie a város Közgyűlésének. A 

várost körbevevő zöldövezetben folyamatosan telepeket hoznak létre bűnöző életmódú 

emberek. A közbiztonság javulásával kapcsolatosan nem biztos, hogy az Újgyőri főtéren vagy 

a Tátra utcán is pozitívak a vélemények.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Javasolja, hogy Képviselő Úr nézzen vissza 6-8 évvel korábbra 

és ahhoz viszonyítson. Tájékoztatja Képviselő Urat, hogy a törvénymódosítási javaslatot a 

Jobbik is nyugodtan kidolgozhatja és beadhatja.  

A vitát folytatva Bartha Györgynek adja meg a szót.  

 

Bartha György: A tavalyi rendőrségi beszámolónál kérte Kapitány úrtól, hogy a Szervezet 

utcán traffipax mérés valósuljon meg. Ez eredményesen megvalósult, több gyorshajtót meg is 

bírságoltak. Szeretné kérni, hogy ezt ismételjék meg, ha lehet, mert továbbra is kora reggel 7-8 

óra, valamint délután 16-17 óra közötti időszakban „versenypályának” használják és az ott 

lakókat életét veszélyeztetik. Szeretné, ha idén ez nem csak időszakos, hanem többszöri, 

visszatérő intézkedés lenne. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Támogatja Képviselő úr kérését, más városrészben is meg 

kellene valósítani.  

 

A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai elhagyják az üléstermet. 

 

Jakab Péter: A gyermekvédelmi beszámolóval kapcsolatosan megjegyzi, aranyszabály, hogy 

„a bevált recepten ne változtass”. Ezt a szabályt a városvezetés megszegte. Kevés dolog 

működött az utóbbi években Miskolcon, de ezek közé tartozott a most szétvert közétkeztetés. 

Eddig a szülők befizették a térítési díjat, és a gyermek jóllakottan jött haza az iskolából, 

óvodából. Ezzel szemben most a térítési díj ellenében a gyermekek éhesen mennek haza, mert 

nem tudják megenni, amit kapnak. Nem a szakácsok hibája, hiszen rossz alapanyagból nem 

lehet jót főzni. Ha valaki ezt szóvá teszi, akkor a maglódi cég perrel fenyegetőzik. Ezt 

elfogadhatatlannak tartják. Létrejött a Miskolci Egészségfejlesztési Intézet azért, mert a város 

vezetésének fontos volt a gyermekek egészségügyi ellátása és fejlesztése. Hogyan lehet úgy 
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egészséget fejleszteni, hogy a gyermekek rendre úgy mennek haza, hogy két szelet kenyeret 

ettek, mert a főzeléket nem tudták megenni? Kéri, hogy tegyenek rendet ebben a kérdésben, 

hogy a szülők és gyermekeik olyan ételt kapjanak, amit meg is lehet enni.  

 

A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai visszatérnek az ülésterembe. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A közétkeztetésben a váltás óta semmiféle olyan mesterséges 

adalékanyagot nem adnak az ételhez, amely veszélyezteti az egészséget. Hangsúlyozza, az 

egészséget abszolút mértékben védik. Egy egész csapat monitorizálja a cég munkáját, és napi 

szinten történnek azok a beavatkozások, amelyek segítik a szolgáltatás színvonalának emelését. 

Egy dolog biztos, hogy sokkal egészségesebb az étel, mint azelőtt.  

 

Dr. Simon Gábor: A rendőrségi beszámolónál ott hagyta abba, hogy míg a statisztikák szerint 

az összes elkövetett bűncselekmények száma csökkent, az eredményességi mutató viszont 

látványos javulásba nem kezdett, pedig ez logikus lenne. Ha a rendőrség kapacitása nem 

csökken és a bűncselekmények száma is kevesebb, akkor az lenne várható, hogy a felderítési 

mutatók javulnak. 1% az összes javulás, de ha csak néhány bűncselekményt néznek, akkor ott 

kifejezett romlás tapasztalható. Megkapták a táblázatokat, melyben szerepel a 

bűncselekmények száma és egy eredményességi mutató, valamint egy trendvonal. Ebből 

elmondható, hogy a 14 kiemelten kezelt bűncselekmény vonatkozásában a nyomozás 

eredményességi mutatók leginkább romlottak. 2010. évtől, ahol 42% volt, 2016. évben 32% a 

felderítési mutató, de javulásról nem lehet beszélni. Néhány bűncselekmény esetében nem érti 

az alacsony számokat, mint például a személygépkocsi lopás esetén 20% azt jelenti, hogy 5 

ellopott gépkocsiból egyet sikerült megtalálni. Ugyanilyen romlás tapasztalható a lopásoknál, 

a rongálásnál az orgazdaságnál, a súlyos testi sértéseknél és a garázdaságnál, néhány esetben 

ez jelentős. Súlyos testi sértésnél 80%-ról 60%-ra esett vissza. Van olyan bűncselekmény típus, 

ahol a felderítési mutató 0%-on áll, és nem csak ebben az egy évben. Nem tudja ez mit jelent. 

Mondjuk, emberölés esetén ez azt jelenti, hogy soha egyetlen elkövetőt nem sikerült elfogni? 

Azt kívánja, hogy jövőre jelentősen jobb eredményekről tudjanak beszámolni.  

 

Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti. 

 

Gazdusné Pankucsi Katalin: Úgy látja, ellenzéki képviselőtársainak évek óta visszatérő 

víziója az MVK Zrt. összeomlása. Ezzel szemben évről évre azt tapasztalhatják, hogy 

folyamatosak a fejlesztések, új járműveket vásárolnak, melyet a miskolci lakosság nagy 

örömmel használ. Minden évben azon dolgoznak, hogy jobbá tegyék a miskolciak számára a 

közösségi közlekedést. Ennek eredményeképpen tavalyi évben új járatok indultak el, új 

buszútvonalak jöttek létre, mint például az 54-es buszjárat, amely megkönnyíti a diósgyőri 

Bosch dolgozók munkába járását. Az idén sem lesz ez másképpen, hiszen 2017. június 17-től 

egy 290. számú busz segíti majd az eljutást Tapolcára Diósgyőrből, Komlóstetőről, 

Bükkszentlászlóról, Tatárdombról és a Vasgyárból. A 43-as vonalon, amely a Búza tér és a 

Takata között húzódik, június 17-től két járat közlekedik. 2017. elejétől bevezetésre került a 

430. számú járat, amely a Takata és a Pesti út között közlekedik, ezzel is segítve a dolgozók 

munkába jutási lehetőségét. Történik mindez úgy, hogy a bérlet-és jegy árak évek óta nem 

emelkedtek. A fejlesztések után a minőségi szolgáltatás további javítása a feladat. Jelenleg is 

keresik annak lehetőségét, hogy Diósgyőrből a Takatába átszállás nélkül tudjanak eljutni a 

dolgozók. Úgy gondolja, hogy ezért köszönet jár a vállalatnak.  

 

Bartha György: Nagyon sajnálja, hogy Polgármester Úr pont kiment, mert az előző témát, a 

közétkeztetést nem lehet ennyivel elintézni. Óriási a romlás, a szülők panaszkodnak, a 
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gyermekek éheznek. A kihordásos étkeztetésben kevesebb ételt kapnak drágábban, a miskolci 

beszállítók nagy részét lecserélte a cég, olyan feltételeket szabtak, melyeket csak egy cég tudott 

vállalni. Az Önkormányzatnak 92 millió forintot kellett kifizetni azoknak a dolgozóknak, akik 

kérték a végkielégítésüket, valamint a szabadságmegváltásukat. Ezen dolgozók nagy része 

rögtön jelentkezett is az új céghez, ahová természetesen felvették. Ez nem sikertörténet.  

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Nem érti, a gyermekjóléti napirendhez hogyan kapcsolódik 

az alvállalkozó kérdése. Úgy gondolja az, hogy a gyermekeknek ízlik vagy nem az étel, egy 

ellenzéki képviselő által könnyen kinyilatkoztatható úgy, hogy semmilyen bizonyítási teher 

nem terheli őket. Kissé teátrálisnak tartja azt a kijelentést, miszerint a miskolci gyermekek 

éheznek és ezt határozottan vissza is utasítja. Elképzelhető természetesen, hiszen a gyermeki 

ízlés sem egyforma, hogy néha egy-két gyerek nem eszi meg az ételt, mert nem ízlik neki, de 

ez még a családi asztalnál is előfordul. Nem gondolja, hogy ebből általános következtetéseket 

kellene levonni. Ha ez általánosan így lenne, akkor annak sokkal nagyobb társadalmi lenyomata 

lenne. 

A munkavállalók, akik nem vállalták a munkajogi jogutódlást, azt a végkielégítést kapták meg, 

amire a magyar törvények szerint jogosultak voltak. Képviselő Úr hozzászólása arra enged 

következtetni, hogy ezektől az emberektől ő sajnálja a pénzt. Valószínű a munkavállalók ezzel 

a felvetéssel nem értenének egyet.  

 

Glatz Katalin: Az MVK Zrt.-vel kapcsolatosan elmondja, az elmúlt években már hallani 

lehetett, hogy elindult az 58-as járat. Ugyanígy az Avason visszaállításra került a 34-es járat, 

de beindult a 35R jelzésű is, amely az Avasi Kilátót és a Repülőteret köti össze, megkönnyítve 

ezzel az Avason élőknek a Megyei Kórház, vagy a Bosch megközelítését. Elindult a 31-es járat 

mellett a 30-as viszonylat, amely szintén az Avasi Kilátótól indulva, érintve az Avas 

városközpontot jut le a Tiszai pályaudvarra. A most induló 280-as járat kifejezetten a Búza téri 

piacra való eljutást könnyíti meg, a 28-as busz útvonalának meghosszabbítása, a Középszer 

utcát érintve fog közlekedni egy héten háromszor a délelőtti órákban három fordulóval. 

Véleménye szerint ez sem környezetszennyezést, sem balesetveszélyt nem jelent. Ezt azért 

mondja, mert időközben kapott pár telefont, hogy az ott élők egy része fél attól, hogy az 

balesetveszélyt jelent a gyermekek számára. Örül annak, hogy a cég meghallgatta a lakosok 

véleményét is, és érezhető minőségi változtatások történtek. 

 

Novák Józsefné: Nagyon sajnálja, hogy Bartha képviselő úr kiment, mert a közétkeztetéssel 

kapcsolatosan szeretne válaszolni. Sajnos hozzá is eljutottak olyan szülők, akik kifogásolják az 

ételt. Személyesen is meggyőződött arról – három iskolában is –, hogy rendben vannak az 

ételek. Visszautasítja ezeket a dolgokat, mert alaptalanok. Az emberi ízlés különböző, az étel 

az egyiknek ízlik, a másiknak nem. Az adagok és az egészséges hozzávalók rendben vannak.  

 

Pakusza Zoltán: Szintén sajnálja, hogy Polgármester Úr nincs bent, mert javasolni szeretett 

volna neki valamit: négyszemközt kérdezze meg a Kapitány urakat, hogy a jelenlegi 

lakcímkártya kiadási gyakorlat szerintük megfelelő-e. Segíti a rendőrség munkáját vagy 

nagymértékben nehezíti? Oda kell figyelni, nehogy pár év múlva a mostani városvezetés 

fészekrakóit kelljen kirakni a külterületi zöldterületekről. Minden itt ülő képviselő tudja, hogy 

nagyon komoly probléma van a külterületeken. Tudják, hogy az utcára folyik a szennyvíz és 

lopják az áramot, és ha már gyermekvédelemről van szó, a gyerekek is ebben nőnek fel. 

Javaslatot tett már ennek megoldására, de ez nem valósulhat meg akkor, ha ilyen telepeket 

hoznak létre.  
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Dr. Kiss János alpolgármester: Úgy érzi, kicsit irodalmira sikerült a hozzászólás. A 

rendőrkapitányság, de még a kormányhivatal felelősségének feszegetése helyett azt javasolja 

Képviselő Úrnak, hogy tanulmányozza a magyar jogirodalmat a lakcím-nyilvántartással 

kapcsolatban. Eléggé terjedelmes anyag foglalkozik a témával, és az Alkotmánybíróság is elég 

sokat foglalkozott vele, határozataiból megismerkedhetne a magyar jogászi szakma 

álláspontjával, valamint a ténnyel, hogy mindenki számára ezeket a szabályokat kell követni. 

Hiába lázad a magyar jog ellen és próbálja mások nyakába varrni a felelősséget. Ahogyan 

Polgármester Úr is elmondta, ha a Jobbiknak van valami átfogó terve a lakcím-nyilvántartással 

kapcsolatos törvény módosítására, vagy a rendszer újraalkotására, akkor azt tegye le az 

Országgyűlés elé. Segítségül elmondja, hogy az alaptétel – melynek logikáját elég nehéz lenne 

vitatni – az, hogy minden magyar állampolgárnak joga van ahhoz, hogy lakcímmel és 

lakcímkártyával rendelkezhessen. Az a filozófia, melyet Képviselő Úr szeretne, hogy bizonyos 

embereket ne lehessen lakcímhez és lakcímkártyához juttatni, azt jelentené, hogy az ország 

területén hontalan emberek lennének. Az emberi jogokkal és a humánus gondolkodással is 

ellentétes. Más kérdés, hogy a rendszernek milyen társadalmi hatásai lehetnek. Egyetértenek 

abban, hogy a negatív társadalmi hatások ellen küzdeni kell. Nem telepeket hoznak létre, hanem 

nyomortelep felszámolási programot folytatnak. 

 

Nagy-Korsa Judit: Felháborítónak tartja, hogy a tegnapi napon 18 sürgősségi indítványt 

kaptak. Az Integrált Településfejlesztési Stratégia és a Helyi Esélyegyenlőségi Program 

kapcsán elmondja, hogy 31 olyan szegregátum van a városban, kül- és belterületen egyaránt, 

ahol veszélyeztetett körülmények között élnek emberek. A táblázat említi Lyukót 1714, illetve 

767 fővel. 2014. év nyarán az ott dolgozó szociális munkások már 8000 fölé tették az ott és a 

környező erdős részekben meghúzódó embereket. A nyomortelepek felszámolása után, hova 

mennek az emberek? Ezekbe a szegregátumokba.  

A rendőrség munkáját elismerik és köszönetet mondanak érte. Vannak eredmények, ez 

kétségtelen, és nagyon örülhetnek az emberek, hogy itt egyetlen migránssal sem kell 

találkozniuk. Kíváncsi lenne arra, hogy hány uzsorást, dílert, lányfuttatót, koldusmaffiózót 

sikerült rács mögé juttatni. Kíváncsi lenne arra, van-e munkaerő-hiány a kapitányságon, van-e 

fluktuáció. Mennyi az átlagkereset a rendőrségen? Azért fontos kérdés ez, mert most olvasta, 

hogy Miskolcon az átlagjövedelem bruttó 290.000,- Ft fölött van. Ezt nem hiszi el, erről 

szeretne majd következő felszólalásában beszélni, ha lehetőséget kap rá.  

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Tájékoztatja Képviselő Asszony, hogy amennyiben szót kér, 

úgy az SZMSZ szabályai alapján azt meg is fogja kapni.  

 

Földesi Norbert: A közétkeztetés kérdéskörében mindenkinek van negatív és pozitív 

tapasztalata. Van, aki elégedett, van aki elégedetlen szülőkkel találkozott. Amennyiben ő 

fenntartóként kötelező feladatot adna át, akkor ezeket a visszhangokat úgy próbálná meg 

elnyomni, hogy csinálna egy elégedettségi felmérést, mondjuk a szeptemberi-októberi 

időszakban a Miskolci Egyetemmel együttműködve. A felmérést megmutatná a Közgyűlésnek 

és a város lakosságának. Amennyiben nem lenne pozitív a végeredmény, akkor vagy a céggel 

gondolná át a projektet, vagy felbontaná a szerződést. Javasolja ennek a megoldásnak az 

alkalmazását, amely mindenki számára nagy segítség lenne.  

Az avasi bevásárló-busz kérdésével kapcsolatosan örömét fejezi ki Képviselő Asszony felé, 

hiszen belátta, hogy semmilyen politikai szándék nem volt az avasi bevásárló-busz mögött. 

Valós emberek, valós kérései voltak. Vannak ugyan elégedetlen lakosok, de egy nagyobb tömeg 

igényelte ezt a szolgáltatást. Ez egy sikeres szolgáltatás lesz, amit be fognak látni azok is, akik 

most jelenleg elégedetlenkednek.  
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Dr. Kiss János alpolgármester: Nyilván Képviselő Úr nem gondolt valóban arra, hogy a 

visszhangokat el kell nyomni, ez csak egy nyelvbotlás volt. Az együttműködésre gondolt és 

arra, hogy a kritikákat meg kell hallgatni és ebben egyet is értenek. A közétkeztetéssel 

kapcsolatosan ez fokozottan érvényes. Az átadással párhuzamosan létrejött az a szervezeti 

egység, amely folyamatosan vizsgálja a minőséget, ezt kiemelten fontosnak tartják. 

Elégedettségi felmérések heti szinten készülnek. Minden szakmai felvetést szívesen vesznek, 

akár a Képviselő Úr által javasolt, Egyetemmel való együttműködésre is nyitottak, vagy a 

felmérések kiszélesítésére, hogy ez megelégedettséggel töltse el a lakosságot, és biztosítson 

mindenkit afelől, hogy a miskolci közétkeztetés jó kezekben van.  

 

Dr. Nánási- Kocsis Norbert: A rendőrségi beszámoló kapcsán elmondja, hogy a teremben egy 

diagram van kivetítve, amely nagyon impozáns képet fest a közbiztonság alakulásáról. A 

városvezetés kiemelt és fontos feladata, ezt az elsők között tartják számon. Kiemel pár adatot a 

fejlődéssel kapcsolatosan. 2006-ban 3000 közterületen regisztrált bűncselekmény volt, 2016-

ban már csak 911. A kiemelten kezelt bűncselekmények száma megfeleződött, 2006-ban 6000 

volt, 2015-ben már csak 3100. Ezek a számok a közeljövőben tovább fognak javulni. A rablások 

száma 2010-ben 85 volt, 2016-ban 44. Nagy örömmel látják az adatokat, büszkék lehetnek a 

rendőrkapitányságra és a rendőrségi állományra és az őket segítő városvezetésre. A 2016. évi 

beszámoló a javuló tendenciákat gyönyörűen mutatja be. Mindenképpen köszönetet érdemel a 

számadatok mögött álló emberi munkateljesítmény. Fontos kiemelni azt is, hogy a rendőrség 

munkáját segíti a rendészet, akik közös akcióterv alapján, közösen dolgoznak. Sok sikert és 

további jó eredményeket kíván a közeljövőben és hosszútávon is. Lényeges a közbiztonság 

javulása, a lakosság számára élhető hétköznapokban nyilvánul meg. Haladnak a cél felé, csak 

így tovább.  

 

Dr. Tompa Sándor: Azzal kezdené, hogy a remény hal meg utoljára. Azt is mondaná, hogy új 

seprő jól seper. Azt gondolta, hogy az új jegyzőnél nem fordul majd elő, hogy ennyi sürgősségi 

előterjesztéssel kell dolgozniuk. Sajnos úgy látszik, ez nem változik. Lehet, hogy nem a 

jegyzővel van a gond, hanem a Hivatallal, hogy nem tudják időben előkészíteni a fontos 

előterjesztéseket.  

A rendőrségi munkával kapcsolatos beszámoló időben megérkezett és át tudta tanulmányozni. 

Kellő komolysággal elmondták képviselőtársai azokat az eredményeket, amelyeket a 

rendőrséggel szemben meg kell fogalmazni. Nagy-Korsa képviselő asszonyhoz kapcsolódva 

folytatná a kérdéseket. A beszámoló nem tesz említést arról, hogy milyen jövedelmük van, 

milyen módon élnek, és hogyan tudják családjaikat eltartani azok a rendőrök, akik ténylegesen 

minden megtesznek a hivatásuk területén azért, hogy Miskolcon az emberek mindenhol 

biztonságban érezzék magukat. A rendőri jelenlét eredményezte ezt a fajta érzetet a 

polgárokban. Hiányolta ezt a fejezetet a beszámolóban. Nem kerülhető meg a kérdés, hogy a 

városi, illetve megyei kapitányságokon milyen infrastrukturális fejlesztések vannak. Mindkét 

épület régi típusú „szocreál” épület, melyek belül is eléggé korszerűtlenek, nem úgy, mint más 

állami szerveknél, például az ügyészség, illetve a bíróság. Mikorra tervezik a belső 

infrastruktúra, az informatikai rendszer XXI. századivá tételét, hogy az megfeleljen az ottani 

igényeknek. A bűnüldözéshez az is nagyon fontos volna, hogy mindazok a technikai 

lehetőségek – vagy jobbak – melyekkel az üldözöttek rendelkeznek, rendelkezésre álljon a 

bűnüldözés oldalán is. Kéri Kapitány Úr tájékoztatását ebben a témában. 

 

Gazdusné Pankucsi Katalin: A Kormány fő célkitűzése kezdettől fogva a családok 

támogatása, családbarát ország létrehozása, ezzel összhangban a miskolci Önkormányzat is 

kiemelt feladatának tekinti a gyermekek helyzetének javítását. Az önkormányzati stratégiában 

eddig is fontos szerepet kaptak a gyermekekkel kapcsolatos kérdések, és ez továbbra is így lesz. 
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A gyerekek számának növekedésében is pozitív változás látható. 0-3 év közötti korosztályban 

1,4% emelkedés volt 2016-ban. A szünidei gyermekétkeztetés bevezetése Miskolcon is nagy 

segítséget jelent a rászoruló családoknak, hiszen ez által biztosítva van a gyerekek egyszeri 

meleg étkezése a tanítás nélküli napokon is. A város a személyes gondoskodás keretében a 

gyermekjóléti szolgáltatást, a napközbeni ellátást és átmeneti gondozását látja el. A 

MESZEGYI 2016. január 1-től a gyermekjóléti szolgáltatást, a családsegítéssel együtt látja el 

hatékonyabban és komplexebben kezelve a problémákat. 10 bölcsőde szolgálja a nappali 

ellátást. Ezek kihasználtsága a születések számának enyhe emelkedése és a kedvező 

családpolitikai intézkedések következtében javult. Az önkormányzat kiemelt feladatának 

tekinti a bölcsődei épületek felújítását és az infrastruktúra folyamatos fejlesztését is, mert a 

megnövekedett igényeket kielégíteni csak kapacitásbővítéssel lehet. A gyermekek egészséges 

fejlődését hivatott szolgálni a Miskolci Egészségfejlesztési Intézet, amely a felnövekvő 

generáció egészségének javítása érdekében egy átfogó komplex szűrési programot valósít meg. 

Megalakulásuk óta több ezer gyermeket szűrtek.  

 

Dr. Kovács László: A Frakció nevében szeretne köszönetet mondani a rendőröknek, 

határőröknek, akik tevőlegesen is hozzájárulnak ahhoz, hogy Miskolcon sem migránsok, sem 

terrorveszély nincs. Reméli, hogy ez a későbbiekben sem jelent majd problémát. Kéri, hogy a 

rendőrség képviselői a következő napirend tárgyalásánál is maradjanak jelen – amennyiben 

tudnak –, mert egy kapcsolódó anyagot, a Rendészet beszámolóját fogják megvitatni.  

A közétkeztetéssel kapcsolatosan megjegyzi, valószínű az étkeztetés az olyan téma, mint a 

futball, hogy mindenki ért hozzá, de megoldani senki nem tudja. Az ételek íze és mennyisége 

annyira szubjektív, amit nehéz megítélni. Ilyen volumenű váltás esetén bármely városban 

jelentős problémákat okozhat. Ő maga a kezdetektől figyelte és sokkal több problémára 

számított. Arányában ezek a panaszok nem annyira nagyszámúak. Köszönhető ez annak, hogy 

az önkormányzat részéről résztvevő szakemberek, nagyon jó munkát végeztek, másrészt 

köszönet illeti Novák Józsefné képviselő asszonyt, aki szintén bekapcsolódott az 

egyeztetésekbe. Helyi képviselőként és bizottsági elnökként ő maga is részt vette a munkában, 

amely során próbálták feltérképezni a problémákat, hogy mi az igazi probléma. A beérkezett 

panaszokat az intézmények vezetőivel együtt elemezték és azt tapasztalták, hogy az ellátó cég 

részéről maximálisan megvolt a hajlandóság a javításra. Azok a kardinális kérdések, melyek az 

első hónapokban felmerültek, megoldására is kerültek. A bölcsődei, óvodai étkeztetés kapcsán 

volt olyan szülő, aki megkereste, hogy gond van, majd később visszament hozzá és elmondta, 

hogy megoldódott a probléma. A félelmekhez képest úgy látja, a számok aránylag 

elfogadhatóak.  

 

Nagy-Korsa Judit: Előző gondolatmenetét folytatva elmondja, hogy a statisztika szerint egy 

bolti eladó nettó 110.000,- Ft körül, egy borsodi gázszerelő nettó 125.000,- Ft körül keres. Nem 

tudja elhinni, hogy ebben a városban csak 4400 olyan gyereknek jár rendszeres 

gyermekvédelmi kedvezmény, aki rászorul. A kritériumként meghatározott fejenkénti havi 

jövedelem maximum 36.000,- Ft. Ez 144.000,- forintot jelent egy négy tagú család esetében. 

Évekkel ezelőtt a létminimum egy négy tagú család esetében 250.000,- Ft volt. Ha egy 

110.000,- Ft-ot kereső bolti eladó, a GYES-en lévő feleségével, aki 25.000,- Ft összeget kap, 

nem kap ilyen fajta támogatást a gyerekei után, az szerinte nagy szégyen. Sokkal több gyerek 

kellene, hogy legyen.  

A bérlettámogatással kapcsolatosan többször elmondta már, ha valaki két vagy három alsó 

tagozatos gyereket nevel, annak óriási teher előre kifizetni a gyerekek bérletének díját. A 

városnak meg kellene oldani, hogy ha máshogy nem lehet, akkor az iskola ossza ki ezeket úgy, 

hogy a város kifizeti.  
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Dr. Kiss János alpolgármester: Röviden reflektálva elmondja, hogy a gyermekvédelmi 

kedvezmény címszó alatt Képviselő Asszony valószínűleg a gyermekvédelmi támogatásra 

gondolt. Az a véleménye, hogy természetesen a gyermekek támogatása rendkívül fontos, főként 

a rászorulóké. Ideje volt változtatni azon a rendszeren, ami nem vezetett sehová. A segély típusú 

támogatások nem hasznosak a társadalomban, társadalmi szempontból kidobott pénznek 

minősültek az elmúlt években, vagyis azt tekintve, hogy mennyire jutott el azokhoz, akiknek 

szánták, a gyerekekhez. Sokkal helyesebb a természetbeni támogatásokon alapuló rendszer, 

helyesebb az ingyen tankönyv, étkeztetés, családi adókedvezmény. Sokkal inkább biztonságos, 

célravezető és kiszámítható ez a rendszer, kiteljesítve azt a nézetet, hogy a rászoruló 

gyermekeket támogatni kell.  

 

Pakusza Zoltán: Úgy érzi megint kiforgatták a képviselők szavait. Alpolgármester Úr azt 

mondta, nincs telepáthelyezés. Természetesen nem arra gondolt, hogy a lakást helyezik át, 

hanem a lakók mennek máshova, az eredetileg szegregált lakókörnyezetből. Pontosan tudják, 

hogy hova, hiszen a Máltai Szeretetszolgálat helyezi el őket. Szeretné tudni, hogy hol. A 

lakcímkártya kiadással kapcsolatosan sem úgy gondolta, hogy ne adjanak ki, hanem hogy nem 

megfelelő helyre ne adjanak ki lakcímkártyát. A lakcímkártyával már rendelkezők 

folyamatosan vándorolnak egyik településről a másikra, és vannak olyanok, akik mindezt 

kihasználják és nyilvánvalóan komoly üzleteket is bonyolítanak.  

 

Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felmerül a kérdés, hogy Képviselő Úr szerint a felszámolt 

telepek lakóival mit kellene csinálni? Természetesen átköltöznek máshová, hogy egy más 

környezetbe kerülve be tudjanak illeszkedni. Mutasson olyan területet Képviselő Úr a belváros 

környékén, amelyek „elszlömösödtek” a városvezetés utóbbi két ciklusa alatt. Nem fog tudni, 

mert nincs, sőt ritkultak a nyomortelepek. Pontosan azt tették, amit mondtak. Azokkal az 

emberekkel valamit kezdeni kell, akik ott laktak, mert ők is a társadalom részei. Segíteni kell 

őket abban, hogy fel tudjanak emelkedni.  

 

Dr. Tompa Sándor: A miskolciak bizonyára tudnának mutatni Polgármester Úrnak 2010. óta 

elhanyagolt területeket.  

Az MVK Zrt. anyagához hozzáfűzi, két vagy három üléssel ezelőtt volt napirenden a 

villamosok csikorgása. Polgármester Úr tájékoztatást kért akkor arról, hogy a villamosok csak 

Miskolcon csikorognak vagy máshol is. Lehet, hogy ez nem része a közszolgáltatási 

szerződésnek, de szeretne tudni ennek eredményéről. Tudomása szerint a Ganz-Škoda 

feljelentette az MVK Zrt.-t., több mint 200 millió forint ki nem fizetett követelés miatt. Hogy 

lehet az, hogy miközben nagy összeggel támogatja az önkormányzat az MVK Zrt.-t, aközben 

ilyen tartozásokat halmoz fel.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Volt egy elszámolási jogvita, amit a Ganz-Škoda az ellentétes 

álláspontok miatt a bíróságon kívánt tisztázni.  

A napirendek feletti vitát lezárja.  

Dr. Kiss János alpolgármester úrnak adja meg a lehetőséget a vitában elhangzott kérdések 

megválaszolására.  

 

Dr. Kiss János alpolgármester: A vita menetében sok ellenzéki kérdésre sikerült reflektálni.  

Dr. Simon Gábor MVK Zrt.-t érintő kritikájával kapcsolatosan megjegyzi, nem tudja, mennyire 

fogalmazhat meg kritikát az a párt, amelynek 2002-2010. között, 8 év alatt az egyszerű 

vonaljegy árát sikerült 90,- Ft-ról 250,- Ft-ra, tehát majdnem háromszorosára emelni. A cég 
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veszteségével kapcsolatosan elmondja Képviselő Úrnak, ha figyelné a közgazdasági 

folyamatokat és a szaksajtót, akkor láthatná, hogy az országban a tömegközlekedéssel 

foglalkozó vállalatok veszteségesek. Kiemeli, hogy ezek közül nem az MVK van a legrosszabb 

helyzetben. A közösségi közlekedésnek közösségi finanszírozás az alapja, tehát a városnak 

egyéb bevételeiből kell finanszírozni azokat a területeket, melyek a szolgáltatás jellegénél fogva 

nem képesek jövedelmet termelni. Az ellenzéki példa alapján meg lehetne háromszorozni az 

árakat, de a lakosság körében nem lenne túl népszerű az intézkedés. Miskolcon 2012. január 

óta nem volt áremelés annak ellenére sem, hogy a szolgáltatás színvonala jelentős mértékben 

emelkedett. Lecserélték az összes villamost, melyen wifi elérhetőség van, valamint az autóbusz 

flotta majdnem 70%-át. Úgy sikerült stabilizálni a jegyárakat, hogy közben egyre magasabb 

szintű a szolgáltatás. A 2017. évi tervekben látható a futásteljesítmény növekedése, a villamos 

és buszvonalon is többletszolgáltatásokat fognak nyújtani. Amikor azt mondja, hogy nem az 

MVK van a legrosszabb helyzetben, az annak is köszönhető, hogy a vállalat nagyon jó 

gazdaságpolitikát folytat. Jó és üzletileg megalapozott döntés volt a gázüzemű autóbuszok 

beszerzése, amely nem csak a környezetet védi, hanem üzemeltetése 400 millió forintos 

megtakarítást eredményezett éves szinten. Az ehhez hasonló döntések fogják megalapozni azt 

a jövőt, amelyben a vállalat gazdasági teljesítményét tovább tudja javítani, nyilván koncentrálva 

a még meg nem újított flotta részre. Nyilván a korszerű trendeknek megfelelően vizsgálni kell 

majd az elektromos buszok beszerzésének lehetőségét is. Ebben a tekintetben a vállalat jó példát 

mutat és elismerésre méltó teljesítményt nyújtott.  

Szintén Simon képviselő úr vetette fel a rendőrségi beszámolóval kapcsolatosan, hogy a 

bűncselekmények számának csökkentése helyett az eredményesség növelése lenne fontosabb. 

A lakosság számára – ha választani kell – felderítés helyett az a fontosabb, hogy egyáltalán ne 

legyenek bűncselekmények áldozatai. Nem ért egyet abban sem, hogy a felderítési mutatók 

rosszak, nyilván ki lehet ragadni a 42 táblából rosszabb adatokat. Túlzott elvárás lenne, hogy 

minden évben, minden kategóriában csökkenjen az elkövetések száma és ezzel párhuzamosan 

növekedjen az eredményesség is. Egyszerre mindent elvárni nem lehet. Egészen kiemelkedő 

volt a 2016. évi rendőrségi munka és ha ezt a trendet folytatni tudják, akkor Miskolc jó úton 

halad, hogy felzárkózzon a legbiztonságosabb magyar városok közé. Külön örül annak, hogy 

szemmel látható, hogy a kapitányság nem csak arra összpontosít, hogy minél több élő erőt 

vonjon be, hanem abba, hogy keresse a legjobb jogi megoldásokat a bűncselekmények 

visszaszorítása érdekében. Egy futball hasonlattal élve megjegyzi, nem elég az erő és a 

gyorsaság, taktika is kell. Azt látja a beszámolóból, hogy nagyon jól tudják a lakosság 

szubjektív biztonságérzete szempontjából mi a fontos, és látható hogyan próbálnak a jog 

segítségével is beavatkozni a mutatók javítása érdekében. Még egyszer köszöni a munkát és 

ugyanilyen sikereket kíván 2017. évre is. Mint ahogyan arra Kapitány Úr is célzott, 2017. évben 

az eddigi fél éves számok alapján elmondható, hogy a trendek nem törtek meg, bizakodással 

várják a jövő évi beszámolót is.  

 

Dr. Bogyay Ferenc: Nem tervez hosszan reagálni. Előre bocsátja, hogy elhangzottak 

infrastruktúrával és fluktuációval kapcsolatos kérdések, amelyek nem csak a Miskolci 

Rendőrkapitányság állományát érintik, ezért átadja majd a szót Főkapitány Úrnak is.  

Simon képviselő úr felvetéseire reflektálva elmondja, a beszámoló elsősorban egy szakmai 

anyag. A Közgyűlést megelőző bizottsági meghallgatások adnának remek lehetőséget arra, 

hogy ha valamit nem értenek a képviselők, akkor az egyes frakciók a szakértőikkel együtt, rá 

tudnának kérdezni. Talán akkor nem fordulna elő olyasmi, hogy Képviselő Úr az emberölési 

esetek kapcsán 0%-os felderítettségi mutatót feltételez. Csupán arról van szó, hogy az 

emberölés megyei hatáskörbe tartozik, ezért nem a városi rendőrkapitányság tevékenységét 

mutatja. Hangsúlyozza, hogy 20-25 évre visszamenőleg kettő vagy három olyan emberölési 
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eset volt, amit még nem sikerült felderíteni. Az eredményességi mutató tehát megközelíti a 

100%-os eredményességet.  

Abban egyetért, hogy a felderítési és a nyomozati eredményesség – hangsúlyozva, hogy a kettő 

nem ugyanaz – hasonlóan fontos, mint a bűncselekményszám. Valóban egy visszatartó erőt 

jelent az a bűnelkövetők számára, ha jó eséllyel kézre kerülnek és nem ússzák meg a 

felelősségre vonást.  

Szintén szakmai kérdés, hogy mennyi a felderítetlen cselekmények száma. Kijelenti, hogy egy 

stabil, kiegyensúlyozott nyomozati és felderítési eredményesség mellett dolgoznak, ahol kiugró 

változásokra valóban nem nagyon lehet számítani. A kiemelt bűncselekmények 

vonatkozásában 2005-ben 42%, azóta mindig 40% alatti eredmény volt, de nem gondolja, hogy 

ezzel szégyenkezni kellene. A bűncselekményszámokat drasztikusan sikerült csökkenteni, ami 

azt jelenti, hogy a felderítetlen bűncselekmények száma is jelentősen csökkent. Az is igaz, hogy 

a lakosság száma csökkent, de nem olyan nagyságrendben, ami ezeket az eredményeket 

befolyásolná. A százezer lakosra vetített bűncselekményszám ugyanazt a javuló trendet 

mutatja.  

Jakab képviselő úrnak továbbra is azt tuja mondani, hogy igen, sajnos előfordulnak 

bűncselekmények Miskolcon, olykor súlyosak is. Minden nap van még átlagosan 13 

bűncselekmény. Azon vannak, hogy ezt lecsökkentsék, de eléggé utópisztikus elképzelés, hogy 

ez bármikor is nulla lesz.  

Bartha képviselő úrnak megígéri, hogy idén is lesz traffipaxos mérés a Szervezet utcán, illetve 

vizsgálják annak a lehetőségét, hogy egyéb közlekedéstechnikai módszereket is alkalmazzanak 

a területen.  

Nagy-Korsa képviselő asszonynak válaszként elmondja, igen, uzsorást, leányfuttatókat, 

valamint dílereket is tartóztattak már le. Erre azonban nem tér ki bővebben, amennyiben 

érdeklik a számadatok, részletes tájékoztatást is tud adni.  

A többi kérdésére Főkapitány Úr ad választ.  

 

Dr. Vereckei Csaba: Az ország valamennyi rendőrkapitánya ugyanolyan metodika szerint 

felépített, ugyanolyan alaki és tartalmi követelményeknek megfelelő beszámolót tart minden 

képviselő-testület előtt. Nem azért maradt ki a gazdálkodás, illetve a felújítás, mert 

szégyenkezni valójuk van, hanem azért, mert ez központilag nem témája a beszámolónak. Az 

előmeneteli rendszerrel, a fizetéssel és a szociális helyzettel kapcsolatosan elmondja, hogy 

2015. évben indult egy átfogó életpálya modell, amely több éven keresztül, több lépcsőben 

valósítja meg a rendőri állomány béremelését. 2015. évben ez 30% egységes béremelést 

jelentett, ezt követő minden évben, tehát 2016-2018. évek között +5%. A 2019-re kitűzött cél, 

a 2015. évi kereset 50%-os emelése minden rendőr számára. Erre már régen volt példa. Az 

általa említett életpálya modellnek ez csak egyik pillére. Meg kell említeni, hogy ehhez a 

rendszeren belül társul egy kiszámítható előmeneteli rendszer, ami minden rendőr számára 

világosan tartalmazza azt, hogy milyen továbblépési lehetősége van. Az életpálya modell 

természetesen egy tisztességes nyugdíjba vonulással zárul. Következő pillér az időközben már 

kidolgozott és a gyakorlati megvalósulás küszöbén álló lakhatási támogatási rendszer, ami a 

lakáshoz jutást, és otthonteremtést támogatja. Az idei évtől a szociális biztonság is jelentősen 

javult az által, hogy bevezették az egészségkárosodási kereset-kiegészítést, illetve 

járadékrendszert és az ehhez társuló továbbfoglalkoztatási kötelezettséget. Tehát, ha a rendőr 

elveszíti a fizikai alkalmasságát a szolgálatra, akkor sem kerül utcára, nem marad jövedelem 

nélkül. 

A felújításokkal kapcsolatosan annak nagyon örül, hogy ez másnak is szemet szúrt. Így legalább 

nem lesz az a vélemény, hogy indokolatlanul költik a pénzt. Rövidesen ennek látható jelei is 

lesznek. A miskolci kapitányság épületének legszükségesebb felújítása már folyamatban van, 

ez pedig a belső gépészeti, szennyvízhálózat, elektromos rendszer, csapadékvíz elvezetési 
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rendszer felújítása. Pályázati forrásból további hat objektum felújítása is megtörténik a 

megyében, ennek a pályázati forrása 1,9 milliárd forint. Az eredményekről a következő két 

évben be is tudnak majd számolni.  

A számítógépes rendszerhez kapcsolódóan elmondja, hogy a rendőrség szinte minden egyéb 

kormányhivatalt megelőzve jutott el egy egészen magas szintjére az elektronikus 

ügyintézésnek. Ez sokaknak példaként szolgál, illetve gyakorlati segítséget is jelent az 

ügyészség vagy a bíróságok számára. Ehhez egy olyan informatikai infrastruktúra szükséges, 

ami biztosítja a rendszer működését, ez természetesen rendelkezésre áll és folyamatosan bővül. 

Ebben kifejezetten élenjáró és útmutató a rendőrség munkája.  

A létszámhiánnyal kapcsolatosan elmondja, nem küzdenek vele, sőt, az elmúlt években soha 

nem látott mértékben érkeztek végzős hallgatók a Nemzeti Közszolgálati Egyetemről, illetve a 

Rendészeti Szakközépiskolákból. Az életpálya modellnek köszönhetően is kevésbé tapasztalták 

azt, hogy a rendszert elhagynák a rendőrök. Egy gond van, amivel vezetőként szembesülnek, 

hogy sokan választják a dunántúli munkalehetőségeket, de ez a fajta nyugatra vándorlás is 

kezelhető és kiszámítható.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni, hogy Kapitány Urak minden felmerült kérdést 

tisztáztak. Megköszöni a munkát, amelyet az elmúlt években becsülettel végeztek a városban. 

Ha ezt a dinamikát tartják, néhány év múlva valóban az ország legbiztonságosabb városa lesz 

Miskolc.  

 

Az Önkormányzat stratégiai típusú előterjesztéseinek tárgyalásával folytatják munkájukat. 

 

4. napirend:  Javaslat egyes beruházási projektek megvalósításához szükséges 

vagyongazdálkodási döntések meghozatalára 
 

10. napirend: Javaslat a Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégiában foglalt feladatok 

2015-2016. évi teljesítéséről, valamint a Miskolci Önkormányzati Rendészet 

2016. évi munkájáról szóló beszámoló elfogadására és a Közbiztonsági és 

Bűnmegelőzési Stratégia 2017-2018. évi cselekvési programjának 

jóváhagyására 
 

Sürgősségi 7. napirend:  Javaslat ingatlanok Magyar Államtól történő ingyenes 

átvételének kezdeményezésére 
 

Sürgősségi 12. napirend:  Javaslat a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási 

Önkormányzati Társulás Társulási Megállapodás 

módosításának jóváhagyására 
 

Sürgősségi 15. napirend:  Javaslat a közterületek rendjéről szóló 13/1998. (III.30.) 

önkormányzati rendelet módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok 

álláspontjának ismertetését. 

 

Bizottsági vélemények: 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság: a sürgősségi 15. napirendi előterjesztést tárgyalta és 

támogatta az elfogadását. 

 Városgazdálkodási és –üzemeltetési Bizottság: a 4. napirendi előterjesztést tárgyalta 

és mindkét határozati javaslat elfogadását egyhangúlag támogatta. 
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 Pénzügyi Bizottság: a 4. napirendi előterjesztést tárgyalta és mindkét határozati 

javaslat elfogadását többségében támogatta. 

 Rendészeti Bizottság: a 10. napirendi előterjesztést tárgyalta és mindkét határozati 

javaslat elfogadását többségében támogatta. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Hozzászólásra jelentkező 

képviselőknek adja meg a szót. 

 

A vitában hozzászólók: 
 

Dr. Kovács László: A „Javaslat ingatlanok Magyar Államtól történő ingyenes átvételének 

kezdeményezésére” című előterjesztés kapcsán kíván elsőként felszólalni, elsősorban a volt 

Diósgyőri Kórház épületegyüttesének átvételére vonatkozóan. Elmondja, hogy kettő TOP-os 

pályázat van folyamatban – részben a szociális alapellátások infrastrukturális fejlesztésére 

vonatkozó, részben az önkormányzati ingatlanok energetikai korszerűsítésére, melyek 

kapcsolatba hozhatóak ezzel a kezdeményezéssel. Az uniós források felhasználásának 

alapfeltétele az, hogy a Magyar Állam tulajdonában lévő és a tulajdonosi jogokat jelenleg 

gyakorló Állami Egészségügyi Alapellátó Központtól a tulajdonjogot, illetve első lépésben a 

vagyonkezelői jogot visszaszerezze az Önkormányzat. A volt Diósgyőri Kórház telephelyének 

visszaszerzése stratégiai fontosságú lehet, azért mert 2010-ben, mikor a bal oldali vezetéstől 

átvette a Fidesz-KDNP a városvezetést, akkor az egészségügyi alapellátásban olyan lepukkant 

infrastrukturális helyzet volt, ami nagyon régóta váratott magára. Elmondja, hogy többször volt 

kezdeményezés, melyért az előző városvezetésnek köszönetet is mondott, ilyen volt, hogy 

elindult a diósgyőri telephelyen és az avasi városrészben két olyan egészségügyi centrum 

kialakítása, mely előremutató volt és azóta meg is valósult. De a város egészét nézve a 

háziorvosi alapellátásban működő rendelők állapota nagyon leromlott volt. A szociális területen 

látszódik, hogy az infrastruktúrának a megújítása elodázhatatlan lesz és kapacitásbővítésre is 

kell majd törekedni. Az elöregedő társadalom, illetve a társadalom mobilitása azt mutatja, hogy 

egyre nagyobb igény fog mutatkozni arra, hogy a jelenleg is meglévő fekvőbeteg ellátást 

fejlesszék. Az összevont kórház az összes szakrendelést beviszi a volt Vasgyári Kórház 

területére, így jelenleg 11 fogorvosi körzet, 7 háziorvosi körzet és az ott lévő patika marad a 

volt SZTK épületben. Arról kell gondolkodni, hogy hosszabb távon kielégítve a lakossági, 

illetve az alapellátás részéről felmerült igényeket, rövidtávon is meg kell oldani, hogy részben 

az ellátás közeli megvalósításban történjen. Tervek szerint három rendelő visszakerülne az Első 

utca környékére, négy rendelő a Vasgyári Kórház területére menne be. A fogorvosi körzeteket 

is bevinnék a Vasgyári Kórház területére, ehhez a TOP-os forrásból kell az átalakításokat 

megvalósítani, melynek előfeltétele a vagyonjogi helyzet rendezése. A volt Diósgyőri Kórház 

telephelyén két, markánsan elkülöníthető rész van. Az egyik a strokenak az épülete, ahová a 

szakrendelések fognak beköltözni a jövő héten a Vasgyári SZTK területéről, illetve a maradék 

rész melyre vonatkozóan jelen előterjesztés a vagyonkezelési-, később a tulajdonosi jognak a 

megszerzésére tesz javaslatot. Későbbiekben a kapacitásbővítés, majd az infrastrukturális 

fejlesztés érdekében az Őszi Napsugár Otthonnak bizonyos részei ide kerülnének elhelyezésre. 

Ezen tervek következtében a Fidesz és KDNP Frakció támogatja az előterjesztést és 

előremutatónak tartják.  

 

Soós Attila: A miskolci Rendészet beszámolója és a Bűnmegelőzési Stratégia kapcsán szólal 

fel. Az elmúlt években bekövetkezett kedvező, pozitív változások miatt köszönetet mond a 

Rendészet 160 munkatársának, a közel 250 polgárőrnek, a MIREND-SEC munkatársainak, 

azoknak, akik a jelenlegi helyzetet lehetővé tették ebben a városban és mindenkinek, aki az 
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Önkormányzat intézményeiben, bárhol ebben a városban dolgozott annak érdekében, hogy ez 

a közbiztonsági és bűnmegelőzési stratégia alakulhasson ki. Dr. Kriza Ákos polgármester úr 

kezdeményezésére az országban először alakult meg az önkormányzati rendészet és más 

önkormányzatok részéről azóta is folyamatos az érdeklődés az itt működtetett modell iránt. 

Ellentétben az előző időszakkal, amikor egy őrző-védő brigádos rendszerként működött vagy 

nem működött, köszönhetően ezt az MSZP-s városvezetésnek. Ezt követően 2013-tól évről-

évre komoly, szisztematikus munkával, több százmilliós nagyságrendű költségvetési 

támogatással, a személyi létszám folyamatos fejlesztésével, önálló rendészeti egység 

kialakításával jött létre az intézmény, törekedve arra – a rendőrséggel egységben –, hogy 

megvalósuljon a 2010-ben és 2014-ben tett ígéret, miszerint Miskolc legyen a rend és 

közbiztonság városa. Mindazon elemeket tartalmazza ez a beszámoló, melyekre a miskolciak 

mandátumot adtak és adnak, hogy ezek rendezésre kerüljenek. A fészekrakó ügy lassan 

lezárásra, megoldásra kerül, míg a szocialista városvezetés szerint ezt az ügyet nem lehetett 

megoldani. Igény volt arra, hogy a városban szűnjenek meg a nyomortelepek, minden riogató 

propagandával ellentétben igenis látható, hogy megszűnt a Dráva utca, az Álmos utca, Mész-

telep, a Békeszálló-telep és megszűnőben vannak a számozott utcák. Lakossági igény volt arra, 

hogy egyre több helyen legyenek kamerák, most már több mint 300 van kihelyezve és további 

500 telepítésére és üzembe helyezésére kerül sor. Igény volt arra is, hogy rendőr és rendészeti 

jelenlét legyen a frekventált belvárosi, turisztikai és a bűnügyi statisztika alapján a fertőzöttebb 

gócokban is. Arra is igény volt, hogy a fontos helyeken 24 órás jelenlét legyen, hogy kutyás 

szolgálat legyen, ez folyamatban van, a mezőőrök, a lovasjárőrök jelenlétére, a 

rendszámfelismerő rendszerre, ez jelenleg a belvárosban van és hamarosan a városhatárokon is 

beüzemelésre kerül. A rendőr – rendész párosokra a jövőben is igény van, ezt a város több 

tízmilliós nagyságrendben támogatja, hogy ez a jövőben is működni tudjon. Igény volt a körzeti 

rendészekre. A városvezetés szándéka nem az, hogy a bűnelkövetések számát csökkentsék a 

városban, hanem az, hogy ne legyen bűncselekmény a városban. A cél, a szándék az, hogy a 

szubjektív biztonságérzet emelkedjen, a város egyre biztonságosabb legyen, a cél az elriasztás. 

Köszönetet mond mindenkinek, aki ebben a munkában segít. 

 

Szécsényi Marianna: Szintén a Miskolci Önkormányzati Rendészet beszámolóját tartalmazó 

előterjesztéshez szól hozzá. A 2010-ben a megválasztott városvezetés legfontosabb céljai közé 

tartozott, hogy a városi polgár mindenütt és mindenkor biztonságban érezze magát. Ezt az érzést 

erősítik a mai rendőrségi beszámoló adatai és az önkormányzati rendészek beszámolójának 

tényei is. A cél az volt, hogy a közbiztonság ne csak program, hanem érezhető, megélt valóság 

legyen. Ezért a célért évről évre, szisztematikus munkával, önkormányzati költségvetési 

támogatással, személyi, technikai, állományi eszközök folyamatos fejlesztésével lett kialakítva 

a mai csapat. Megemlíti Miskolc-Szirma és Martin-kertváros körzeti rendészének a munkáját, 

aki több száz esetben, biztonsági intézkedéssel, segítségnyújtással, tájékoztatással, terület 

ellenőrzéssel tette meg a szükséges választókerületi intézkedéseket a lakók biztonsága 

érdekében. Megköszöni Zombor Barnabás munkáját. Elmondja, hogy választási ciklusokat ível 

át a közrendvédelmi program, amelynek mára az egyre biztonságosabbá váló városi 

hétköznapoknak a legfőbb bizonyítékai. Mindennek szerves része a Rendészeti Bizottság 

munkája is. A rendszeres és folyamatos kapcsolattartás nem csak a rendőrség, a rendészet 

irányába fontos, hanem a lakosság irányába is meghatározó, hiszen ennek alapján történt meg 

az egyes városrészekbe kihelyezett rendészeti alközpontok létrehozása is. Az új bázisokban a 

rendvédelmi erők rendszeres jelenléte, a lakossággal való kapcsolattartás, a szükséges 

rendvédelmi intézkedések felgyorsítása lett a cél. Továbbra is gyűjtik a bejelentéseket, 

panaszokat, hiszen további cél az alközpontok számának növelése. Bejelenti, hogy elkészült a 

4. alközpont, mely Lyukóban került kialakításra és a jövő héten kerül átadásra.  
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Barta Gábor: Az ingatlanok a magyar államtól történő ingyenes átvétele választókörzetét is 

érinti. A 41064/2 helyrajzi számú 1202 négyzetméteres terület a valóságban a Templom utca 1. 

és a 3-as főút Hejőcsabai Gyógyszertár buszmegállója között található, jelenleg parkoló, illetve 

zöldséges van rajta. Ezen a telken keresztül lehet megközelíteni a volt gyógyszertárat és a 

jelenleg autószalonként működő épületet. Természetesen nem olyan horderejű ennek az 

ingatlannak az átvétele, mint a Vasgyári Kórház ingatlanjai, melyek a város szociális hálózatát 

erősíthetik és önmagukban is komoly értéket képviselnek, de városfejlesztési szempontból 

mindenképpen szükséges. Javasolja az ingatlanok átvételét a magyar államtól, illetve a Magyar 

Közút Nonprofit Zrt-től.  

Megköszöni a Miskolci Önkormányzati Rendészet munkáját és rugalmasságát, melyet az 

ünnepi Könyvhéten tanúsított. Biztosították a rendezvényeiket, illetve elősegítették azt, hogy 

ne történjen semmilyen attrocitás. 

 

Novák Józsefné: Szintén köszönetét fejezi ki a Miskolci Önkormányzati Rendészetnek és 

személy szerint a körzeti rendészének, aki nagyon sok munkát elvégzett, melyet számadatokkal 

is alátámaszt. Elmondja, hogy választókerületében a körzeti rendész lassan úgy működik, mint 

a lakóközösségekben a házmesterek. Ismeri az embereket, tudja a problémáikat, aminek utána 

tud nézni. Azért mondja mindezt, mert Diósgyőrben fordult elő az az eset, amikor napokon 

keresztül nem láttak egy idős embert, és a jelzés alapján kiment a körzeti rendész, megtette a 

szükséges intézkedéseket, amelynek hála, kórházba került az idős személy. Ismételten 

köszönetét fejezi ki. Több alkalommal fémtolvajlást is meg tudtak akadályozni, de illegális 

szemétlerakás, gépjármű eltulajdonítás ügyében is kimondhatatlan nagy segítség Balázs Csaba 

körzeti rendész, illetve Kovács László Csaba MiÖR vezető áldozatos munkája. Nekik és a 

MiÖR minden egyes munkatársának sok sikert kíván.  

 

Badány Lajos: A Petőfi és Meggyesalja utca összekötéséhez szükséges kisajátítások kapcsán 

kérdezi, hogy készült-e valamilyen szakmai terv, tanulmány arra nézve, amely a 

forgalomszervezési szempontú indokoltságát alátámasztja ennek a beruházásnak. Úgy látja, 

hogy a Szent István tér útgeometriáját változatlanul hagyják, akkor ez a módosítás nemhogy 

egyszerűsítené, megkönnyítené ott a forgalom lebonyolítását, hanem a torlódások miatt a 

jelenlegi állapoton még ront is. Egyedüli értelmét abban látja, hogyha ez a beruházás a Szent 

István tér forgalommentesítését szolgálja, amely esetleg a tér távlati átépítéséhez kapcsolódik. 

Megjegyzi, ezekre nézve sem láttak még jóváhagyott terveket vagy egy egységesen elfogadott 

fejlesztési koncepciót. A kisajátított ingatlanokat ismerve felmerül benne a kétség, hogy az 

átmenő forgalom elterelésére ez a beruházás alkalmas lenne. Kéri, hogy a beruházáshoz 

kapcsolódó forgalomirányítási terveket, illetve amennyiben érinti a Szent István teret, akkor a 

tér átépítésére vonatkozó elképzeléseket küldjék át, illetve mutassák be a Közgyűlés részére, 

hogy felelősséggel lehessen dönteni ebben a kérdésben.  

Másik kérdése azzal kapcsolatos, hogy az elbontandó épületek között szerepel-e a fogyatékos 

személyek gondozóháza, és az állam, illetve az önkormányzat biztosít-e csereingatlant ennek a 

szervezetnek a szakmai munka zavartalan folytatásához.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Valóban, egy nagyon hosszú ideje zajló folyamat vége felé 

járnak. Miskolc fő terének a kialakítása számukra és a lakosság számára is prioritás. Ennek az 

egyik eleme a forgalom minél nagyobb mértékének a kizárása a térről. Ennek egy részeleme a 

„Dayka áttörés” – ahogy a szakemberek nevezik – kialakítása. Természetesen szakmai tervek 

készültek ezzel kapcsolatosan az elmúlt 25 évben nem is egy, és természetesen rendelkezésre 

állnak ezek a tervek, a főtérnek az előzetesen elfogadott koncepciói is megtalálhatók. Ahogy 

haladnak előre az időben, rendelkezésre fog állni minden egyes újabb és újabb eleme a 

szükséges terveknek és közbeszerzési eljárásoknak.  
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Pakusza Zoltán: Elsősorban Polgármester Úrtól szeretne segítséget kérni. Ahogy Kovács 

képviselőtársa is mondta, a Vasgyári SZTK-ból megtörténik 16.-ával a kiköltözés, tehát 2 nap 

múlva. A háziorvosi rendelők, a gyógyszertár és a fogorvosok maradnak. Elmondja, hogy teljes 

a bizonytalanság az ott maradt orvosok körében, hogy hogyan lesz a napi ügymenet a 

későbbiekben. Ők úgy tudják, hogy nem lesz portaszolgálat. Kérdése, ez hogy lesz a jövőben. 

Egy ilyen környéken, mint a Vasgyár, ez szerinte szükséges. Kérdése, hogy az azt követő hétfőn 

ki nyitja ki az épületet és ki zárja majd, hogyan lesz a takarítás. Gondolja, valaki csak végzi ezt 

az átadás-átvételt, így kéri Polgármester Urat, hogy az a személy még a mai, de legkésőbb a 

holnapi nap folyamán az ottani háziorvosokkal, fogorvossal konzultáljon. 

Szóba került, hogy a háziorvosi rendelők egy része visszakerül az Első utca, a villamosvonal 

környékére. Kérdése, hogy melyek lesznek ezek a háziorvosi körzetek, amelyek 

visszakerülnek, várhatóan mikor és mely épületbe. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Elmondja, hogy az elmúlt időszakban többszöri egyeztetés 

folyt az alapellátás képviselőivel, a háziorvosokkal. A téma képviselője dr. Papp Csaba, 

többször konzultált velük, tehát tökéletesen tudhatják, hogy ki, hova és mikor kerül. Az Első 

utcára kerül három rendelés, a Vasgyárba bekerül a többi. A fogászok is tudják pontosan, hova 

kerülnek. Tehát Képviselő Úr ezen kérdését nem érti. Felhívja a figyelmet, hogy bárkinek bármi 

problémája van, forduljon bizalommal dr. Papp Csabához és részletekbe menő tájékoztatást 

nyújt minden egyes kollégának. Megjegyzi, az elmúlt években nem egy rendelőt újítottak fel. 

A törekvésük az, hogy az összes háziorvosi rendelő XXI. századi körülmények közé kerüljön. 

Eddig ezt teljesítették időarányosan és teljesíteni is fogják. Egy dolog biztos, hogy máról 

holnapra nem történik meg a teljes felújítás és a beruházás befejezése, van egy átmeneti idő, 

amíg ki kell alakítani azokat a rendelőket, amíg a terveket el kell fogadtatni, ameddig a 

kivitelező felvonul és végigviszi a folyamatot. A kollégák ezt nagyon jól tudják, mert 

tájékoztatták őket.  

 

Fodor Zoltán: Egy kérdése és egy kérése van a 10. napirendi ponttal kapcsolatban. Tavaly 

született is arról határozat, hogy 500 kamerát kap a város, a Holding az idén nagyon pozitívan 

állt a dologhoz. Már januárban behívták a képviselőket, akiknek lehetőségük volt elmondani, 

hogy hova és miért szeretnének kamerát. Az a kérdése, hogy 2017. december 31-ig lesz-e arra 

lehetőség, hogy ezek a kamerák felszerelésre kerüljenek és beüzemelésre, vagy csak jövőre.  

Hogyha ezek a dolgok beindulnak, ahhoz több fős személyzet szükséges. Kérése Polgármester 

Úrtól, hogy a szükséges létszámot biztosítsák, akár vegyenek fel több dolgozót is és kapjanak 

megfelelő pénzügyi támogatást, hogy működjön ez a dolog. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megerősíti Képviselő Úr szavait, miszerint minden egyes 

önkormányzati képviselővel egyeztettek a munkatársak, hogy a kameráknak a legoptimálisabb 

helyét találják meg a kihelyezéskor. Az összes kérést összesítették, egy szakmai bizottság 

véglegesíti a kamerák pozícióit, és aszerint történik meg a telepítésük. Nagyon jól haladnak az 

ügyben, az idén elkezdődik a munka. Az, hogy pontosan mikor fejeződik be, arra nem tud 

válaszolni. 

A műveleti központ kialakítása is elkezdődik az idén, reményei szerint be is fejeződik. 

Természetesen a megfelelő forrásokat biztosítják a szükséges személyzet kialakításához. 

 

Dr. Tompa Sándor: Azoktól kérdezi, akiket érint a diósgyőri egészségügyi ellátás 

átszervezése, hogy honnan tudhatják meg ők, hogy mikortól és hová kell háziorvosi, fogorvosi 

rendelőbe, szakrendelőbe menni. Ahogy most hallotta a tájékoztatás során, dr. Papp Csabánál 

lehet érdeklődni. Megjegyzi, ránézett az internetre, ahol semmi nyoma, hogy ilyen változások 

lesznek. 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Nem lesznek változások, minden marad ott, ahol van. 

 

Dr. Tompa Sándor: Akkor lehet, hogy másik ülésterembe ült, de eddig nem erről volt szó. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Nem beszéltek másról. 

 

Dr. Tompa Sándor: Kovács képviselő úr nemrégiben vezette le, hogy az Első utcához 

kerülnek háziorvosi rendelők. Alapvetően viszont azt szerette volna kérdezni, hogy erről mit 

tud a dolgozó nép. 

A sürgősségi 7. napirenddel kapcsolatban akarta pontosan megtudni, hogy a Diósgyőri 

Kórházat kéri el a vezetés az államtól önkormányzati kezelésbe, és ott szociális jellegű 

fejlesztések is lesznek. Ha jól értette, ott a strokenak – amely egy új épület a kórház területén 

mi lesz a sorsa, ha ott rendelők lesznek. Szeretné azt is megtudni, hogy a Vasgyári SZTK kinek 

a tulajdonában van jelenleg, és miért nem azt kéri el a vezetés önkormányzati kezelésbe. A 

megközelíthetőség szempontjából az SZTK kínálná magának azt a lehetőséget, hogy 

szakrendelések, háziorvosi és fogorvosi rendelők legyenek. Szeretné, ha mindezt bővebben 

elmesélnék. Most is vannak ott szociális feladatokat ellátó épületek például az ápolási osztály 

–, egyébként van-e konkrét elképzelés az egyes épületcsoportokra, azok hasznosítására, vagy 

ez csak egy beesett ötlet, hogy kellene a Diósgyőri Kórházzal valamit kezdeni. Az SZTK 

épületét, illetve a mellette lévő – korábbi ideggyógyászat Letényi épülettel mi a célja a 

városnak? 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselő Úr olyan kérdéseket vet fel, amit már számtalanszor 

tisztáztak a Közgyűlés alkalmával. Mindenki tudja, ezek szerint csak Képviselő Úrhoz nem 

jutott el az információ. 

 

Dr. Kovács László: Az Önkormányzati Rendészet kapcsán kért szót. 

Megjegyzi, felszólalási idejét nem kívánja arra pazarolni, hogy Tompa képviselő úrnak 

válaszol. Hangsúlyozza, az előbbi felszólalása alkalmával elmondott rengeteg dolgot. Az, hogy 

Tompa képviselő úr nem figyelt oda és ezért butaságokat beszél, arról nem tehet. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő urat, hogy a Rendészettel kapcsolatban tegye 

meg felszólalását ez esetben. 

 

Dr. Kovács László: Azt gondolja, ha egy politikai erő hatalomra kerül egy országban, egy 

városban, akkor az, hogy mit kezd egy terület egyes részeivel, az azt határozza meg, hogy 

fölkészült-e arra, és vannak-e koncepciói, hogy mit kíván azzal a területtel csinálni. Úgy 

gondolja, hogy vannak olyan politikai erők, akik időnként csak „tűzoltó munkára alkalmasak”, 

csak az ügyvitelre, és vannak olyan politikai erők, akiknek vannak elképzeléseik arról, hogy 

mit akarnak egy várossal, annak bizonyos részeivel és területeivel. Úgy véli, hogy akkor, 

amikor 2010-ben a Fidesz és a Kereszténydemokrata Néppárt Miskolcon átvette a város 

irányítását, akkor voltak elképzelései a város vezetéséről, a gazdaságfejlesztésről, a 

munkahelyteremtésről, és többek között arról, hogy mit kívánnak kezdeni a város 

közbiztonságával. Ezzel a bizonyos miskolci közbiztonsági modellel, amire büszkék lehetnek, 

a problémákat megoldani nem tudják, nem is csak az ő feladatuk. Azt is viszont többször 

hangsúlyozták, hogy csupán a rendőrség sem képes arra, hogy a közbiztonság kérdéskörét teljes 

vertikumában kezelje. Ezért is alakították ki azt a rendszert, hogy lehetőségeikhez képesti 

költségvetési támogatással, egy új szervezet létrehozásával megpróbálnak ebben a munkában 

részt venni. Tudják, hogy Magyarországon a közbiztonság alapvetően az állami rendőrségen 
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keresztül történik, szemben más országokkal, ahol vannak helyi, városi rendőrségek is. Ennek 

a pótlására találták ki ezt a rendszert, amikor elindították Miskolcon – Polgármester Úr 

kezdeményezésére – ez az új közbiztonsági modell. Ez nyilván nem hasonlítható a korábbi 

városvezetés által indított – jó szándékot feltételezve, de sehova nem vezető – városi őrséggel, 

és nem hasonlítható a rohamsisakos, rohangáló jobbikos érpataki modellhez. Hangsúlyozza, ez 

egy működő modell. Az ország más részeiből amikor idejönnek – egyébként a Miskolc nem 

jóhírétől telítődött – emberek, azt mondják és meglepődnek, hogy Miskolcon járőröznek, és 

nemcsak a rendőrök – amelyhez szintén a város járult hozzá többször is anyagi forrásokkal –, 

hanem a rendészek is. Az, hogy a körzeti rendészeti intézményt létrehozták, ez egy új és 

előremutató eleme a miskolci közbiztonsági modellnek. Erről úgy gondolják, hogy akik ezt 

kihasználják, azok hónapról hónapra olyan visszajelzéseket kaphatnak, amelyeknek a talaján 

elindulva a rendőrség és a körzeti rendészet között egy hosszú távú eredményes együttműködés 

jöhet létre. A téma ettől nyilván sokkal nagyobb, de csak ennyi ideje volt kifejteni. 

 

Dr. Tompa Sándor: A 10. napirendi ponthoz kíván hozzászólni, illetve kérdezni. A miskolci 

„zuhanyhíradóban” megjelent, hogy infrastruktúra fejlesztésre szüksége van a Miskolci 

Önkormányzati Rendészetnek, ergo területet kell számukra biztosítani. Most már elég sűrűn az 

egyik rendészeti kolléga átjár az Ifiházba a keresztanyját meglátogatni, és ott felméréseket 

végez, collstokkal jár, merthogy fejleszteni kell az Önkormányzati Rendészetet. Igaz-e ez a hír, 

mert ez az intézkedési tervben nem található meg, hogy elfoglalják az Ifiházat is, hanem csak 

annyi van, hogy fejlesztések lesznek. Szeretné, ha Polgármester Úr megnyugtatná a miskolci 

kultúráért aggódókat, az Ifiház nimbuszáért aggódókat, hogy nem tűnik el arról a helyről az 

Ifjúsági Ház. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tökéletesen érthető, hogy Képviselő Úr a „zuhanyhíradóval” 

foglalkozik általában. Megjegyzi, „zuhanyhíradós” történetekkel nem szoktak foglalkozni. Meg 

kívánja nyugtatni Képviselő Urat azzal kapcsolatban, hogy a miskolci kulturális élet az elmúlt 

években jelentős erősödésen ment át, amelyre példákat is sorol. Ha bármelyik városi kulturális 

intézmény programját, műsorait megnézik, amelyek Miskolc hírnevét öregbítik, látható, hogy 

országos szinten kiemelt kulturális tér Miskolc. Ezt a jövőben sem szándékoznak alább adni. 

 

Dr. Kovács László: Az, hogy a Fidesz-KDNP Frakció, illetve az egyes képviselők a miskolci 

közbiztonság helyzetének a javításához, fejlesztéséhez hogyan tudnak hozzájárulni, azzal 

kapcsolatosan kíván néhány adalékot elmondani. A részekből egy olyan egészet próbálnak 

„kialakítani, aminek olyan elemei vannak, mint a nyomortelep felszámolási program, a 

fészekrakók ki és egyetemi dolgozók be” program. Ide tartozik még az is, amikor Frakciójuk 

kezdeményezte 2015-ben, hogy a Salkaházi program keretében a nyugdíjasok részére ajtóék 

riasztókat, illetve nyakba akasztós személyi riasztókat osszanak ki. Elmondja, hogy 2015. év 

folyamán ezekből a képviselő felajánlásokból 30 ezer miskolci kapott személyi riasztót és 15 

ezer miskolci háztartást elláttak ezekkel az ajtóék riasztókkal. Arra a kérdésre, hogy mit tehet 

még az egyéni képviselő, példaként elmondja, hogy saját választókörzetében múlt héten 

kezdeményezte – és egyeztetett is a rendészet vezetésével –, hogy azok a körzeti rendészek, 

seriffek, akik választókörzetében és azzal határos körzetben vannak, azok éjszakai járőrözést 

folytassanak. Az elmúlt hetek fórumai erre mutattak igényt. Az előkészítő munkálatok 

megtörténtek. Tájékoztatja a képviselőtársait, hogy a lehetőség adott minden képviselőnek, aki 

a területén úgy észleli, hogy szükség van rá. 

 

Pakusza Zoltán: Az előbb szóba került az Ifiház kérdése, ami mellett nem mehetnek el szó 

nélkül. Az Oktatási és Kulturális Bizottság ülésén szóba került, ahol levelet kapott minden 

bizottsági tag ezzel kapcsolatban. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlésének Köznevelési, 
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Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottságának lett címezve a levél, amelyet fel kíván 

olvasni.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő Urat, hogy az „Egyebek, közérdekű 

hozzászólások” napirendnél olvassa fel ezt a levelet, mert ehhez a napirendhez semmi köze.  

 

Pakusza Zoltán: Akkor nem olvassa tovább, hanem a lényegét kívánja ismertetni. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A közérdekűnél ennek semmi akadálya, de a mostani 

napirendhez nem tartozik. A problémát megérti, jogos, de nem ide kapcsolódik. 

 

Megállapítja, hogy nincs több hozzászólás, a vitát lezárja. 

 

Miskolc gazdaság- és településfejlesztéséhez kapcsolódó előterjesztések tárgyalása 

következik. 

 

1. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének valamint 

Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló 21/2004. (VII.6.) 

önkormányzati rendeletének módosítására 
 

2. napirend: Javaslat közterületek elnevezésére 

 

3. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése által hozott IX-

225/44.244/2010. sz. határozat és az ahhoz kapcsolódó XII-226/5548/2013. 

sz. határozat hatályon kívül helyezésére, valamint a Miskolc Holding Zrt. 

megbízása energiagazdálkodással kapcsolatos feladatok elvégzésére 
 

5. napirend: Javaslat a Miskolc, Petőfi tér 3. sz. alatti ingatlanra vonatkozó adásvételi 

szerződés módosítására 
 

6. napirend: Javaslat a vis maior támogatásokkal kapcsolatos döntések meghozatalára 

 

Sürgősségi 5. napirend: Javaslat a Miskolc, József Attila utca 44. szám alatti, valamint a 

Miskolc, Repülőtéri utcában elhelyezkedő ingatlanok 

értékesítésére 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A meghívó szerinti 5. napirendhez módosító indítványt nyújtott 

be. 

A Holding energiagazdálkodásával kapcsolatos előterjesztés ismertetésére felkéri Vécsi 

György igazgató urat. 

 

Vécsi György: Az előterjesztés két részre bontható, az egyik technikai jellegű, a másik a 2015. 

év végén megjelent energetika hatékonysági törvényeknek a végrehajtását teszi lehetővé a 

városi cégek és intézmények számára. 2012-től a városon belül a MIHŐ és a Miskolc Holding 

együttműködésével együttes villamosenergia és gázbeszerzést tudnak végrehajtani. Megjegyzi, 

ez nagyon sikeresen működik. 2016-os évhez képest 2017-re a 22 intézménynél és gazdasági 

társaságnál, aki a villamosenergia együttes beszerzésben vett részt, közel 160 millió forintos 

megtakarítást tudtak elérni. Ez azt jelenti, hogy aki nem tartozik bele ebbe a körbe – nincs városi 

kötelékben –, az 19,50 forintos kW/óráért vásárol, míg az egységes beszerzésen keresztül 

12,50-13,50-ért tudtak venni villamosenergiát az intézmények, cégek számára. Ugyanez 
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érvényes a gázra is 2012-től kezdve. Alapvetően az egységes beszerzés az összes olyan 

fogyasztójukat egyberakja városi szinten, aki időjárásfüggő és nem függő gázfogyasztást vesz 

igénybe.  

Szóba került a CNG buszoknak az üzemeltetése. Elmondja, hogy a város 2015-2016-os 

gázévhez képest 70 millió forintot takarít meg azzal, hogy ebbe a beszerzési folyamatba 

gyakorlatilag piaci alapon kaptak gázárat.  

Maga az előterjesztés arról szól, hogy 2017. május 1-jétől kezdve a Miskolc Holdingon belül 

létrejött az Energetikai, Környezetvédelmi és Közszolgáltatási Divízió, a MIHŐ-ből ez a fajta 

tevékenység átkerült a Holdingba.  

Az előterjesztés csomag másik nagy része az intézményekre és városi cégekre vonatkozik. 

Szintén a 2015. végén megjelent energia hatékonysági törvény kötelezővé teszi a 

nagyvállalatoknál az energia auditnak vagy az ISO 50 001-nek a bevezetését. Az audit négy 

évente egy látlelet a cégekről. A város úgy döntött, hogy az ISO 50 001-t vezeti be, ami egy 

folyamatos energia menedzsmentet biztosít a városi cégek számára. Ezen keresztül azt az 

árszintet, ami kialakult, nem ár oldalon, hanem a mennyiségi megtakarítás oldalán tudják 

tovább támogatni. Az intézményeknél is egy hasonló kötelezettség lépett hatályba. A városnál 

144 olyan intézmény maradt – az orvosi rendelőktől a Polgármesteri Hivatalig –, amely 

energiahatékonysági terv készítésére és folyamatos adatszolgáltatásra kötelezett. A városnak 

van egy nagyon előremutató projektje a KOM Zrt.-vel. Azt látják, hogy szeptemberre olyan 

állapotba kerül ez a projekt, hogy az összes városi kézben lévő intézmény fel lesz szerelve okos 

gáz, villamosenergia és víz mérésekkel. A távhő is becsatlakozik ebbe a rendszerbe. 

Intézményenként láthatják, hogy mennyi a villamosenergia, gáz fogyasztása és tudják az 

adatszolgáltatást biztosítani és megfelelő tanácsot adni, hogy mit és hogy érdemes használni. 

Ez a rendszer segítséget nyújt abban is, hogy mit használjanak a jövőre nézve. Miskolc 

egyedülálló lesz – ha ez a projekt befejeződik – országos és Európa szinten is 

energiamenedzsment szempontjából. Az előterjesztés második része erről szól, ehhez kéri a 

Közgyűlés támogatását.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Vezérigazgató úr szóbeli összefoglalóját. 

Elmondja, hogy az energetikai folyamatok menedzselése az elmúlt években lépést váltott 

Miskolcon, ennek eredményeként nagyon sok pénzt takarít meg a város. Úgy gondolja, ez egy 

olyan folyamat, amelyet maximálisan támogatniuk kell. Miskolc energia függetlenedését 

középtávon el kell érniük, amiért már nagyon sokat tettek a munkatársai, melyért köszönetet 

mond, és hogy ezt így vigyék tovább.  

Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését. 

 

Bizottsági vélemények: 
 Jogi és Ügyrendi Bizottság: az 1. napirendi előterjesztést tárgyalta és támogatta az 

elfogadását.  

 Városgazdálkodási és –üzemeltetési Bizottság: az 1. napirendi előterjesztést tárgyalta 

és egyhangúlag támogatta a rendelet és a határozati javaslat elfogadását. A 2. napirendi 

előterjesztés elfogadását többségében, a 3. napirendi előterjesztést egyhangúlag, az 5. 

napirendet többségében, a 6. napirendi előterjesztést egyhangúlag támogatta. 

 Pénzügyi Bizottság: a meghívó szerinti 3. napirendet tárgyalta és egyhangúlag, 

valamint a 6. napirendi előterjesztést szintén egyhangúlag támogatta. 

 Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a 2. napirendi 

előterjesztést tárgyalta és egyhangúlag támogatta az elfogadását.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs 

több hozzászólásra jelentkező, a vitát lezárja. 
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Az elfogadott tárgyalási sorrend szerint a város sport- és szociális életéhez kapcsolódó 

előterjesztések tárgyalásával folytatják. 

 

7. napirend:  Javaslat a Miskolc Környéki Önkormányzati Társulásból történő kilépéssel 

kapcsolatos döntés meghozatalára 
 

Sürgősségi 1. napirend:  Javaslat a temetőkről, a temetkezési tevékenységről és az 

azokhoz kapcsolódó díjakról szóló önkormányzati rendelet 

megalkotására és az ahhoz kapcsolódó döntések meghozatalára 
 

Sürgősségi 2. napirend:  Javaslat a Miskolc Városi Szabadidőközpont Nonprofit 

Korlátolt Felelősségű Társasággal közszolgáltatási szerződés 

megkötésére 
 

Sürgősségi 6. napirend:  Javaslat a TAO támogatásból megvalósuló sportcélú 

beruházásokhoz kapcsolódó jelzálogjog bejegyzéséhez történő 

hozzájárulásra 
 

Sürgősségi 8. napirend:  Javaslat a Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és 

Gyermekvédelmi Intézmény-Módszertani Központ és az 

Önkormányzat között fennálló vagyonkezelési szerződés 

módosítására, a Miskolc, Gesztenyés u. 14. szám alatti 

ingatlanban található helyiség hasznosítására a Magyar Máltai 

Szeretetszolgálat Egyesület részére, valamint egyéb 

vagyongazdálkodási döntések meghozatalára 
 

Sürgősségi 10. napirend:  Javaslat sportcélú ingatlanokkal kapcsolatos vagyonjogi 

döntések meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok 

álláspontjának ismertetését. 

 

Bizottsági vélemények: 
 Pénzügyi Bizottság: a meghívó szerinti 7. előterjesztést tárgyalta és többségében 

támogatta az elfogadását. 

 Egészségügyi és Szociális Bizottság: a meghívó szerinti 7. napirendet tárgyalta és 

többségében támogatta az elfogadását. 

 Jogi és Ügyrendi Bizottság: a sürgősségi 1. előterjesztést tárgyalta és egyhangúlag 

támogatta az elfogadását. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A vitát megnyitja a napirend felett. Megállapítja, hogy nincs 

hozzászólásra jelentkező, a vitát lezárja. 
 

Bejelenti, hogy zárt ülést rendel el. Megkéri vendégeket, a sajtó képviselőit, hogy hagyják el az 

üléstermet. 

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül. 

 

– A zárt ülést követően a nyílt üléssel, 

a közérdekű bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. – 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Megadja a szót a felszólalásra jelentkező képviselőknek. 

 

Hozzászólók:  
 

Pakusza Zoltán: Folytatja a korábban megkezdett levél felolvasását az Ifjúsági Ház kapcsán, 

arról, hogy a társaság vezetésének sikerült megteremteni a tárgyi és személyi feltételeket, a 

termeket, folyosókat, az öltözőket saját erőből kifestették és járólapozták, az épületet rendbe 

tették. Most pedig több felől is az a hír járja, hogy szeptembertől a Miskolci Önkormányzati 

Rendészet megigényli a nagytermet, amelyet át kell adniuk, a következő évben pedig a többi 

termet és az irodákat is. Írta ezt a levelet a dolgozók, csoportvezetők és szülői közösségek 

nevében Csóka Edit. Kérdése, hogy igaz-e a hír, vannak-e ilyen tárgyalások vagy alaptalan és 

nem kell félniük az ott lévőknek, hogy máshová kell költözniük. 

Másik közérdekű kérdése, amit már a 2017. februári, márciusi Közgyűlés alkalmával is kért – 

és Polgármester Úr is egyetértett vele –, hogy a nemzeti ünnepek alkalmával a 

választókerületében is legyenek kihelyezve a nemzeti színű zászlók. Természetesen nem 

minden oszlopra, de minden 3., 4. oszlopra legalább a főútvonal mentén. Polgármester Úr azt 

mondta, reméli, hogy a következő nemzeti ünnep alkalmával vagy nemzeti gyásznap 

alkalmával lesz ilyen. Elmondja, eddig nem történt lépés. Érdeklődik arról, hogy mikor várható, 

hogy megoldódik a probléma. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszában elmondja, hogy a nemzeti gyásznap alkalmával 

nem szokták a várost végig zászlózni. Nemzeti ünnep alkalmával – például majd augusztus 20-

án – természetes, hogy az egész város megfelelő pompában kell, hogy fogadja az ünnepet, ez 

nem kérdés. Ebben teljesen egyetértenek. 

Az ismertetett levél kapcsán egy dolgot szeretne világossá tenni. Nem a szülők és a gyerekek 

saját pénzéből történtek ott a fejlesztések, hanem a közösség, a város pénzéből. Nagyon fontos, 

hogy ezt az elején leszögezzék. Ez az egyik kérdés. A másik kérdés pedig a hely. Nem véletlen, 

hogy a Rendészet és Rendőrség a városnak azt a pozícióját, azt a helyét kereste, ahol a 

legoptimálisabban kialakítható egy műveleti központ, ahonnan a leggyorsabb elérést tudja 

biztosítani a város minden területére. Ezért lett „kinézve” az a terület. Elmondja, igen, valós a 

felvetés, ki van nézve az a terület, mert az a legoptimálisabb a rendvédelmi szervek 

szempontjából, onnan lehet a leggyorsabban kivonulni, ott lehet a leginkább áttekinteni a 

rendészeti kérdéseket. Egy kulturális központ esetén, maga a lokáció, a hely, nem feltétlen az 

elsődleges szempont. Abban az esetben a körülmények a fontosak. Természetesen olyan 

körülményeket teremtenek máshol, hogy ne legyenek rosszabbak, sőt, jobbak, mint az Ifiházban 

voltak. 

 

Bartha György: Négy kérdése van a napirenden belül.  

A 2017. áprilisi Közgyűlés alkalmával rákérdezett az MVSC pályára, annak az építésére. 

Számára nem elfogadható választ kapott, és azóta se történt semmi. Megjegyzi úgy, hogy az 

eredeti összegben, ami a Diósgyőri Stadionra volt, az MVSC pályának az építése is benne 

szerepelt a legmagasabb szinten. Kérdése, hogy mi lesz vele, mikor lesz megépítve. 

Második kérdése a Diósgyőri Stranddal kapcsolatos. Tavalyi évben, mikor szintén elhangzott 

ilyen kérdés, akkor 15 millió forint volt az akadály. A lakók aláírást gyűjtöttek, leadták 

képviselőtársának, úgy véli a képviselőtársa eljuttatta Polgármester Úrhoz is. Érdeklődik, hogy 

mi lesz a Diósgyőri Stranddal, megnyitásra kerül-e? 

Harmadik kérdése a választókerületében lévő Mária és Csavar utcával kapcsolatos. A TOP 

programban – tudomása szerint júniusban kellett benyújtani a pályázatot –, a csapadékvizes 

részében reményei szerepel ezen utcák problémája. Megjegyzi, az Önkormányzat megint kapott 

egy kötelezést ennek a csapadékvíz elvezetésének a megépítésére. Ez az egyetlen utca az, amely 
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kapcsán pénzbüntetést szabtak ki az Önkormányzatra, ami befizetésre került a megfelelő 

hatóság felé. Kérdése, hogy benne lesz-e a TOP program pályázataiban vagy mi lesz az utcának 

a sorsa. 

Utolsó kérdése kapcsán ugyan nem egyeztetett a képviselőtársaival, de reméli, hogy nem 

lesznek ellene. Szeretné megkérni Polgármester Urat, hogy járjon el a Market Zrt.-nél, hogy a 

Közgyűlés meglátogathassa az épülő Diósgyőri Stadiont. Már egy olyan szakaszába érkezett az 

építkezés, ami elég látványos. A Közgyűlés, a képviselők döntöttek nagyon sok ügyben a 

Diósgyőri Stadion kapcsán. Mindezek kapcsán kéri Polgármester Urat, hogy tegyenek egy 

közös látogatást. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Először a sport témájú kérdésekre válaszol. A stadionépítés 

megtekintéséről örömmel veszi a javaslatot. Reméli, hogy csoportosan is be lehet menni az 

építkezésre. Megteremtik a lehetőséget és elmennek megnézni. Véleménye szerint impozáns 

látványt nyújthat bentről és fentről is a stadion, illetve a környező területek. 

Másik kérdése az MVSC-re vonatkozott Képviselő Úrnak. Amit a múltkor mondott Képviselő 

Úrnak, az úgy igaz. A kivitelező és a megrendelő közötti „szerencsétlenkedésnek” az 

állapotában vannak jelen pillanatban is, a különböző jogi dolgok tisztázásában. A forrás 

ugyanannyi, megvan és meg is valósul, csak sajnos a szerencsétlenkedés nem viszi előre a 

történetet. Megjegyzi, túl kell lépjenek ezen, mert ez a feladat. Kiegészítésként elmondja, 

kormánydöntés is szükséges a probléma átlépéséhez.  

A Diósgyőri Strand kapcsán közegészségügyi problémák is vannak, tekintettel arra, hogy 

számos lovasverseny és különböző egyéb olyan rendezvény van, amelyek gátolják a strand 

megnyitását. Lehet, hogy át kell értékelni az egész Diósgyőri Strand fogalmát azon a 

helyszínen. Úgy gondolja, hogy valószínűleg más lokációt kell keresni hozzá, hogyha 

hosszútávon üzemeltethető strandot szeretnének Diósgyőrben. Ez azonban olyan szempontból 

elgondolkodtató, hogy két nagy strandfejlesztés is van a városban, amelyek közül az egyik – a 

Selyemréti – nagyon könnyen megközelíthető a diósgyőriek számára is villamossal. A Tapolcai 

Strand fejlesztése is sokkal másabb dimenziókat mutat, mint a diósgyőri. 

A harmadik, a Mária és Csavar utcára vonatkozott. Első körben azokat a fejlesztéseket 

priorizálták, ahol a legnagyobb lakossági létszámú igények merültek fel. 

 

Nagy-Korsa Judit: Három kérdést kíván feltenni.  

A Herman Ottó Gimnázium tornacsarnoka mögötti, Tizeshonvéd utcai fák kivágása után 

maradt ott egy nagyon rendezetlen, gondozatlan füves terület. Szeretné, ha ezt mielőbb 

valamivel beültetnék, mert rettenetesen néz ki. Kérdése Kovácsné Budai Máriához a 

településrész képviselőjéhez, hogy ezt tervezik-e. 

Kérdése, hogy hány óvodástól és iskolástól, illetve szüleiktől vették el Miskolcon a családi 

pótlékot igazolatlan hiányzások miatt. 

Csinált egy gyors felmérést a hajléktalanok között. 17 hajléktalant kérdezett meg, közülük 7-en 

az elmúlt hét évben lettek fedél nélküliek, és a 7 főből 2 avasi kilakoltatott, hitelfizetési 

elmaradás miatt. Ez azt jelenti, hogy szeme láttára nő a hajléktalanok, a sorban állók száma. 

Egyre több olyan ember lesz, aki elvesztette családjával együtt az ingatlanát, mert felpörögnek 

ezek a végrehajtások. Kérdése, hogy a városnak van-e valami terve, elképzelése, hogy az 

egyébként dolgozó emberek, akik családostul az utcára kerülnek, hogyan és milyen módon 

tudnak akár szociális bérlakáshoz, vagy önkormányzati bérlakáshoz jutni. Ami jelen pillanatban 

van, az kevés lesz.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Javaslata, hogy statisztikák tekintetében ne az egyéni, hanem 

a rendelkezésre álló statisztikákat részesítse előnybe. A hajléktalanszállók vezetőivel és 

üzemeltetőivel egyeztetve elmondja, nem növekedett a hajléktalanok száma Miskolcon. 
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Hangsúlyozza, hogy ne próbáljanak félreérthető kijelentéseket tenni. Nyomatékosításként 

megismétli, nem növekedett a hajléktalanok száma. Az utcán való egyéni megkérdezések is 

nagyon jó dolgok, de nem szignifikánsak. 

A családi pótlék és a Herman Gimnázium előtti terület kapcsán írásban válaszolnak Képviselő 

Asszonynak. 

 

Dr. Tompa Sándor: 2010-ben, amikor Kriza Ákos választási kampányát folytatta, akkor nagy 

szerepet tulajdonított annak, hogy a városrészeket fejleszteni kell és megfelelő színvonalra kell 

hozni a nagy Miskolc egyes részeit. Később ezt a gazdasági programban is megjelenítette a 

Közgyűlés döntésével. Ennek nem látják mára a nyomát, és egy elfelejtett városrészről kérdezi 

a vezetést, hogyan gondolkodnak erről. Az elfelejtett városrész Diósgyőr és kapcsolt részei, a 

Marx tértől nyugati irányba. Az ott élők azt tapasztalják, hogy a XXI. századi élethez, 

lakhatáshoz – esetenként elemi – feltételek is hiányoznak vagy romlottak az elmúlt időszakban. 

Az EMMI bejelentette, hogy szuperkórház lesz Miskolcon, miközben az elfelejtett 

városrészben megszűnik a kórház, a szakrendelő is gyenge lábakon áll, valamint nagyon 

lepukkant háziorvosi rendelők vannak. Mikor fog ez megváltozni a vezetés szerint? 

Ha már az egészségüggyel így elbántak az elfelejtett városrészben, nem gondolt-e arra a város 

vezetése, hogy egy mentőállomás lenne szükséges ebben a térségben, ami a Csillagpontba vagy 

a különböző – szakmailag indokolt – helyekre elvihetné a betegeket? 

Ugyanez vonatkozik az elfelejtett városrészre a közlekedésfejlesztési tervek kapcsán is. 

Digitális kijelzők például az Ógyár téren, a Majális parkban, Perecesen vagy a Lillafüredi 

végállomáson nem találhatók. Kérdése, hogy mi ennek az oka? 

Sokszor kérdezik tőle, hogy miért nem lehet egy nagyvárosi színvonalú bevásárlást megejteni 

ebben az elfelejtett városrészben. Egy egyszerű hajszárítóért is a belvárosig kell utazni. Ha 

valaki hűtőgépet, porszívót, mosógépet akar venni, akkor összeszedheti magát és egy hétvégi 

nagybevásárláshoz is a város másik végéig el kell menni. Várható-e, hogy az elfelejtett 

városrészben egy bevásárlóközpont épül? 

Az elfelejtett városrészben – képviselőtársa már említette – működött egy közkedvelt strand. 

Minden évben megígérték. Talán ez volt az első alkalom, hogy Polgármester Úr világosan 

beszél, nem lesz Diósgyőri Strand. Mikor mondják meg ezt az ott élőknek is? 

Szintén az elfelejtett városrészben nagyon radikálisan lecsökkentették az önkormányzati 

ügyfélszolgálati irodák kapacitását, nyitvatartását, de miért? 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tudomása szerint 20 évig volt Tompa képviselő úr 

országgyűlési képviselő ott. Kérdése, hogy az időtájt elindult a Diósgyőri Vár, a Lillafüredi 

Függőkert, a Diósgyőri Stadion fejlesztése vagy a számozott utcák rendbetétele? Megjegyzi, 

csak néhány, de milliárdos értékű beruházásról beszélt. 

 

Dr. Kovács László: A FIDESZ-KDNP képviselőcsoportja nevében gratulációját fejezi ki 

utólag minden kitüntetettnek, aki a város napján kitüntetést vehetett át.  

Választókerületéből egy problémáról kíván beszámolni, illetve köszönetet mondani. Jelezte a 

közlekedési vállalat vezetésének, hogy a lillafüredi autóbusz végállomás állapota leromlott. 

Gyors segítséget kapott a vállalat részéről, melyet ezúton is megköszön. 

Jelzi Schweickhardt ügyvezető úrnak, hogy néhány kátyú még maradt – melyet eddig nem volt 

módja jelezni. A közlekedési vállalat megtette a maga részét, így kéri Ügyvezető Urat, hogy a 

lillafüredi autóbusz végállomásnál nézzék meg a megoldási lehetőségeket. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester vezeti az ülést. 
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Fodor Zoltán: Két témával kíván foglalkozni. Az elmúlt év nyarán tárgyaltak egy 

sportkoncepciót, amelynek egyik szegmense a választókörzetében lévő sportpályának 

rekortánpályává történő átalakítása. Köszöni a városvezetésnek, hogy ezt bevették a rendszerbe. 

Sok civil tölti itt a szabadidejét, itt futnak az emberek, egészséges életmódot folytatnak és az 

óvodásokat is oda viszik. Salakon futni a legegészségtelenebb. Amikor ezt a tavalyi év során 

megszavazták és elindult, ősszel érdeklődött arról, hogy hogyan áll a beruházás. Ekkor közölték 

vele, hogy a technológiához nem megfelelő a hőmérséklet, meg kell várni a tavaszt, amelyet ki 

is várt és nem történt semmi. Beszélt a természetfelelőssel, aki azt mondta, hogy egész nyáron 

meleg lesz, tehát most lehetne csinálni. Ha ezzel kapcsolatosan nem tud jelenleg válaszolni 

Alpolgármester Úr, akkor írásban is elfogadja a választ. Kérdése, hogy hogyan áll ez a 

sportpálya beruházás, megvalósul-e idén. 

Sok képviselőtársa szembesült azzal a helyzettel, hogy a korábbi dolgozók nem akarnak a 

Városgazdánál dolgozni annak ellenére, hogy korábban több százan tolongtak a kapunál. Más 

képviselőtársával is beszélt ez ügyben, de a saját példáját kívánja bemutatni. Az engedélyezés 

alapján 15 embere lenne, azonban jelenleg 2 hölgy dolgozója van, akik betegen vannak, tehát 

dolgozó nélkül maradt. Megkérdezte az embereket, hogy miért mennek el és hová mennek, 

amelyre azt a választ kapta, hogy Budapestre mennek dolgozni, mert ott zsebből kapnak 100 

ezer forintot. Ezt a fizetést sem a város, sem a Városgazda nem tudja felvállalni, amely rendjén 

is van. A jelenlegi bért keveslik, azzal érveltek, hogy a városvezetés is komoly béreket fizetett 

ki, 30-50 ezer forintos bérkülönbségek voltak, amelyekből kimaradtak. A tavalyi év során, 

amikor elfogadták a Városgazda és az önkormányzat közötti együttműködést, 950 főre szólt a 

szerződés, míg a foglalkoztatottak száma 600 fő alatt van, tehát 350-360 fő hiányzik. Nagy 

problémák vannak a szemétszedéssel és a metszéssel és már a fűkaszálással is. A 

választókörzetében dolgozik a Városgazda, fűkaszálást végez, a másodikat egy vállalkozó 

csinálja, azonban az elsőt sem fejezték be. Óriási gondok vannak. Kérdése, hogy van-e 

elképzelése a városvezetésnek arról, hogy hogyan tudnának embereket becsalni és létszámot 

biztosítani. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Valóban lokális kérdésnek indult, azonban ez rendszerszintű 

kérdés, amely akár egész Magyarországra igaz lehet, amelyet a közmunkával, 

közfoglalkoztatással kapcsolatosan felvetett Képviselő Úr. A helyzet az, hogy az egyik szemük 

sír, a másik nevet. Az a szemük nevet, amelyik örül annak, hogy Magyarországon javulnak a 

munkaerőpiaci folyamatok és egyre több ember tud elhelyezkedni közfoglalkoztatáson és 

közmunkán kívül is. Mivel ott magasabb a bérezés, amelyre Képviselő Úr is utalt, a nyílt piaci 

folyamatokban, az emberek szívesebben választják a jobban fizető munkahelyeket. Ez az oka 

annak, hogy a közfoglalkoztatásban egyre kevesebb ember jelentkezik. A 

közfoglalkoztatottaknak is emelkedett a bére, tehát január 1. napjával nem csak a garantált bér 

és a bérminimum emelkedett, hanem a közfoglalkoztatotti bér is, azonban nem olyan 

mértékben. Ennek az volt az oka, hogy motiválja a közfoglalkoztatásban lévőket arra, hogy a 

nyílt piaci munkáltatóknál vállaljanak állást és lépjenek be a normál munkaerőpiacra, ne pedig 

a közfoglalkoztatás kereteiben helyezkedjenek el. Ez az oka annak, hogy jelenleg így állnak a 

folyamatok. Változtatni szükséges abban a tekintetben, hogy ha azt látják, hogy a 

közfoglalkoztatás nem tud már elegendő munkaerőt biztosítani azokhoz a folyamatokhoz, 

amelyekben eddig besegítettek ezek a munkavállalók a városnak, akkor a városnak terveket 

szükséges készítenie arra, hogy a jövőben hogyan fogja a saját foglalkoztatású 

munkavállalókkal ellátni ezt a feladattömeget. A feladat nem fog változni, megmarad attól 

függetlenül, hogy kevesebb közfoglalkoztatottat lehet szerezni. Két lehetőség van, vagy saját 

foglalkoztatásban lévő emberekkel szükséges ellátni a feladatot, vagy gépesítési programot kell 

indítani, amely ki tudja váltani az élő munkaerőt. Utóbbival a város és a Városgazda 

foglalkozik, tervezés folyik, mert a vállalat is érzékeli azokat a munkaerőpiaci folyamatokat, 
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amelyeket Képviselő Úr felvetett, jogosan.  

Az avasi sportpálya fejlesztésével kapcsolatosan elmondja, hogy az egy pályázat keretében 

történt volna meg. Ehhez nyertes pályázatra lett volna szükség. Ez a pályázatuk egyelőre nem 

nyert, de fenntartják annak a pályának a felújítására vonatkozó szándékukat, a következő 

pályázati körben ismét pályáznak. A hírek szerint jó esélyeik vannak arra, hogy nyernek. 

Türelmet kér Képviselő Úrtól ezzel kapcsolatosan. Amint a pályázat sikerre vezet, megtörténik 

a fejlesztés. Elsők között van nyilvántartva ennek az atlétikai pályának a fejlesztése, tudják, 

hogy mennyire közkedvelt a lakosság körében.  

 

- Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. - 

 

A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai kivonulnak az ülésteremből. 

 

Jakab Péter: Nagyon sajnálja, hogy a fideszes képviselőtársai újból kivonultak, pedig csak egy 

kérdést szeretett volna nekik is feltenni.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Saját magának is tegye fel Képviselő Úr. 

 

Jakab Péter: Az lett volna a kérdése, hogy pontosan kit is képviselnek. A miskolciakat biztosan 

nem képviselheti az, aki nemet mond az itt élő munkavállalók fizetésemelésére. Teljesen 

mindegy, hogy melyik párt nyújtja be a javaslatot. A mai napon ezt tették és még ezt sem 

férfiasan, vállalva a vitát, hanem Jegyző Úr teljesen hibás jogértelmezése mögé bújva, gyáván 

mondtak nemet a bérunióra, egy olyan európai gazdaságpolitika támogatására, amely nem a 

nyugati multikat és nem a hazai korrupt fideszes oligarchákat, a Mészáros Lőrinceket és 

Habony Árpádokat támogatja, hanem a helyi kis- és középvállalkozásokat hozza versenyképes 

helyzetbe. Ez a versenyképes fizetés alapja. A Jobbik kezdeményezését eddig 7 kelet-közép 

európai ország képviselői támogatták, köztük a lett és a bolgár kormánykoalíció tagjai. 

Szégyen, hogy a magyar kormánykoalíció tagjai ezt nem teszik meg. Kövér László 

megindokolta, hogy miért nincs szükség bérunióra, miért nincs szükség a fizetések emelésére. 

Azt mondta, hogy az itt élők kevesebbel is beérik, sőt, ha valaki Nyugat-Európába megy, 

például miskolciként, akkor számára az alacsonyabb fizetés még versenyelőnyt is jelent. A mai 

szavazás fényében szeretné, ha elárulnák azt, hogy a miskolci Fidesz egyetért-e Kövér 

Lászlóval, szerintük is beérik-e kevesebbel a miskolciak, versenyelőnyt jelent-e a miskolci 

munkavállalóknak az alacsonyabb fizetés. Brüsszel szerencsére nem ezt gondolja, hiszen 

miközben a Fidesz piros lapot mutatott ennek a kezdeményezésnek, Brüsszel azt mondta, hogy 

legyen, gyűjtsenek össze 1 millió aláírást, bizonyítsák be, hogy a kezdeményezés mögött van 

társadalmi támogatottság és ha ez megtörténik, akkor kötelező érvénnyel napirendre veszik ezt 

a kérdést. Erre mondtak ma nemet, továbbra is a béruniót támogató Brüsszelt akarják 

megállítani, és nem a miskolciak elszegényedését és elvándorlását. Plakátokon harcolnak hol 

Brüsszellel, hol az Unióval, hol Soros Györggyel, olvashatják a Miskolci Naplóban, hol az 

összes titkos nagy háttérhatalommal, csak a miskolciak harcát nem támogatják, amit a túlélésért 

vívnak, hogy ki tudják fizetni a számlákat. Ez az, amiért a városvezetésnek mennie kell ebből 

a városból. Menniük kell, hogy a miskolciak maradhassanak.  

 

A FIDESZ-KDNP Frakció tagjai visszatérnek az ülésterembe. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselő Úrnak valóban a Parlamentben a helye. Nagyon szép 

felszólalás volt és körülbelül annyira foglalkozott miskolci történetekkel, mint ahogyan szokott. 

Emelték a fizetéseket, 6500 családnak könnyítették meg a munkáját és az életét a tavalyi év 

folyamán, 2,5 milliárd forintot fordítottak a béremelésre. Döntsék el, hogy a versenyképességet 
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szeretnék növelni, vagy támogatni szeretnék az embereket. A forrásokat is rendeljék hozzá. Azt 

látja, hogy a handabandázás és a szavak dobálása kiválóan működik Szóvivő Úr részéről. 

Célozza meg a Parlamentet, ott lehet ilyen retorikával élni, itt a helyi problémákkal kell 

foglalkozni, amellyel nem foglalkoznak. Úgy látja, hogy Képviselő Úr a munkaidejének döntő 

részét Budapesten tölti és azokat a problémákat oldja meg, amelyeket a Jobbik háza táján a 

furmányos műhelyekben próbálnak előszedni és az igényes plakátjaikra költik az ismeretlen 

forrásaiknak a 99 százalékát. Milliárdos plakátkampányokat lehet csinálni. Ők 2,5 milliárd 

forintot béremelésre adtak, míg a Jobbik 2,5 milliárdot költött plakátkampányra.  

Megadja a szót Katona Ferencnek 

 

Katona Ferenc: A Közgyűlés döntése értelmében a Selyemrét egy részén bevezetésre került a 

fizetős parkoló rendszer. Megköszöni a szolgáltató Városgazda rugalmas hozzáállását és kéri 

az ott lakók türelmét és megértését. Jelenleg még türelmi időszakban vannak, tehát felszólítás 

van, büntetés nincs. Kéri az ott lakókat, hogy vegyék meg a bérletet, hiszen ez az ő érdekükben 

történt. Az igazi nyertesek az állandó lakóhellyel rendelkező ott lakók. Kéri, hogy ezt a türelmi 

időt így töltsék, az elkövetkezendő hónapokban bebizonyítja a rendszer, hogy valóban 

életképes. Sporteseményre hívja fel a figyelmet. A szervező bizottság nevében megköszöni 

Polgármester Úrnak a fővédnökséget a Bükki Hegyi Maraton rendezvény kapcsán. Ha valaki 

védnökséget vagy fővédnökséget vállal egy eseményre, akkor minimum egyetért azzal, 

erkölcsileg, anyagilag támogatja, vagy részt vesz azon. A védnökök nevét is fel kívánja sorolni, 

akik Török Dezső a Megyei Közgyűlés elnöke, Kiss János, Pfliegler Péter alpolgármester urak, 

Rakaczki Zoltán a Sportcentrum Kft. ügyvezetője, Illyés Mikló MVSI ügyvezetője, Deák-

Bárdos Mihály az MVSI szakmai vezetője, Vereckei Csaba rendőrfőkapitány, Bogyay Ferenc 

városi rendőrkapitány és Gyulai Miklós a Magyar Atlétikai Szövetség elnöke. A több, mint 400 

előnevezés bizonyítja, hogy szükség van egy ilyen versenyre. Ez egy maratoni hétvége lesz, 

másnap terepkerékpáros versennyel. Megköszöni azt, hogy a Vadaspark, a Diósgyőri Vár és a 

Barlangfürdő vezetői nagy kedvezményt biztosítottak a rajtszámmal rendelkező indulóknak. 

Polgármester Úrnak is kifejezetten jót tenne, ha meglátogatná a rendezvényt.  

 

Dr. Simon Gábor: Két hónappal korábban a Közgyűlésen számos kérdést tett fel az MVK Zrt. 

működése és gazdálkodása tárgykörében. Ezeket a kérdéseket az önkormányzati törvény 

alapján Jegyző Úr részére fogalmazta meg, hiszen a képviselők számára a jegyző is köteles 

választ nyújtani. Azért gondolta azt, hogy Jegyző Úr válaszoljon, mert mindenki láthatja, hogy 

Jegyző Úr képviseli Miskolc Városát, többek között az MVK Zrt. Felügyelőbizottságában. 

Ezért gondolta, hogy sokkal több ismerete és információja van a cég működéséről. Megadta a 

bizalmat, volt egy olyan naiv elképzelése, hogy az új jegyző megpróbálja betartani a 

törvényeket, ugyanis a törvény azt írja, hogy a képviselői kérdésre 30 napon belül érdemi 

választ kell adni. Ehhez képest ezt nem sikerült betartani, de a tegnapi késő délután folyamán, 

körülbelül 6 óra körül e-mailben Polgármester Úrtól választ kapott, amely megpróbál ezekre a 

kérdésekre válaszolni. Korábban már beszélt arról, hogy tragikusnak tartja a cég gazdálkodását 

és működését. Kérdése, hogy igazak-e azok az információk, miszerint komoly gondok vannak 

a Skoda villamosokkal. Kérdésként az merül fel, hogy igaz-e az az információ, hogy a 31 

villamosból 5 villamos tartósan nem közlekedik. Van-e olyan villamos, amely több, mint egy 

éve nem közlekedett és a hibái nincsenek kijavítva? Összességében kérdése, hogy mik az 

üzemeltetés tapasztalatai, havonta, éves bontásban mennyi meghibásodással kell számolni? Ez 

azért fontos kérdés, mert mindnyájan tudják azt, hogy a garanciális időszak lejárt és az ő 

információi szerint ennél az 5 villamosnál fennálló komoly hibákat valamiért a garanciális 

időszakban nem hárították el.  
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Megadja a lehetőséget Singlár Zsolt vezérigazgatónak a 

válaszadásra. Ami olyan részleteket igényel, ami miatt vissza kell menni megnézni a 

dokumentációt, azt írásban is meg lehet tenni. 

 

Singlár Zsolt: Válaszában elmondja, hogy 4 darab villamos nem közlekedik tartósan, amely 

azért van, mert baleseti kár helyreállítás alatt állnak. Biztosítási ügyintézés folyt, a biztosító 

mind a 4 villamosra megadta a kártérítést, az összeget megítélte. Ezeket a cseh Transportation 

és a magyar Ganz Škoda Zrt. közösen javítják. Jelenleg egy villamos van Sumperkben, itt 

állítják helyre a villamost. Valamennyien emlékeznek rá, hogy egy közúti baleset kapcsán 

Diósgyőrben egy teherautó ment neki ennek a villamosnak, amelynek olyan mértékben 

megsérült a váza, hogy a biztosító gyári körülmények között adta csak meg a helyszínelést, 

illetve a kárhelyreállítási szemlét, ezért ki kellett vinni a sumperki mozdonygyárba. Tehát 

összesen egy van kint és 3 áll tartósan, azonban a háromból hamarosan forgalomba állnak a 

villamosok, megérkeztek hozzájuk a műanyag elemek és az ajtók, amelyek egy nagyon hosszú 

várakozás és biztosítási ügyintézés részesei. A villamosokkal semmilyen probléma nincs, 

baleseti kárhelyreállítás hosszú idő óta folyik, illetve egy nagyon bonyolult és hosszú 

ügyintézés van folyamatban és sajnos ezért nem járnak a villamosok. Nem állnak, hanem javítás 

alatt vannak és hamarosan újra szállítják az utasokat.  

 

Szilágyi Szabolcs: Megerősíti Polgármester Úr szavait, hogy Jakab Péternek a Parlamentben a 

helye. Amit viszont Polgármester Úr adott választ, az alapján azt kell mondja, hogy szerinte 

pedig Polgármester Úrnak Észak-Koreában. Amilyen választ adott Polgármester Úr, az olyan 

demagóg volt, hogy rá lehetett könyökölni. 

Szót viszont amiatt kért, hogy a Szentgyörgy úti Coopnál – régen a Profi üzletlánc részét 

képezte – van egy gyalogátkelőhely. A lakóktól azt a panaszt kapta, hogy személygépkocsival 

a zebránál felhajtanak a járdára. Ennek megoldásában kér segítséget, hogy akár a Rendészet 

tartson egy ellenőrzést, mert szabálytalan, amit az autósok művelnek, esetleg valamilyen 

fémcölöpök kihelyezését is jónak látná a gyalogátkelőnél. 

Több telektulajdonos is megkereste a csermőkei Gólyahír dűlőből, ahol rendkívül kátyús az út, 

amiről maga is megbizonyosodott. Egy telken lévő téglaépítésű házat már szétbontottak. 

Megjegyzi, azt leszámítva egész rendezett telkek vannak ott. Úgy véli, ahhoz, hogy megtartsák 

az emberek földművelési kedvét, ahhoz elengedhetetlen valamilyen szintű infrastruktúra, ahol 

meg tudják közelíteni autóval ezeket a telkeket. Tudomása szerint a Városgazdát többször 

megkeresték ez ügyben, de mindig kitérő választ kaptak. Kéri, hogy járjanak közbe a dűlő 

útjának ügyében, akár egy zúzalékos út, vagy más tartósabb megoldással. 

Legutóbbi Közgyűlés alkalmával a Szilvás utca 24. melletti közvilágítás hiányára tett panaszt. 

A lakók ismételten jelezték, hogy ez a mai napig nem oldódott meg.  

Ha másként nem, akkor így kerüljön be a Miskolci Televízióba a hír, hogy választókerületében 

nemrég megnyílt Miskolc első önálló közösségi kertje. Ezt minden országos nagyobb média 

híradójában leadták, az Észak-Magyarország is cikkezett róla, de valahogy a Miskolci Tv-t és 

MiNapot nem érdekelte. Úgy gondolja, hogy a miskolci Önkormányzat és a miskolci adófizetők 

által fenntartott médiába bele kellene, hogy férjen.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kérdése, hogy kinek jelezték a közvilágítás hiányát. 

 

Szilágyi Szabolcs: A Közgyűlés közérdekű részében jelezte, és még …. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri a pontos hely megjelölését és segítenek a megoldásban.  
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Novák Józsefné: Nem tudja megállni, hogy ne szólaljon meg az elfeledett városrésszel 

kapcsolatosan. Dr. Tompa Sándor nem tartózkodik a teremben, pedig lenne hozzá néhány 

szava, miszerint amikor ő volt önkormányzati képviselő és ő volt országgyűlési képviselő, mit 

kapott Diósgyőr? Két olyan dolgot kapott, amelynek nagyon örülnek, de inkább visszaadnák. 

Az egyik dolog a fészekrakók, akik sok diósgyőrinek keserítették meg a mindennapjait. Ma már 

azt tudja mondani, hogy nagyon kevés az a fészekrakó, aki még bent van, mert folyamatosan 

történik a kiköltöztetés. A másik dolog a Házipari Szövetkezet, amelyet szintén Képviselő 

Úrnak köszönhetnek. Aki diósgyőri az tudja, hogy milyen állapotban van a városrész. Meg 

kellene kérdezni azt, amit Polgármester Úrtól kérdezett, vagyis mit tett érte?  

A 10-es postánál lévő kereszteződés ügyében tavaly szólalt fel. Köszönetet mond Polgármester 

Úr hathatós segítségéért, a rendőrségnek és a Polgármesteri Hivatalból Lévai Istvánnak. 

Korábban sok baleset és probléma volt ott, jelenleg azt tudja mondani, hogy az a kereszteződés 

jól sikerült, remélhetőleg balesetmentes. Mind a két oldalon úgy van megoldva, hogy a 

gyalogosok mind a két oldalon, a Bertalan úton, amelyet Pakusza képviselő úr alá tud 

támasztani, valamint a Lorántffy úton is nyugodtan tudnak átkelni. Megköszöni a 

Városgazdának, Schweickhardt Gyulának az egész éves tevékenységét és a rengeteg kátyúzást 

a Kiss tábornok úton.  

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több felszólalásra jelentkező. 

 

Bejelenti, hogy a napirendekről történő tételes szavazás következik. 

 

 

 

1. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének valamint 

Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló 21/2004. (VII.6.) 

önkormányzati rendeletének módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és egy 

határozati javaslatról kell dönteniük. Elsőként a határozati javaslatról szavaznak. 

 

A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

101/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének Keleti Gazdasági 

terület környezetét érintő módosítása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 

Miskolc Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének, valamint Miskolc Megyei Jogú 

Város Építési Szabályzatáról szóló 21/2004. (VII. 6.) önkormányzati rendeletének 

módosítására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a jelen határozat 1. melléklete 

szerinti tartalommal – jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 

Közgyűlésének IV-75/16.321-2/2007. számú határozatával elfogadott Településszerkezeti 

Tervének módosítását. 
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Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Városépítészeti Főosztály 

Határidő:  Azonnal 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a rendelettervezetről döntenek, melyhez minősített 

többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. 

 

A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás 

mellett megalkotta a 17/2017. önkormányzati rendeletét 

a Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról 

szóló 21/2004. (VII.6.) önkormányzati rendelet 

módosításáról. 
 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 

 

2. napirend:  Javaslat közterületek elnevezésére 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 

dönteniük. 

A Közgyűlés 19 igen, 3 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

102/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: Közterületek elnevezése 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 

közterületek elnevezésére” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

1. a.) A Közgyűlés a Miskolc központi belterület településrészben lévő Miskolc 4534/1 

helyrajzi számú területnek a Teréz utca elnevezést adja.  

b.) A Közgyűlés a Miskolc, központi belterület településrészben lévő Miskolc 4534/2 

helyrajzi számú területnek a Víkendtelep utca elnevezést adja. 

 

2. A Közgyűlés a Miskolc központi belterület településrészben lévő, Miskolc 01412/2 

helyrajzi számú területeknek a Közdomb utca elnevezést adja.  

 

3. A Közgyűlés a Miskolc külterület településrészben lévő, Miskolc 51247/5 helyrajzi 

számú területeknek a Fácán dűlő elnevezést adja.  

 

4. A Közgyűlés a Miskolc központi belterület településrészben lévő, Miskolc 47669 

helyrajzi számú területnek a Cinege utca elnevezést adja.  
 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Városépítészeti Főosztály 

Közreműködik:  Építési és Környezetvédelmi Osztály 

Hatósági Osztály 

Koordinációs Osztály 

Határidő:  azonnal 
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3. napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése által hozott IX-

225/44.244/2010. sz. határozat és az ahhoz kapcsolódó XII-226/5548/2013. 

sz. határozat hatályon kívül helyezésére, valamint a Miskolc Holding Zrt. 

megbízása energiagazdálkodással kapcsolatos feladatok elvégzésére 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 

dönteniük. 

A Közgyűlés 19 igen, 2 nem szavazattal, 1 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

103/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése által hozott IX-225/44.244/2010. sz. 

határozat és az ahhoz kapcsolódó XII-226/5548/2013. sz. határozat hatályon kívül 

helyezése, valamint a Miskolc Holding Zrt. megbízása önkormányzati 

fenntartású intézmények energiagazdálkodásával kapcsolatos feladatok 

elvégzésére 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése által hozott IX-225/44.244/2010. sz. határozat és 

az ahhoz kapcsolódó XII-226/5548/2013. sz. határozat hatályon kívül helyezésére, 

valamint a Miskolc Holding Zrt. megbízása önkormányzati fenntartású intézmények 

energiagazdálkodásával kapcsolatos feladatok elvégzésére” című előterjesztést és a 

következő határozatot hozza: 

 

1. A Közgyűlés jóváhagyja, hogy a Miskolc Holding Zrt. a földgáz beszerzés során minden 

évben (október 01. 06:00 órától a következő év október 01. 06:00 óráig) az aktuális gázévre 

vonatkozóan bonyolítsa az Önkormányzati intézmények, az Önkormányzat kizárólagos és 

többségi tulajdonában lévő gazdasági társaságok, valamint a Miskolc Holding Zrt. 

egyszemélyes tulajdonában lévő társaságainak földgáz beszerzését.  

A Közgyűlés jóváhagyja, hogy a vállalkozási díj mértéke az adott egységek beszerzendő 

földgáz mennyiségére vonatkozóan 1 Ft/m3 + ÁFA összegben kerüljön meghatározásra. 

A Közgyűlés úgy dönt, hogy a Miskolc Holding Zrt. készítsen javaslatot Miskolc Megyei 

Jogú Város Közgyűlésének Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottsága részére a 

földgázbeszerzési eljárás fajtájának, típusának meghatározására, lefolytatása menetére. 

A Közgyűlés úgy dönt, hogy a Miskolc Holding Zrt. adjon részletes tájékoztatást Miskolc 

Megyei Jogú Város Közgyűlésének Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottsága részére 

a csoportos földgáz energia beszerzés tapasztalatairól, a beszerzés költségéről és a várható 

megtakarítás összegéről a beszerzést követő 90 napon belül, legkésőbb december 31-ig. 

 

Felelős:  Alpolgármester 

Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv: Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  Első alkalommal: 2018. szeptember 30. (beszerzés 

tekintetében), illetve azt követően folyamatosan 

Első alkalommal: 2017. december 31. (beszámoló 

tekintetében), illetve azt követően folyamatosan 
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2.  A Közgyűlés jóváhagyja, hogy a Miskolc Holding Zrt. az Önkormányzati intézmények, 

az Önkormányzat kizárólagos és többségi tulajdonában lévő gazdasági társaságok, 

valamint a Miskolc Holding Zrt. egyszemélyes tulajdonában lévő társaságai számára, a 

földgáz szabadpiaci szerződés keretében előírt nominálási feladatok elvégzését ellássa, 

külön szerződés keretében vállalkozási díj ellenében.  

A Közgyűlés jóváhagyja, hogy a megbízási díj mértéke adott szervezeti egységenként 

10.000 Ft/hó + ÁFA összegben kerüljön meghatározásra. 

 

Felelős:  Alpolgármester 

Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  Első alkalommal 2017. október 1., illetve azt követően 

folyamatosan 

 

3.  A Közgyűlés jóváhagyja, hogy a Miskolc Holding Zrt. a villamos energia beszerzés 

során a tárgyévet (a következő év január 01. 00:00 órától december 31. 24:00 óráig) 

megelőző minden évben bonyolítsa az Önkormányzati intézmények, az Önkormányzat 

többségi tulajdonában lévő gazdasági társaságok, valamint a Miskolc Holding Zrt. 

tagvállalatainak villamos energia beszerzését. A Közgyűlés a Miskolc Holding Zrt. 

vállalkozási díját: 

 intézmények és gazdasági társaságok esetén a beszerzendő villamos energia 

mennyiségre vonatkozóan 0,1 Ft/kWh + ÁFA, 

 közvilágítás esetén a beszerzendő villamos energia mennyiségre vonatkozóan 0,03 

Ft/kWh + ÁFA összegben állapítja meg. 

A Közgyűlés úgy dönt, hogy a Miskolc Holding Zrt. készítsen javaslatot Miskolc 

Megyei Jogú Város Közgyűlésének Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottsága 

részére a villamos energia beszerzési eljárás fajtájának, típusának meghatározására, 

lefolytatása menetére. 

A Közgyűlés úgy dönt, hogy a Miskolc Holding Zrt. a beszerzést követő 90 napon belül, 

legkésőbb február 28-ig adjon részletes tájékoztatást Miskolc Megyei Jogú Város 

Közgyűlésének Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottsága részére a csoportos 

villamos energia beszerzés tapasztalatairól, a beszerzés költségéről és a várható 

megtakarítás összegéről. 

 

Felelős:  Alpolgármester 

Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  Első alkalommal 2017. november 15. (beszerzés 

tekintetében), illetve azt követően folyamatosan 

Első alkalommal 2018. február 28. (beszámoló 

tekintetében), illetve azt követően folyamatosan 

 

4.  A Közgyűlés jóváhagyja, hogy a Miskolc Holding Zrt. az Önkormányzati 

intézményeknél, illetve az Önkormányzat kizárólagos és többségi tulajdonában lévő 

gazdasági társaságoknál, a Miskolc Holding Zrt. egyszemélyes tulajdonában lévő 

társaságainál felmerülő egyéb energiagazdálkodással, energiaracionalizálással és 

energetikai szaktanácsadással összefüggő feladatokat, külön megállapodás és külön 

díjazás ellenében lássa el.  
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Felelős:  Alpolgármester 

Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő  Az igény felmerülésétől folyamatosan 

 

5.  A Közgyűlés jóváhagyja, hogy a Miskolc Holding Zrt. az energiahatékonyságról szóló 

2015. évi LVII. törvényben, illetve ennek végrehajtásáról szóló 122/2015. (V. 26.) 

Kormányrendeletben előírt, nagyvállalatok számára kötelező energetikai auditálási 

tevékenység ellátásában, illetve az MSZ EN ISO 50001:2012 szabvány 

szerinti energiairányítási rendszer bevezetésében koordinátorként közreműködjön.  

 

Felelős:  Alpolgármester 

Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  Első alkalommal: 2017. június 30., illetve azt követően 

folyamatosan  

 

6.  A Közgyűlés jóváhagyja, hogy a Miskolc Holding Zrt. az energiahatékonyságról szóló 

2015. évi LVII. törvényben, illetve ennek végrehajtásáról szóló 122/2015. (V. 26.) 

Kormányrendeletben előírt energetikai szakreferensi tevékenység ellátásában 

koordinátorként közreműködjön az érintett gazdálkodó szervezeteknél.  

 

Felelős:  Alpolgármester 

Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  Első alkalommal: 2017. június 30., illetve azt követően 

folyamatosan  

 

7.  A Közgyűlés jóváhagyja, hogy a Miskolc Holding Zrt. az energiahatékonyságról szóló 

2015. évi LVII. törvényben meghatározott intézmények tekintetében előírt 

energiamegtakarítási intézkedési terveket elkészítse és megküldje a Nemzeti 

Energetikusi Hálózat területileg illetékes irodája számára.  

 

Felelős:  Alpolgármester 

Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  Folyamatosan  

 

8.  A Közgyűlés jóváhagyja, hogy a Miskolc Holding Zrt. az Önkormányzati intézmények, 

az Önkormányzat kizárólagos és többségi tulajdonában lévő gazdasági társaságok, 

valamint a Miskolc Holding Zrt. tagvállalatok hőtermelő berendezéseinek törvényileg 

előírt energetikai felülvizsgálatát ellássa a 264/2008. (XI. 6.) Korm. Rendeletben 

foglaltak szerint.  

 

Felelős:  Alpolgármester 

Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 

Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  2017. június 30., illetve a törvényi előírások szerint 
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9.  A Közgyűlés felhatalmazza a Miskolc Holding Zrt-t jelen határozatban meghatározott 

szerződések előkészítésére és lebonyolítására. 

 

Felelős:  Alpolgármester 

Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szerv:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  Folyamatosan  

 

10.  Közgyűlés a 2010. november 11-én kelt IX-225/44.244/2010. sz. határozatát és az 

ahhoz kapcsolódó 2013. december 11-én kelt XII-226/5548/2013. sz. határozatát 

hatályon kívül helyezi. 

 

Felelős:  Alpolgármester 

Végrehajtásért felelős:  Jogi és Igazgatási Főosztály 

Határidő:  azonnal 

 

 

 

4. napirend:  Javaslat egyes beruházási projektek megvalósításához szükséges 

vagyongazdálkodási döntések meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint két határozati javaslatról kell 

dönteniük. Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

104/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: a Miskolc 2083, 2082/A/1, 2082/A/2, 2082/A/3, 2082/A/4, 2082/A/5, 2082/A/6, 2085, 

2087 (telekrész), 2086 (telekrész), 2080, 2081 hrsz.-ú ingatlanok tulajdonjogának 

megszerzése 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat egyes 

beruházási projektek megvalósításához szükséges vagyongazdálkodási döntések 

meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

Polgármestert, hogy a TOP-6.4.1-16 Fenntartható városi közlekedésfejlesztés 

elnevezésű támogatási felhívás keretében „Dayka utca térségében megvalósuló 

forgalomcsillapítási intézkedések” címmel Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata nevében támogatási kérelmet nyújtson be.  

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése dönt arról, hogy Miskolc 

Megyei Jogú Város Önkormányzata a Miskolc 2083, 2082/A/1, 2082/A/2, 2082/A/3, 

2082/A/4, 2082/A/5, 2082/A/6, 2085, 2087 (telekrész), 2086 (telekrész), 2080, 2081 

hrsz.-ú ingatlanok tulajdonjogát legfeljebb a Miskolc Holding Zrt. által az egyes 

ingatlanok tekintetében megjelölt forgalmi és kártalanítási értéken adásvétel útján, 

annak sikertelensége esetén kisajátítási eljárás keretében megszerzi. 
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3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat 2. pontjában 

felsorolt ingatlanokat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 

40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 7. § (3) bekezdése alapján forgalomképes, 

üzleti vagyoni körbe sorolja, és utasítja a Miskolc Holding Zrt.-t, hogy az 

önkormányzati tulajdonba kerülésüket követően gondoskodjon az ingatlanok 

kezeléséről, birtokba vételéről a fejlesztési cél megvalósításáig. 

 

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése utasítja a Miskolc Holding 

Zrt.-t a 2. pontban rögzített ingatlanok esetében az ingatlantulajdonosokkal az adásvételt 

megelőző tárgyalások lefolytatására, valamint az adásvételi szerződések előkészítésére 

és az adásvételi szerződések megkötését követően a változás ingatlan-nyilvántartásban 

történő átvezetéshez szükséges intézkedések megtételére. 

 

5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

Polgármestert a határozat 2. pontjában felsorolt ingatlanokra vonatkozó adásvételi 

szerződések megkötésére és arra, hogy azon ingatlantulajdonosokkal szemben, akiktől 

adásvételi szerződés keretében nem sikerül megvásárolni az ingatlant, kisajátítási 

eljárást kezdeményezzen az illetékes Kormányhivatal előtt. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt.,  

Végrehajtást felügyelő osztály:  Vagyongazdálkodási Osztály 

Határidő:  egyeztetések megkezdése az ingatlanok tulajdonosaival a 

határozat meghozatalát követő 30 napon belül 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti II. határozati 

javaslatot és meghozta a 

 

105/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: a Miskolc az Ady E. utca 1. szám alatti 3583/A/1. hrsz-ú és az Ady E. utca 3. szám 

alatti 3582 hrsz-ú ingatlanok tulajdonjogának megszerzése 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat egyes 

beruházási projektek megvalósításához szükséges vagyongazdálkodási döntések 

meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése dönt arról, hogy Miskolc 

Megyei Jogú Város Önkormányzata a Miskolc az Ady E. utca 1. szám alatti 3583/A/1. 

hrsz-ú és az Ady E. utca 3. szám alatti 3582 hrsz-ú ingatlanok tulajdonjogát adásvétel 

útján megszerzi. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

polgármestert, hogy az egyes ingatlanok tulajdonjogát legfeljebb a Miskolc Holding Zrt. 

által az egyes ingatlanok tekintetében megjelölt forgalmi és kártalanítási értéken 

adásvétel útján, annak sikertelensége esetén kisajátítási eljárás keretében megszerezze. 
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3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a határozat 1. pontjában 

felsorolt ingatlanokat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 

40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 7. § (3) bekezdése alapján forgalomképes, 

üzleti vagyoni körbe sorolja, és utasítja a Miskolc Holding Zrt.-t, hogy az 

önkormányzati tulajdonba kerülésüket követően gondoskodjon az ingatlanok 

kezeléséről, birtokba vételéről a fejlesztési cél megvalósításáig. 

 

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

Polgármestert a határozat 1. pontjában felsorolt ingatlanokra vonatkozó adásvételi 

szerződések megkötésére, valamint utasítja a Miskolc Holding Zrt.-t az 1. pontban 

rögzített ingatlanok esetében az ingatlantulajdonosokkal az adásvételt megelőző 

tárgyalások lefolytatására, valamint az adásvételi szerződések előkészítésére és az 

adásvételi szerződések megkötését követően a változás ingatlan-nyilvántartásban 

történő átvezetéshez szükséges intézkedések megtételére. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt.,  

Végrehajtást felügyelő osztály:  Vagyongazdálkodási Osztály 

Határidő:  az ajánlat közlése a tulajdonosokkal a határozat 

meghozatalát követő 30 napon belül 

 

 

5. napirend:  Javaslat a Miskolc, Petőfi tér 3. sz. alatti ingatlanra vonatkozó adásvételi 

szerződés módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 

dönteniük, melyhez módosító indítványt nyújtott be. Kéri, először erről szavazzanak. 

 

A Közgyűlés 16 igen, 7 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta a módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak a határozati javaslatról, figyelemmel 

a módosító indítvány kapcsán meghozott döntésre. 

 

A Közgyűlés 16 igen, 7 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot a módosító indítvány kapcsán hozott döntésre 

figyelemmel és meghozta a  

 

106/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: A Miskolc, Petőfi tér 3. szám alatti ingatlan adásvételi szerződésének 

módosítása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Miskolc, Petőfi tér 3. szám alatti ingatlanra vonatkozó adásvételi szerződés módosítására" 
című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat 

vagyonáról és vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012.(XII.15.) önkormányzati rendelet 



52 

19. § (2) bekezdése alapján hozzájárul a Miskolc, Petőfi tér 3. szám alatti ingatlan 

adásvételi szerződésének a határozat mellékletében szereplő szerződéstervezet szerinti 

módosításához, azaz az ingatlanon található épület homlokzatának újjáépítésére 

vonatkozó 2017. június 2-i határidő 2019. október 30. napjáig történő 

meghosszabbításához, valamint - a módosult fejlesztésekre figyelemmel - ahhoz, hogy 

a 2019. június 2. napjáig kikötött visszavásárlási jog 2021. június 2. napjáig 

meghosszabbításra kerüljön.  

 

2. A Közgyűlés utasítja a Miskolc Holding Zrt.-t a szerződés módosításának teljes körű - 

az adásvételi szerződés módosításának aláírását is magába foglaló - lebonyolítására. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 

Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 

Határidő:  azonnal 

 

 

6. napirend:  Javaslat a vis maior támogatásokkal kapcsolatos döntések meghozatalára 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 

dönteniük. 

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a 

 

107/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: a „Miskolc-Tapolca, Denevér u. út- és vízelvezető rendszer helyreállítása” és a 

„Miskolc-Tapolca, Thaly Kálmán u. út- és vízelvezető rendszer helyreállítása” 

című vis maior pályázatok benyújtásának Közgyűlés általi utólagos tudomásul 

vétele, a pályázatokhoz kapcsolódó döntések meghozatala és a pályázatokhoz 

szükséges önrész biztosítása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a vis 

maior támogatásokkal kapcsolatos döntések meghozatalára” című előterjesztést és az alábbi 

határozatot hozza.  

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat Szervezeti 

és Működési Szabályzatáról szóló 37/2014. (XII.19.) önkormányzati rendelet 60. §-ában 

foglaltak szerint tudomásul veszi a Polgármester utólagos tájékoztatását „Miskolc-Tapolca, 

Denevér u. út- és vízelvezető rendszer helyreállítása” és a „Miskolc-Tapolca, Thaly Kálmán u. 

út- és vízelvezető rendszer helyreállítása” tárgyú, vis maior pályázatok benyújtásáról. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Koordinációs Osztály 

Határidő:  azonnal  

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a „Miskolc-Tapolca, Denevér 

u. út- és vízelvezető rendszer helyreállítása” és a „Miskolc-Tapolca, Thaly Kálmán u. út- és 

vízelvezető rendszer helyreállítása” című, vis maior káresemények elhárítása érdekében 
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benyújtott pályázatokhoz az alábbi, a vis maior támogatás felhasználásának részletes 

szabályairól szóló 9/2011. (II.15.) Korm. rendelet 4. § (3) bekezdés c) pontja szerinti 

nyilatkozatot adja: 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kijelenti, hogy az Önkormányzat 

nem rendelkezik a közterületeire vonatkozó, káreseményhez kapcsolódó biztosítással, így 

annak a „Miskolc-Tapolca, Denevér u. út- és vízelvezető rendszer helyreállítása” és a „Miskolc-

Tapolca, Thaly Kálmán u. út- és vízelvezető rendszer helyreállítása” című pályázat anyagához 

történő csatolása nem lehetséges. Az Önkormányzat vállalja a károsodott ingatlannak a 

költséghatékony helyreállítását. Saját erejéből a vis maior okozta helyzetet csak részben tudja 

megoldani. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Koordinációs Osztály  

Határidő:  azonnal 

 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a „Miskolc-Tapolca, Denevér 

u. út- és vízelvezető rendszer helyreállítása” és a „Miskolc-Tapolca, Thaly Kálmán u. út- és 

vízelvezető rendszer helyreállítása” vis maior káresemény elhárítása érdekében benyújtandó 

pályázatokhoz az alábbi, a vis maior támogatás felhasználásának részletes szabályairól szóló 

9/2011. (II.15.) Korm. rendelet (a továbbiakban: Korm. rendelet) 4. § (3) bekezdés l) pontja 

szerinti nyilatkozatot adja: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kijelenti, hogy az adott 

tárgyakban korábban vagy egyidejűleg nem nyújtott be másik támogatási igényt. 
 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Koordinációs Osztály  

Határidő:  azonnal 

 

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése tudomásul veszi és utólagosan 

jóváhagyja, hogy a pályázat az alábbi forrásösszetételben került benyújtásra. 

A megvalósítandó „Miskolc-Tapolca, Denevér u. út- és vízelvezető rendszer helyreállítása” 

beruházás teljes összege: 17.846.170 Ft. A saját erő összege: 5.353.851 Ft, a „Miskolc-

Tapolca, Thaly Kálmán u. út- és vízelvezető rendszer helyreállítása” beruházás teljes 

összege: 22.328.600 Ft. A saját erő összege: 6.698.580 Ft. A beruházási összköltség 70%-ára 

az alábbiak szerint nyerhető támogatás: 

 

Megnevezés 

Beruházás összes költségének megosztása 

Beruházás 

összesen 

Vis maior pályázatból 

elnyerhető saját forrás 

kiegészítésére 

(70%) 

Fennmaradó biztosítandó 

saját erő 

 

(30%) 

„Miskolc-Tapolca, Denevér 

u. út- és vízelvezető 

rendszer helyreállítása” 

12.492.319 Ft 5.353.851 Ft 
17.846.170 

Ft 

„Miskolc-Tapolca, Thaly 

Kálmán u. út- és vízelvezető 

rendszer helyreállítása” 

15.630.020 Ft 6.698.580 Ft 
22.328.600 

Ft 
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Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Koordinációs Osztály 

Határidő:  azonnal 

 

5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kötelezettséget vállal arra, hogy 

a káresemény elhárításhoz szükséges 30%-os önrészeket - a „Miskolc-Tapolca, Denevér u. út- 

és vízelvezető rendszer helyreállítása” tárgyú helyreállításnál 5.353.851 Ft, a „Miskolc-

Tapolca, Thaly Kálmán u. út- és vízelvezető rendszer helyreállítása” esetében 6.698.580 Ft, a - 

a 2017. évi költségvetés „vis maior pályázati önrész ” soron rendelkezésre álló költségvetési 

fedezet terhére biztosítja. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Koordinációs Osztály 

Határidő:  sikeres pályázat esetén azonnal 

 

 

 

 

7. napirend:  Javaslat a Miskolc Környéki Önkormányzati Társulásból történő kilépéssel 

kapcsolatos döntés meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 

dönteniük. 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 7 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

108/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának kiválása a Miskolc Környéki 

Önkormányzati Társulásból 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta „Javaslat a 

Miskolc Környéki Önkormányzati Társulásból történő kilépéssel kapcsolatos döntés 

meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 89. § (1) bekezdése alapján dönt 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának a Miskolc Környéki Önkormányzati 

Társulásból 2017. december 31. napjával történő kiválásáról, egyúttal felhatalmazza a 

Polgármestert a Miskolc Környéki Önkormányzati Társulás, valamint a Társulás tagjainak – a 

kiválással kapcsolatos – tájékoztatására. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Önkormányzati Igazgatási Osztály 

Közreműködik:  Szociális Osztály 

Határidő:  döntés azonnal, a Társulás és a tagok tájékoztatására 2017. június 30. 
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8. napirend:  Javaslat a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár alapító okiratának 

módosítására és az egységes szerkezetű alapító okirat jóváhagyására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 

dönteniük. 

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

109/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: A II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár alapító okiratának módosítása, 

az egységes szerkezetű alapító okirat jóváhagyása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a II. 

Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár alapító okiratának módosítására és az 

egységes szerkezetű alapító okirat jóváhagyására” című előterjesztést és az alábbi 

határozatot hozza: 

 

1./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jelen határozat 1. számú 

melléklete szerinti tartalommal elfogadja a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár 

Alapító Okiratának módosítását, egyúttal jóváhagyja a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi 

Könyvtár módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okiratát jelen határozat 2. 

számú melléklete szerinti tartalommal. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Humánszolgáltatási Osztály 

Határidő:  azonnal  

 

2./ Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert 

a határozat 1. számú melléklete szerinti Alapító Okiratot módosító okirat aláírására, továbbá a 

módosítások törzskönyvi nyilvántartásba való bejegyzésével kapcsolatos intézkedések 

megtételére. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Humánszolgáltatási Osztály 

Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 

II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár 

Határidő: 8 napon belül 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 

 

9. napirend:  Javaslat a helyi önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi 

feladatainak ellátásáról szóló beszámolójának elfogadására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 

dönteniük. 

A Közgyűlés 16 igen, 4 nem szavazattal, 3 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  
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110/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: A helyi önkormányzat 2016. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 

ellátásáról szóló beszámoló elfogadása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a helyi 

önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló 

beszámolójának elfogadására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata 2016. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló 

beszámolóját jelen határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Szociális Osztály 

Határidő:  azonnal 

 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 

 

10. napirend: Javaslat a Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégiában foglalt feladatok 

2015-2016. évi teljesítéséről, valamint a Miskolci Önkormányzati Rendészet 

2016. évi munkájáról szóló beszámoló elfogadására és a Közbiztonsági és 

Bűnmegelőzési Stratégia 2017-2018. évi cselekvési programjának 

jóváhagyására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 

dönteniük. 

A Közgyűlés 19 igen, 4 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

111/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: Beszámoló a Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégiában foglalt feladatok 2015-

2016. évi teljesítéséről és a Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégia 2017-2018. 

évi cselekvési programjának jóváhagyása. 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégiában foglalt feladatok 2015-2016. évi 

teljesítéséről, valamint a Miskolci Önkormányzati Rendészet 2016. évi munkájáról szóló 

beszámoló elfogadására és a Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégia 2017-2018. évi 

cselekvési programjának jóváhagyására” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Közbiztonsági és 

Bűnmegelőzési Stratégiában foglalt feladatok 2015-2016. évi teljesítéséről szóló beszámolót a 

határozat 1. számú melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

 

Felelős:  Polgármester 

Határidő:  azonnal 
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2. A Közgyűlés a Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégia 2017-2018. évi cselekvési 

programját a határozat 2. számú melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  közrendvédelemért felelős polgármesteri biztos 

Miskolci Önkormányzati Rendészet 

Végrehajtást felügyelő főosztály: Lakosságszolgálati Főosztály 

Határidő:  azonnal 

 

3. A Közgyűlés felkéri a Polgármestert, hogy a Közbiztonsági és Bűnmegelőzési Stratégia 

2017-2018. évi cselekvési programjának teljesítéséről a Közgyűlésnek számoljon be. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  közrendvédelemért felelős polgármesteri biztos 

Miskolci Önkormányzati Rendészet 

Végrehajtást felügyelő főosztály: Lakosságszolgálati Főosztály 

Határidő:  2019. júniusi Közgyűlés ülése  

 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 

 

 

11. napirend:  Javaslat a Miskolci Rendőrkapitányság 2016. évi munkájáról szóló 

beszámoló elfogadására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 

dönteniük. 

A Közgyűlés 19 igen, 4 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

 

112/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: A Miskolci Rendőrkapitányság 2016. évi beszámolójának elfogadása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat a 

Miskolci Rendőrkapitányság 2016. évi munkájáról szóló beszámoló elfogadására” című 

előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Rendőrkapitányság 

2016. évi munkájáról szóló beszámolót a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 

 

Felelős:  alpolgármester 

Végrehajtásért felelős:  Humánszolgáltatási Osztály 

Határidő:  azonnal 

 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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12. napirend:  Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott 

egyes óvodák intézményvezetői beosztásának betöltésére vonatkozó 

pályázatok elbírálására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint négy határozati javaslatról kell 

dönteniük, mely „A” és „B” alternatívát is tartalmaz. Az előterjesztések kapcsán személyi 

kérdésekben is kell dönteniük, melyhez minősített többség, legalább 15 igen szavazat 

szükséges. Az I. határozati javaslat kapcsán kéri, szavazzanak dr. Tantóné Kaposvári Csilla 

Ágnes személyéről. 

 

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett dr. Tantóné Kaposvári Csilla Ágnes személyét 

támogatta. 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak az I. határozati javaslat „A” 

alternatívájáról, figyelemmel a személyi kérdésben meghozott döntésre. 

 

A Közgyűlés 23 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett a Miskolci Napraforgó Óvoda intézményvezetői 

feladatainak ellátásával 2017. augusztus 1. napjától 2022. 

július 31. napjáig dr. Tantóné Kaposvári Csilla Ágnest 

bízza meg és meghozta a 

 

113/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: a Miskolci Napraforgó Óvoda intézményvezetői beosztására kiírt pályázat 

elbírálása és döntés intézményvezetői beosztás betöltéséről 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott egyes óvodák 

intézményvezetői beosztásának betöltésére vonatkozó pályázatok elbírálására” című 

előterjesztést és a következő határozatot hozza:  

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Napraforgó 

Óvoda (3529 Miskolc, Gesztenyés utca 18.) intézményvezetői feladatainak ellátásával – a 

kinevezés szerinti munkaköre mellett – 

 

Dr. Tantóné Kaposvári Csilla Ágnest 

(a.n.: Kuthi Mária 

3519 Miskolc, Késmárki utca 18. sz. alatti lakos) 
 

bízza meg. Megbízatása 2017. augusztus 1. napjától 2022. július 31. napjáig tart. 

 

 

2. Az 1. pont szerinti intézményvezető illetménye a közalkalmazottak jogállásáról szóló 

1992. évi XXXIII. törvény, a nemzeti köznevelésről szóló 2011. CXC. törvény, valamint a 

pedagógusok előmeneteli rendszeréről és a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi 

XXXIII. törvény köznevelési intézményekben történő végrehajtásáról szóló 326/2013. 

(VIII. 30.) Korm. rendelet alapján kerül megállapításra. 
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3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, 

hogy a szükséges munkáltatói intézkedések megtételéről gondoskodjon. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Jegyzői Kabinet 

Határidő:  az 1. - 2. pont tekintetében azonnal,  

a 3. pont tekintetében 30 napon belül 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri hívják be a pályázót, akivel ismerteti a döntést és 

gratulációját fejezi ki. 

 

A II. határozati javaslat kapcsán kéri, szavazzanak Varga Sándor Lászlóné személyéről. 

 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett Varga Sándor Lászlóné személyét támogatta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy most szavazzanak a II. határozati javaslat „A” 

alternatívájáról, figyelemmel a személyi kérdésben meghozott döntésre. 

 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett a Miskolci Eszterlánc Néphagyományőrző 

Óvoda intézményvezetői feladatainak ellátásával 2017. 

augusztus 1. napjától 2022. július 31. napjáig Varga 

Sándor Lászlónét bízza meg és meghozta a  

 

114/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: a Miskolci Eszterlánc Néphagyományőrző Óvoda intézményvezetői beosztására 

kiírt pályázat elbírálása és döntés intézményvezetői beosztás betöltéséről 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott egyes óvodák 

intézményvezetői beosztásának betöltésére vonatkozó pályázatok elbírálására” című 

előterjesztést és a következő határozatot hozza:  

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Eszterlánc 

Néphagyományőrző Óvoda (3530 Miskolc, Hadirokkantak útja 14.) intézményvezetői 

feladatainak ellátásával – a kinevezés szerinti munkaköre mellett –  

 

Varga Sándor Lászlónét sz.: Szűcs Erzsébet Ilona 

(a.n.: Pál Erzsébet 

3524 Miskolc, Hajós Alfréd utca 27. 1. em. 4. ajtó alatti lakos)  
 

bízza meg. Megbízatása 2017. augusztus 1. napjától 2022. július 31. napjáig tart. 

 

2. Az 1. pont szerinti intézményvezető illetménye a közalkalmazottak jogállásáról szóló 

1992. évi XXXIII. törvény, a nemzeti köznevelésről szóló 2011. CXC. törvény, valamint a 

pedagógusok előmeneteli rendszeréről és a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi 

XXXIII. törvény köznevelési intézményekben történő végrehajtásáról szóló 326/2013. 
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(VIII. 30.) Korm. rendelet alapján kerül megállapításra. 

 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, 

hogy a szükséges munkáltatói intézkedések megtételéről gondoskodjon. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Jegyzői Kabinet 

Határidő:  az 1. - 2. pont tekintetében azonnal,  

a 3. pont tekintetében 30 napon belül 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy hívják be a pályázót, akivel ismerteti a döntést és 

gratulációját fejezi ki. 

 

A III. határozati javaslat kapcsán kéri, szavazzanak Smizsánszkyné Marján Ida Gizella 

személyéről. 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett Smizsánszkyné Marján Ida Gizella személyét 

támogatta. 
 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak a III. határozati javaslat „A” 

alternatívájáról, figyelemmel a személyi kérdésben meghozott döntésre. 

 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett a Miskolci József úti Óvoda intézményvezetői 

feladatainak ellátásával 2017. augusztus 1. napjától 2022. 

július 31. napjáig Smizsánszkyné Marján Ida Gizellát 

bízza meg és meghozta a  

 

115/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: a Miskolci József úti Óvoda intézményvezetői beosztására kiírt pályázat elbírálása 

és döntés intézményvezetői beosztás betöltéséről 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott egyes óvodák 

intézményvezetői beosztásának betöltésére vonatkozó pályázatok elbírálására” című 

előterjesztést és a következő határozatot hozza:  

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci József úti Óvoda 

(3531 Miskolc, József utca 2.) intézményvezetői feladatainak ellátásával – a kinevezés 

szerinti munkaköre mellett – 

 

Smizsánszkyné Marján Ida Gizellát 

(a.n.: Szász Róza 

3532 Miskolc, Gépész utca 3. földszint 2. ajtó alatti lakos)  
 

bízza meg. Megbízatása 2017. augusztus 1. napjától 2022. július 31. napjáig tart. 
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2. Az 1. pont szerinti intézményvezető illetménye a közalkalmazottak jogállásáról szóló 

1992. évi XXXIII. törvény, a nemzeti köznevelésről szóló 2011. CXC. törvény, valamint a 

pedagógusok előmeneteli rendszeréről és a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi 

XXXIII. törvény köznevelési intézményekben történő végrehajtásáról szóló 326/2013. 

(VIII. 30.) Korm. rendelet alapján kerül megállapításra. 

 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, 

hogy a szükséges munkáltatói intézkedések megtételéről gondoskodjon. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Jegyzői Kabinet 

Határidő:  az 1. - 2. pont tekintetében azonnal,  

a 3. pont tekintetében 30 napon belül 

 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy hívják be a pályázót, akivel ismerteti a döntést és 

gratulációját fejezi ki. 

 

A IV. határozati javaslat kapcsán kéri, szavazzanak Ádám Anikó Ágnes személyéről. 

 

A Közgyűlés 8 igen, 0 nem szavazattal, 16 tartózkodás 

mellett Ádám Anikó Ágnes személyét nem támogatta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak Szőnyi Márta személyéről. 

 

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 1 tartózkodás 

mellett Szőnyi Márta személyét támogatta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak a IV. határozati javaslat „A” 

alternatívájáról, figyelemmel a személyi kérdésben meghozott döntésre. 

 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett a Miskolci Százszorszép Óvoda intézményvezetői 

feladatainak ellátásával 2017. augusztus 1. napjától 2022. 

július 31. napjáig Szőnyi Mártát bízza meg és meghozta a  

 

116/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: a Miskolci Százszorszép Óvoda intézményvezetői beosztására kiírt pályázat 

elbírálása és döntés intézményvezetői beosztás betöltéséről 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott egyes óvodák 

intézményvezetői beosztásának betöltésére vonatkozó pályázatok elbírálására” című 

előterjesztést és a következő határozatot hozza:  

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Százszorszép 

Óvoda (3530 Miskolc, Serház utca 1.) intézményvezetői feladatainak ellátásával - 2017. 

augusztus 1. napjától határozatlan időre, közalkalmazotti jogviszonyban óvodapedagógus 
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munkakörbe történő kinevezésével egyidejűleg -  

 

Szőnyi Márta 

(a.n.: Cseke Tünde, 

3574 Bőcs, Posta utca 4. szám alatti lakos) 
 

bízza meg. Magasabb vezetői megbízatása 2017. augusztus 1. napjától 2022. július 31. 

napjáig tart. 

 

2. Az 1. pont szerinti intézményvezető illetménye a közalkalmazottak jogállásáról szóló 

1992. évi XXXIII. törvény, a nemzeti köznevelésről szóló 2011. CXC. törvény, valamint a 

pedagógusok előmeneteli rendszeréről és a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi 

XXXIII. törvény köznevelési intézményekben történő végrehajtásáról szóló 326/2013. 

(VIII. 30.) Korm. rendelet alapján kerül megállapításra. 

 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, 

hogy a szükséges munkáltatói intézkedések megtételéről gondoskodjon. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Jegyzői Kabinet 

Határidő:  az 1. - 2. pont tekintetében azonnal,  

a 3. pont tekintetében 30 napon belül 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy hívják be a pályázókat, akikkel ismerteti a döntést 

és gratulációját fejezi ki a nyertes pályázónak. 

 

 

13. napirend: Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet vezetői munkakörére kiírt 

pályázat elbírálására, vezetői álláshely betöltésére 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 

dönteniük, mely „A” és „B” alternatívát is tartalmaz. Az előterjesztés kapcsán személyi 

kérdésben is kell dönteniük, melyhez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. 

A személyekről névsor szerint szavaznak.  

Kéri, döntsenek Gabura Ákos személyéről. 

 

A Közgyűlés 0 igen, 0 nem szavazattal, 22 tartózkodás 

mellett Gabura Ákos személyét nem támogatta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak Fodor Gábor személyéről. 

 

A Közgyűlés 0 igen, 0 nem szavazattal, 22 tartózkodás 

mellett Fodor Gábor személyét nem támogatta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak Kovács László Csaba személyéről. 

 

A Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal 1 tartózkodás 

mellett Kovács László Csaba személyét támogatta. 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak Nyárai Béla személyéről. 

 

A Közgyűlés 3 igen, 0 nem szavazattal, 20 tartózkodás 

mellett Nyárai Béla személyét nem támogatta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak a határozati javaslat „A” 

alternatívájáról, figyelemmel a személyi kérdésben meghozott döntésre. 

 

A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 1 tartózkodás 

mellett a Miskolci Önkormányzati Rendészet 

vezetőjének 2017. július 1. napjától határozatlan időre 

Kovács László Csabát nevezi ki és meghozta a  

 

117/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: A Miskolci Önkormányzati Rendészet vezetői munkakörére kiírt pályázat 

elbírálása, és döntés a vezetői álláshely betöltéséről 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

Miskolci Önkormányzati Rendészet vezetői munkakörére kiírt pályázat elbírálására, 

vezetői álláshely betöltésére” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:  

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Önkormányzati 

Rendészet (3531 Miskolc, Győri kapu 27/b) vezetői feladatainak ellátására a közszolgálati 

tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX törvény 129. § előírásai alapján, 2017. július 1. napjától 

határozatlan időre 

Kovács László Csabát 
nevezi ki.  

 

2. A Közgyűlés az 1. pont szerinti igazgató illetményét a közszolgálati tisztviselőkről szóló 

2011. évi CXCIX. törvény alapján határozza meg, melynek összege: bruttó 650 000 Ft/hó. 

 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert, hogy a 

szükséges munkáltatói intézkedések megtételéről gondoskodjon. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Jegyzői Iroda 

Határidő:  az 1. - 2. pont tekintetében azonnal,  

a 3. pont tekintetében 2017. június 30. 

 

 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy hívják be a megjelent pályázókat, akikkel ismerteti 

a döntést. Gratulációját fejezi ki a nyertes pályázónak, jó munkát kíván és sok erőt hozzá. 

 

Bejelenti, hogy a sürgősségi napirendekről történő szavazás következik. 
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1. sürgősségi napirend:  Javaslat a temetőkről, a temetkezési tevékenységről és az 

azokhoz kapcsolódó díjakról szóló önkormányzati rendelet 

megalkotására és az ahhoz kapcsolódó döntések meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és két 

határozati javaslatról kell dönteniük. Elsőként a rendelettervezetről döntenek, melyhez 

minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. 

 

A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás 

mellett megalkotta a 18/2017. önkormányzati rendeletét 

a temetőkről, a temetkezési tevékenységről és az 

azokhoz kapcsolódó díjakról. 
 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak az I. határozati javaslatról.  

 

A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

118/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: közszolgáltatási szerződés módosítása a Miskolci Városgazda Nonprofit Kft-vel 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

temetőkről, a temetkezési tevékenységről és az azokhoz kapcsolódó díjakról szóló 

önkormányzati rendelet megalkotására és az ahhoz kapcsolódó döntések meghozatalára” 

című előterjesztést és a következő határozatot hozza:  

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul a Miskolc Megyei 

Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci Városgazda Nonprofit Kft. (székhelye: 3531 

Miskolc, Győri kapu 48-50.) között létrejött 1610-6/2015. számú közszolgáltatási 

szerződésnek a határozat melléklete szerinti tartalommal történő módosításához.  

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

Polgármestert a közszolgáltatási szerződés módosításának aláírására.  

 

Felelős:  Pfliegler Péter alpolgármester 

Végrehajtásért felelős:  Miskolci Városgazda Nonprofit Kft. 

Végrehajtást felügyelő főosztály: Stratégiai és Felügyeleti Főosztály  

Határidő:  az 1. pont tekintetében: azonnal 

 a 2. pont tekintetében: 2017. június 30. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak a II. határozati javaslatról. 
 

A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti II. határozati 

javaslatot és meghozta a 
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119/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: a kegyeleti közszolgáltatási szerződés megkötése a Miskolci Városgazda Nonprofit 

Kft-vel 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

temetőkről, a temetkezési tevékenységről és az azokhoz kapcsolódó díjakról szóló 

önkormányzati rendelet megalkotására és az ahhoz kapcsolódó döntések meghozatalára” 

című előterjesztést és a következő határozatot hozza:  

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul ahhoz, hogy az 

Önkormányzat 2017. július 1. napjától kezdődő hatállyal a Miskolci Városgazda 

Nonprofit Kft-vel a határozat melléklete szerinti kegyeleti közszolgáltatási szerződést 

kössön. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

Polgármestert a kegyeleti közszolgáltatási szerződés aláírására. 

 

Felelős:  Pfliegler Péter alpolgármester 

Végrehajtásért felelős:  Miskolci Városgazda Nonprofit Kft. 

Végrehajtást felügyelő főosztály:  Stratégiai és Felügyeleti Főosztály 

Határidő:  2017. június 30. 

 

 

 

2. sürgősségi napirend:  Javaslat a Miskolc Városi Szabadidőközpont Nonprofit 

Korlátolt Felelősségű Társasággal közszolgáltatási szerződés 

megkötésére 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy határozati javaslatról kell 

dönteniük. 

A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

120/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolc Városi 

Szabadidőközpont Nonprofit Kft. között közszolgáltatási szerződés megkötése 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

Miskolc Városi Szabadidőközpont Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társasággal 

közszolgáltatási szerződés megkötésére” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul ahhoz, hogy 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2017. július 1. napjától kezdődő hatállyal 

a Miskolc Városi Szabadidőközpont Nonprofit Kft.-vel közszolgáltatási szerződést 

kössön a határozat melléklete szerinti tartalommal. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

Polgármestert a közszolgáltatási szerződés aláírására. 
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Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Humánszolgáltatási Osztály 

Határidő:  2017. június 30. 

 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 

 

3. sürgősségi napirend: Javaslat a Települési Értéktár Bizottságban történő személyi 

változásokra vonatkozó döntés meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell 

dönteniük, amely „A” és „B” alternatívát tartalmaz. Elsőként az „A” alternatíváról döntenek. 

 

A Közgyűlés 1 igen, 17 nem szavazattal, 6 tartózkodás 

mellett nem fogadta el az előterjesztés szerinti határozati 

javaslat „A” alternatíváját. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak a „B” alternatíváról. 

 

A Közgyűlés 16 igen, 2 nem szavazattal, 6 tartózkodás 

mellett az előterjesztés szerinti határozati javaslat „B” 

alternatíváját elfogadta és meghozta a  

 

121/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: A Települési Értéktár Bizottságban történő személyi változásokra vonatkozó 

döntés meghozatala 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

Települési Értéktár Bizottságban történő személyi változásokra vonatkozó döntés 

meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a XII-223/5506/2013. számú 

határozatának 3. pontját az alábbiak szerint módosítja: 

 

A Közgyűlés a Települési Értéktár Bizottság elnökeként dr. Kiss Jánost, Miskolc Megyei Jogú 

Város alpolgármesterét megválasztja. Ezzel egyidejűleg Kiss Gábor megbízatása megszűnik. 

 

A Közgyűlés a Bizottság tagjaként Székely Róbertet, a Miskolci Idegenforgalmi Marketing 

Nonprofit Kft. ügyvezetőjét megválasztja. Ezzel egyidejűleg Nagy Júlia megbízatása 

megszűnik. 

 

A Közgyűlés a Bizottság tagjaként dr. Tóth Arnoldot, a Herman Ottó Múzeum általános 

igazgatóhelyettesét megválasztja. Ezzel egyidejűleg dr. Pusztai Tamás megbízatása megszűnik. 

 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megállapítja, hogy a döntés 

eredményeképpen a Települési Értéktár Bizottság összetétele az alábbi: 
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Elnök: dr. Kiss János, Miskolc Megyei Jogú Város alpolgármestere 

Tagok: Molnár Péter – a Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság elnöke, 

Rostás László – Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal főépítésze, 

Papp Ferenc – Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal városi kulturális 

főreferense, 

Székely Róbert – a Miskolci Idegenforgalmi Marketing Nonprofit Kft. ügyvezetője, 

Dr. Prokai Margit – a II. Rákóczi Ferenc Megyei és Városi Könyvtár igazgatója, 

Dr. Tóth Arnold – a Herman Ottó Múzeum általános igazgatóhelyettese, 

Somorjai Lehel – a Magyar Nemzeti Levéltár Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Levéltár 

igazgatója. 

 

3. A XII-223/5506/2013. számú határozat egyéb rendelkezései változtatás nélkül hatályban 

maradnak. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Humánszolgáltatási Osztály 

Határidő:  azonnal 

 

 

4. sürgősségi napirend: Javaslat az MVK Zrt.-vel fennálló Közszolgáltatási Szerződés 

módosítására, a 2016. évi közszolgáltatási tevékenységről készült 

éves Közszolgáltatói Jelentés és a 2016. évi Éves Pénzügyi 

Ellentételezés összegének, valamint a 2017. évi közszolgáltatási 

követelmény és közszolgáltatási ellentételezés tervezett 

mértékének elfogadására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy határozati javaslatról kell 

dönteniük. 

 

A Közgyűlés 16 igen, 7 nem szavazattal, 1 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

122/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: A 2016. évi közszolgáltatási tevékenységről készült éves Közszolgáltatói Jelentés 

és a 2016. évi Éves Pénzügyi Ellentételezés összegének, valamint a 2017. évi 

közszolgáltatási követelmény és közszolgáltatási ellentételezés tervezett 

mértékének elfogadása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 

MVK Zrt.-vel fennálló Közszolgáltatási Szerződés módosítására, a 2016. évi 

közszolgáltatási tevékenységről készült éves Közszolgáltatói Jelentés és a 2016. évi Éves 

Pénzügyi Ellentételezés összegének, valamint a 2017. évi közszolgáltatási követelmény és 

közszolgáltatási ellentételezés tervezett mértékének elfogadására” elnevezésű előterjesztést 

és az alábbi határozatot hozza:  

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elfogadja jelen határozat 

1. sz. mellékleteként szereplő az MVK Zrt. 2016. évi közszolgáltatási tevékenységéről 

készült éves Közszolgáltatói Jelentést. A Közgyűlés a 2016. évi Éves Pénzügyi 
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Ellentételezés összegét 589.398 ezer Ft-ban, azaz Ötszáznyolcvankilencmillió-

háromszázkilencvennyolcezer forint összegben fogadja el, amelynek megfizetésére a 

felek külön megállapodást kötnek. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MVK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szervezeti egység: Stratégiai és Felügyeleti Főosztály és 

 Gazdálkodási Főosztály  

Határidő:  2017. december 31. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a jelen 

határozat 2. számú mellékleteként szereplő Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata és az MVK Zrt. között 2010. június 1. napján megkötött 10125. számú 

Közszolgáltatási Szerződés módosításáról szóló 13. számú Módosító szerződést, ezzel 

egyidejűleg felhatalmazza a Polgármestert a Módosító szerződés aláírására. A 

Közgyűlés továbbá felhatalmazza a Polgármestert a Módosító szerződésben foglalt és 

az eddigi módosításokkal egységes szerkezetű Közszolgáltatási Szerződés aláírására is.  

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MVK Zrt. 

Végrehajtást felügyelő szervezeti egység:  Stratégiai és Felügyeleti Főosztály és 

 Gazdálkodási Főosztály  

Határidő:  azonnal 

 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja 2017. 

augusztus 1-jei bevezetéssel a 7-es számjelzésű autóbusz vonalon igénybe vehető 50 %-

os vonaljegy értékesítésének megkezdését. A kedvezményes vonaljegy értékesítésének 

az MVK Zrt. Szolgáltató eredményére gyakorolt hatását Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata és Felsőzsolca Város Önkormányzata a 2017 évre vonatkozó 

elszámolás keretében rendezi, az MVK Zrt. szolgáltató közreműködésével. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály  

Végrehajtást felügyelő szervezeti egység:  Stratégiai és Felügyeleti Főosztály 

Végrehajtásban közreműködő :  MVK Zrt. 

Határidő:  az 50%-os vonaljegy bevezetése tekintetében  

 2017. augusztus 1,  

  az elszámolás tekintetében 2018. április 30. 

 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 

 

 

5. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolc, József Attila utca 44. szám alatti, valamint a 

Miskolc, Repülőtéri utcában elhelyezkedő ingatlanok 

értékesítésére 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint két határozati javaslatról kell 

dönteniük. Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról.  
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A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

123/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: Miskolc, József Attila u. 44. sz. alatti ingatlan értékesítése 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Miskolc, József Attila utca 44. szám alatti, valamint a Miskolc, Repülőtéri utcában 

elhelyezkedő ingatlanok értékesítésére" című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a V-105/4794/2013. 

számú közgyűlési határozatának 1.5 pontját hatályon kívül helyezi. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat 

vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012.(XII.15.) önkormányzati 

rendelet 19. § (2) bekezdése alapján értékesítésre kijelöli a Miskolc, József A. u. 44. 

szám alatti, 4800 helyrajzi számú „általános iskola” megnevezésű, 3577 m2 alapterületű 

ingatlan 1/1 tulajdoni hányadát, az értékesítés módját nyílt, kétfordulós versenyeztetési 

eljárásban meghatározva.  

a. Az ingatlan eladási ára üres állapotban 46.000.000.- Ft + 0 Ft áfa összegnél nem 

lehet kevesebb.  

b. Vevő kötbér kikötése mellett vállaljon kötelezettséget az adásvételi szerződés 

aláírásától számított 5 éven belül az ingatlan felújítására, vagy átépítésére.  

c. Ezen kötelezettség biztosítására az eladót illesse 5 évre a visszavásárlás joga. 

Késedelem esetén napi 5.000,- Ft, a szerződés lehetetlenülése esetén pedig 

5.000.000,- Ft meghiúsulási kötbér fizetésére legyen köteles a vevő. 

d. Vevő a vételárat az adásvételi szerződés aláírását követő 15 napon belül 

egyösszegben köteles megfizetni.  

e. Az ingatlan eladási árára tekintettel a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi 

CXCVI. törvény 14. § (2) bekezdésében foglaltak szerint a Magyar Államot az 

ingatlanra minden más jogosultat megelőző elővásárlási jog illeti meg. 

 

3. A Közgyűlés utasítja a Miskolc Holding Zrt.-t az értékesítés teljes körű - az adásvételi 

szerződés aláírását is magába foglaló – lebonyolítására. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt. 

Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 

Határidő: azonnal 

 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti II. határozati 

javaslatot és meghozta a  
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124/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: Miskolc, Repülőtéri utcában elhelyezkedő ingatlan értékesítése 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Miskolc, József Attila utca 44. szám alatti, valamint a Miskolc, Repülőtéri utcában 

elhelyezkedő ingatlanok értékesítésére" című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat 

vagyonáról és vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012.(XII.15.) önkormányzati rendelet 

19. § (2) bekezdése alapján értékesítésre kijelöli a Miskolc, Repülőtéri utcában 

elhelyezkedő, 01438/2 helyrajzi számú „kivett telephely” megnevezésű, 6791 m2 

alapterületű ingatlan 1/1 tulajdoni hányadát, az értékesítés módját nyílt, kétfordulós 

versenyeztetési eljárásban meghatározva.  

a. Az ingatlan eladási ára bruttó 30.260.000,- Ft (23.826.772,- Ft + 6.433.228,- Ft 

áfa) összegnél nem lehet kevesebb. 

b. Vevő a vételárat az adásvételi szerződés aláírását követően 15 napon belül 

egyösszegben köteles megfizetni. 

c. Eladó a vevő részére külön kötelezettséget nem ír elő.  

d. Az ingatlan eladási árára tekintettel a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi 

CXCVI. törvény 14. § (2) bekezdésében foglaltak szerint a Magyar Államot az 

ingatlanra minden más jogosultat megelőző elővásárlási jog illeti meg. 

 

2. A Közgyűlés utasítja a Miskolc Holding Zrt.-t az értékesítés teljes körű - az adásvételi 

szerződés aláírását is magába foglaló – lebonyolítására. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Miskolc Holding Zrt. 

Végrehajtást felügyelő osztály: Vagyongazdálkodási Osztály 

Határidő: azonnal 

 

 

 

6. sürgősségi napirend:  Javaslat a TAO támogatásból megvalósuló sportcélú 

beruházásokhoz kapcsolódó jelzálogjog bejegyzéséhez történő 

hozzájárulásra 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint két határozati javaslatról kell 

dönteniük. Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról.  

 

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

125/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: hozzájárulás a Miskolci Városi Szabadidőközpont Nonprofit Kft. által használt 

Miskolc 7633/15 helyrajzi számú ingatlanon TAO támogatásból megvalósult 

sportcélú beruházáshoz kapcsolódó jelzálogjog bejegyzéshez 
 



71 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a TAO 

támogatásból megvalósuló sportcélú beruházásokhoz kapcsolódó jelzálogjog 

bejegyzéshez történő hozzájárulásra” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat 

vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati 

rendelet 19. § (1) bekezdés b) pontja alapján hozzájárul a Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzat tulajdonában álló Miskolc 7633/15 helyrajzi számú ingatlanra 15 éves 

időtartamra jelzálogjog bejegyzéséhez a Magyar Állam javára a Miskolci Jegesmedve 

Sportszervező Kft. által KE07839/2016/MJSZ-4 számon elnyert, Miskolci Jégcsarnok 

2. számú jégpálya öltöző-kiszolgáló épület létesítése tárgykörben utófinanszírozott 

pályázat támogatási összegének erejéig, annak biztosítékául. 

 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, az 1. pontban rögzítettek szerinti 

nyilatkozat előkészítésére és aláírására. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Vagyongazdálkodási Osztály 

Határidő:  2017. június 23. 

 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti II. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

126/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: hozzájárulás a Miskolci Városi Szabadidőközpont Nonprofit Kft. által használt 

Miskolc 7633/15 helyrajzi számú ingatlanon TAO támogatásból megvalósult 

sportcélú beruházáshoz kapcsolódó jelzálogjog bejegyzéshez 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a TAO 

támogatásból megvalósuló sportcélú beruházásokhoz kapcsolódó jelzálogjog 

bejegyzéshez történő hozzájárulásra” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat 

vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati 

rendelet 19. § (1) bekezdés b) pontja alapján hozzájárul a Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzat tulajdonában álló Miskolc 7633/15 helyrajzi számú ingatlanra 15 éves 

időtartamra jelzálogjog bejegyzéséhez a Magyar Állam javára a Miskolci Jegesmedve 

Jégkorong Sportegyesület által KE09011/2017/MJSZ számon elnyert, Miskolci 

Jégcsarnok lelátó bővítés déli és északi oldal tárgykörben utófinanszírozott pályázat 

támogatási összegének erejéig, annak biztosítékául. 

 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, az 1. pontban rögzítettek szerinti 

nyilatkozat előkészítésére és aláírására. 
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Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Vagyongazdálkodási Osztály 

Határidő:  2017. június 23. 

 

 

 

7. sürgősségi napirend:  Javaslat ingatlanok Magyar Államtól történő ingyenes 

átvételének kezdeményezésére 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint három határozati javaslatról kell 

dönteniük. Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról.  

 

A Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

127/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: a Miskolc III. kerület, 23486/1 helyrajzi számú ingatlan tulajdonjogának 

megszerzése iránti igény bejelentésére az Állami Egészségügyi Ellátó Központ 

felé 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 

ingatlanok Magyar Államtól történő ingyenes átvételének kezdeményezésére” című 

előterjesztést és a következő határozatot hozza:  

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a nemzeti vagyonról szóló 

2011. évi CXVI. törvény 13. §-ában foglaltak, valamint az állami vagyonról szóló 2007. 

évi CVI. törvény 36. § (2) bekezdés c) pontja alapján az Állami Egészségügyi Ellátó 

Központnál, mint tulajdonosi joggyakorlónál kezdeményezi és kérelmezi a Magyar 

Állam tulajdonában lévő Miskolc, III. ker. 23486/1 helyrajzi számon felvett, 45635 m2 

területű, kivett kórház megnevezésű ingatlan 1/1 arányú tulajdoni hányadának ingyenes 

önkormányzati tulajdonba adását. 

 

2. Az 1. pontban meghatározott ingatlant Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata a 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) 

bekezdés 4. és 8a. pontjában, valamint az egészségügyi alapellátásról szóló 2015. évi 

CXXIII. törvény 5. §-ban és a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. 

évi III. tv. 90. §-ban meghatározott egészségügyi alapellátás, valamint szociális 

szolgáltatások és ellátások biztosításához kapcsolódó közfeladatainak ellátása 

érdekében kívánja tulajdonba venni és idősek bentlakásos gondozását végző intézmény 

bővítésével idősek szociális ellátásához, idősek otthonának megszervezéséhez és 

fenntartásához, valamint háziorvosi, házi gyermekorvosi ellátáshoz, a fogorvosi 

alapellátáshoz, az alapellátáshoz kapcsolódó háziorvosi, házi gyermekorvosi és 

fogorvosi ügyeleti ellátáshoz, a védőnői ellátáshoz kapcsolódó célra kívánja 

felhasználni.  

 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata vállalja az ingyenes tulajdonba adás 

érdekében felmerülő költségek megtérítését.  
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4. Az igényelt Miskolc, III. kerület, 23486/1 hrsz-ú ingatlan nem áll (örökségvédelmi/ 

természetvédelmi/helyi/Natura 2000) védettség alatt.  

 

5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

Polgármestert, hogy a Miskolc, III. ker. 23486/1 helyrajzi számon felvett, 45635 m2 

területű, kivett kórház megnevezésű ingatlan 1/1 arányú tulajdoni hányadának ingyenes 

önkormányzati tulajdonba adásával kapcsolatos eljárás során az Állami Egészségügyi 

Ellátó Központ, valamint az MNV Zrt. felé teljes jogkörben eljárjon, és valamennyi 

nyilatkozatot megtegyen. 

 

6. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

polgármestert, hogy a Miskolc, III. ker. 23486/1 helyrajzi számon felvett, 45635 m2 

területű, kivett kórház megnevezésű ingatlan 1/1 arányú tulajdoni hányadának ingyenes 

önkormányzati tulajdonba adására vonatkozó megállapodást aláírja. 

 

7. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a megszerzett ingatlant a 

forgalomképes vagyoni körbe sorolja be. 

 

Felelős:  Dr. Kiss János alpolgármester 

Végrehajtásért felelős:  Vagyongazdálkodási Osztály  

Határidő:  az igény bejelentését tartalmazó levél előkészítéséért a határozat 

meghozatalát követő 20 napon belül 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról. 

 

 

A Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti II. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

128/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: a Miskolc III. kerület, 23486/1 helyrajzi számú ingatlan vagyonkezelői jogának 

megszerzése iránti igény bejelentésére az Állami Egészségügyi Ellátó Központ 

felé 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 

ingatlanok Magyar Államtól történő ingyenes átvételének kezdeményezésére” című 

előterjesztést és a következő határozatot hozza:  

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a nemzeti vagyonról szóló 

2011. évi CXCVI. törvény 11. § (13) bekezdése, valamint az állami vagyonról szóló 

2007. évi CVI. törvény 27. § alapján, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 4. és 8a. pontjában, valamint az 

egészségügyi alapellátásról szóló 2015. évi CXXIII. törvény 5. §-ban és a szociális 

igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. tv. 90. §-ban meghatározott 

egészségügyi alapellátás, valamint szociális szolgáltatások és ellátások biztosításához 

kapcsolódó közfeladatainak ellátása érdekében az Állami Egészségügyi Ellátó 

Központnál kezdeményezi és kérelmezi a Magyar Állam tulajdonában és az Állami 
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Egészségügyi Ellátó Központ tulajdonosi joggyakorló kezelésében lévő, Miskolc III. 

kerület 23486/1 hrsz-ú, „kivett kórház” megnevezésű, 45635 m2 területű ingatlan 

ingyenes vagyonkezelési jogának megszerzését. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata a vagyonkezelésbe venni kívánt ingatlant 

idősek bentlakásos gondozását végző intézmény bővítésével idősek szociális 

ellátásához, idősek otthonának megszervezéséhez és fenntartásához, valamint 

háziorvosi, házi gyermekorvosi ellátáshoz, a fogorvosi alapellátáshoz, az alapellátáshoz 

kapcsolódó háziorvosi, házi gyermekorvosi és fogorvosi ügyeleti ellátáshoz, a védőnői 

ellátáshoz kapcsolódó célra kívánja felhasználni.  

 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata vállalja az ingyenes vagyonkezelésbe adás 

érdekében felmerülő költségek megtérítését.  

 

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

Polgármestert, hogy az igény bejelentését az Állami Egészségügyi Ellátó Központ felé 

megtegye, valamint annak pozitív elbírálása esetén az átadás érdekében megkötendő 

vagyonkezelési szerződést aláírja és a kapcsolódó jognyilatkozatokat megtegye az 

eljárás során.  

 

Felelős:  Dr. Kiss János alpolgármester 

Végrehajtásért felelős:  Vagyongazdálkodási Osztály  

Határidő:  az igény bejelentését tartalmazó levél előkészítéséért a határozat 

meghozatalát követő 20 napon belül 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most döntsenek az előterjesztés szerinti III. határozati 

javaslatról. 
A Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti III. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

 

129/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: a Miskolc II. kerület, 41064/2 helyrajzi számú ingatlan tulajdonjogának 

megszerzése iránti igény bejelentésére a Magyar Közút Nonprofit Zrt. felé 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 

ingatlanok Magyar Államtól történő ingyenes átvételének kezdeményezésére” című 

előterjesztést és a következő határozatot hozza:  

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a közúti közlekedésről 

szóló 1988. évi I. tv. 32. § (3) bekezdése szerint alapján, a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 2. pontja 

értelmében a helyi közutak és tartozékainak kialakítása és fenntartása, közparkok és 

egyéb közterületek kialakítása és fenntartása, gépjárművek parkolásának biztosítása, 

valamint a helyi közút fenntartása és üzemeltetése, parkoló létesítése, biztosítása, 

fenntartása céljából a Magyar Állam tulajdonában lévő, Miskolc II. kerület, 41064/2 

hrsz-ú, 1202 m2 térmértékű „kivett beépítetlen terület” helyi közúttá történő 

átminősítését kérelmezi az ingatlan tulajdonosi joggyakorlójánál és ezzel egyidejűleg 
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az ingatlan ingyenes önkormányzati tulajdonba vételét kezdeményezi a Magyar Közút 

Nonprofit Zrt.-nél.  

 

A kezdeményezés során kifejezetten szükséges kitérni arra, hogy az ingatlan helyi 

közútként és parkolóként funkcionál, annak fenntartása és üzemeltetése az 

előzőekben felsorolt jogszabályok és a közúti közlekedésről szóló 1988. évi I. tv. 

33.§ (1) bekezdés b) pont bb) alpontja szerint a helyi önkormányzat feladata. Az 

ingatlan átvételének kezdeményezése közfeladat ellátása céljából, közérdekből 

történik jogszabály alapján. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata vállalja az ingyenes tulajdonba adás 

érdekében felmerülő költségek megtérítését.  

 

3. Az igényelt Miskolc, II. kerület, 41064/2 hrsz-ú ingatlan nem áll (örökségvédelmi/ 

természetvédelmi/helyi/Natura 2000) védettség alatt.  

 

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

Polgármestert, hogy a Miskolc II. kerület, 41064/2 hrsz-ú ingatlan ingyenes 

önkormányzati tulajdonba adásával kapcsolatos eljárás során a Magyar Közút 

Nonprofit Zrt., valamint az MNV Zrt. felé teljes jogkörben eljárjon, és valamennyi 

nyilatkozatot megtegyen. 

 

5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a 

polgármestert, hogy a Miskolc II. kerület, 41064/2 hrsz-ú ingatlan átminősítése 

érdekében eljárjon, az átminősítésre, illetve az ingyenes önkormányzati tulajdonba 

adásra vonatkozó előzetes és végleges megállapodásokat aláírja. 

 

Felelős:  Dr. Kiss János alpolgármester 

Végrehajtásért felelős:  Vagyongazdálkodási Osztály  

Határidő:  az igény bejelentését tartalmazó levél előkészítéséért a határozat 

meghozatalát követő 20 napon belül 

 

 

 

8. sürgősségi napirend:  Javaslat a Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és 

Gyermekvédelmi Intézmény-Módszertani Központ és az 

Önkormányzat között fennálló vagyonkezelési szerződés 

módosítására, a Miskolc, Gesztenyés u. 14. szám alatti 

ingatlanban található helyiség hasznosítására a Magyar Máltai 

Szeretetszolgálat Egyesület részére, valamint egyéb 

vagyongazdálkodási döntések meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint három határozati javaslatról kell 

dönteniük. Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról.  

 

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. határozati 

javaslatot és meghozta a  
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130/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: A Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekvédelmi Intézmény-

Módszertani Központ és az Önkormányzat között fennálló vagyonkezelési 

szerződés módosítása  
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekvédelmi Intézmény-Módszertani 

Központ és az Önkormányzat között fennálló vagyonkezelési szerződés módosítására, a 

Miskolc, Gesztenyés u. 14. szám alatti ingatlanban található helyiség hasznosítására a 

Magyar Máltai Szeretetszolgálat Egyesület részére, valamint egyéb vagyongazdálkodási 

döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése akként dönt, hogy a 

68/2017. (IV.7.) számú határozatának 1/b és 1/c számú melléklete helyébe jelen 

határozat 1. melléklete lép. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Egyesített 

Szociális, Egészségügyi és Gyermekvédelmi Intézmény-Módszertani Központ és 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata között a feladatellátásához szükséges ingó 

és ingatlan vagyonelemek vagyonkezelésbe adása tárgyában 2013. július 1. napján 

létrejött vagyonkezelési szerződés módosításához hozzájárul azzal, hogy a Miskolci 

Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekvédelmi Intézmény-Módszertani 

Központ vagyonkezelői joga a jelen határozat 2. mellékletében felsorolt 

vagyonelemekre terjed ki. 

 

3. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a 2. pontban rögzítettek szerinti 

vagyonkezelési szerződés módosítás előkészítésére és aláírására. 

 

Felelős:  Dr. Kiss János Alpolgármester 

Végrehajtásért felelős:  Vagyongazdálkodási Osztály 

Határidő:  1. pont tekintetében azonnal 

2. és 3. pont tekintetében 2017. június 30. 

 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti II. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

131/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: a Miskolc, Gesztenyés u. 14. szám alatti ingatlanban található 24 m2 nagyságú 

helyiség közcélú adományként történő térítésmentes hasznosítása a Magyar 

Máltai Szeretetszolgálat Egyesület részére 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekvédelmi Intézmény-Módszertani 



77 

Központ és az Önkormányzat között fennálló vagyonkezelési szerződés módosítására, a 

Miskolc, Gesztenyés u. 14. szám alatti ingatlanban található helyiség hasznosítására a 

Magyar Máltai Szeretetszolgálat Egyesület részére, valamint egyéb vagyongazdálkodási 

döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat 

vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati 

rendelet 12. § (3) bekezdése alapján a Miskolc belterület 14096/A/25 hrsz. alatt 

nyilvántartott, természetben 3529 Miskolc, Gesztenyés u. 14. szám alatti ingatlanban 

található alagsor, 24 m2-es üzlet/raktár megnevezésű helyiséget 2017. június 15. 

napjától, határozatlan időre, gyermekjóléti szolgáltatásokkal és ellátásokkal, valamint 

ifjúsági ügyekkel kapcsolatos közfeladat ellátása céljából, tárolóhelyként, raktárként 

történő használatra, közcélú adományként a Magyar Máltai Szeretetszolgálat Egyesület 

részére térítésmentesen használatba adja a használat során felmerülő rezsi költség 

megfizetésének kötelezettségével.  

 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Miskolc Holding Zrt.-t az 1. pontban rögzítettek szerinti 

használati szerződés előkészítésére és aláírására. 

 

Felelős:  Dr. Kiss János Alpolgármester 

Végrehajtásért felelős:   Miskolc Holding Zrt. 

Végrehajtást felügyelő Osztály:  Vagyongazdálkodási Osztály 

Határidő:  2017. június 15. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most döntsenek az előterjesztés szerinti III. határozati 

javaslatról. 
A Közgyűlés 20 igen, 0 nem szavazattal, 4 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti III. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

132/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: a Miskolci Közintézmény-működtető Központ feladatellátásához feleslegessé vált 

ingó vagyonelemek hasznosítása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekvédelmi Intézmény-Módszertani 

Központ és az Önkormányzat között fennálló vagyonkezelési szerződés módosítására, a 

Miskolc, Gesztenyés u. 14. szám alatti ingatlanban található helyiség hasznosítására a 

Magyar Máltai Szeretetszolgálat Egyesület részére, valamint egyéb vagyongazdálkodási 

döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat 

vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati 

rendelet 12. § (5) bekezdése alapján hozzájárul, hogy a határozat mellékletében értékben 

felsorolt vagyonelemek térítésmentesen a Miskolci Közintézmény-működtető Központ 

vagyonából átkerüljenek az önkormányzat más közfeladatot ellátó intézményeinek, 

valamint oktatási közfeladat ellátásának elősegítése céljából a Magyar Állam által 

fenntartott Miskolci Tankerületi Központ, illetve a Miskolci Szakképzési Centrum 
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tulajdonába. 

 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Miskolci Közintézmény-működtető Központ vezetőjét, 

hogy az 1. pontban rögzítettek szerinti átadással kapcsolatos szerződéseket aláírja, 

valamint a kapcsolódó döntéseket meghozza. 

 

Felelős:  Dr. Kiss János Alpolgármester 

Végrehajtásért felelős:  Miskolci Közintézmény-működtető Központ 

Végrehajtást felügyelő Osztály:  Vagyongazdálkodási Osztály 

Határidő:  2017. június 30. 

 

 

10. sürgősségi napirend:  Javaslat sportcélú ingatlanokkal kapcsolatos vagyonjogi 

döntések meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint két határozati javaslatról kell 

dönteniük. Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról.  

 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 7 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

133/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: DSM Nonprofit Kft. ingatlanjait érintő döntések meghozatala 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 

sportcélú ingatlanokkal kapcsolatos vagyonjogi döntések meghozatalára” című 

előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat 

vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati 

rendelet 19. § (2) bekezdése alapján dönt arról, hogy a DSM Nonprofit Kft. által 

tulajdonolt ingatlanok közül  

1. a Miskolc III. kerület 21687/1 hrsz.-ú ingatlant legfeljebb 600.000,- Ft, 

2. a Miskolc III. kerület 21681/2 hrsz.-ú ingatlant legfeljebb 42.000.000,- Ft, 

3. a Miskolc III. kerület 21686/1 hrsz.-ú ingatlant legfeljebb 3.000.000,- Ft, 

4. a Miskolc III. kerület 21684/7 hrsz.-ú ingatlant legfeljebb 39.000.000,- Ft, 

5. a Miskolc III. kerület 21702/1 hrsz.-ú ingatlant legfeljebb 30.000.000,- Ft 

 

nettó összegű értéken Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata adásvétel útján 

megszerezi, azzal a feltétellel, hogy a 21687/1 hrsz. alatti ingatlant az eladó legkésőbb a 

vételár elszámolásáig a fennálló jelzálogjogoktól tehermentesíti. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat 

vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati 

rendelet 7. § (3) bekezdése értelmében a megvásárolandó ingatlanok közül a Miskolc 

III. kerület 21687/1 hrsz.-ú, 21686/1 hrsz.-ú, és 21702/1 hrsz.-ú ingatlanokat a 

forgalomképtelen törzsvagyoni körbe sorolja, míg a Miskolc III. kerület 21681/2 hrsz.-

ú, és a 21684/7 hrsz.-ú ingatlanokat a forgalomképes üzleti vagyoni körbe sorolja. 
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3. A Közgyűlés az 1. pontban foglalt ingatlanvétel fedezetét az Önkormányzat 2017. évi 

költségvetésének ingatlanvásárlással kapcsolatos kiadások megnevezésű előirányzat 

terhére biztosítja. 

 

4. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a szerződések aláírására, valamint a 

szükséges jognyilatkozatok megtételére. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  DSM Nonprofit Kft. 

Végrehajtást felügyelő főosztály: Stratégiai és Felügyeleti Főosztály  

Határidő:  2017. június 30. 

 

5. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata, mint a Miskolc Holding Zrt. egyedüli 

tagja (részvényese) jelen határozat szerint a Polgári Törvénykönyvről szóló 2013. évi 

V. törvény 3:112. § (3) bekezdése értelmében utasítja Miskolc Holding Zrt. 

Igazgatóságát, hogy a Miskolc Holding Zrt. a DSM Nonprofit Kft. tulajdonában álló 

Miskolc, III. kerület 21687/2 hrsz.-ú ingatlant legfeljebb nettó 256.000.000,- Ft. 

vételáron adásvétel útján szerezze meg, és azt követően független könyvvizsgáló által 

meghatározott apportértéken apportálja a Diósgyőri Stadionrekonstrukciós Kft-be, 

amennyiben a taggyűlés tőkeemelésről hoz határozatot. 

 

6. A Közgyűlés felhatalmazza a Miskolc Holding Zrt. Igazgatóságát a szerződések 

aláírására, valamint a szükséges további jognyilatkozatok megtételére. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 

Végrehajtást felügyelő főosztály: Stratégiai és Felügyeleti Főosztály  

Határidő:  2017. június 30. a vétel tekintetében 

30 nap az apport elvégzésére a taggyűlés döntését 

követően 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 7 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti II. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

134/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése X-151/271.691/2015. számú 

határozatának módosítása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat 

sportcélú ingatlanokkal kapcsolatos vagyonjogi döntések meghozatalára” című 

előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlésének X-151/271.691/2015. számú 

határozatának c) pontjában foglalt „egy éven belül” szövegrész helyébe „két éven 
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belül” szövegrész lép. 
 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Miskolc Holding Zrt-t, az 1. pontban rögzítettek szerinti 

szerződésmódosítás előkészítésére és aláírására. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Miskolc Holding Zrt. 

Végrehajtást felügyelő főosztály: Stratégiai és Felügyeleti Főosztály  

Határidő:  2017. június 30.  

 

 

 

12. sürgősségi napirend:  Javaslat a Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási 

Önkormányzati Társulás Társulási Megállapodás 

módosításának jóváhagyására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy határozati javaslatról kell 

dönteniük. 

A Közgyűlés 16 igen, 0 nem szavazattal, 7 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

135/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: A Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás Társulási 

Megállapodás módosításának jóváhagyása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

Miskolci Regionális Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás Társulási 

Megállapodás módosításának jóváhagyására” című előterjesztést és a következő 

határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolci Regionális 

Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsa által 2017. június 13. napján 

a 13/2017. (VI.13.) számú TT határozatával elfogadott Társulási Megállapodás módosítását a 

határozat 1. számú melléklete szerint, valamint a módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt 

Társulási Megállapodást a határozat 2. számú melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Önkormányzati Igazgatási Osztály 

Határidő:  azonnal 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert 

az egységes szerkezetbe foglalt Társulási Megállapodás aláírására. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Önkormányzati Igazgatási Osztály 

Határidő:  8 napon belül 
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13. sürgősségi napirend:  Javaslat az Integrált Településfejlesztési Stratégia és a Helyi 

Esélyegyenlőségi Program módosításának jóváhagyására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint két határozati javaslatról kell 

dönteniük. Kéri, szavazzanak az I. határozati javaslatról.  

 

A Közgyűlés 19 igen, 1 nem szavazattal, 4 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti I. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

 

136/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: Az Integrált Településfejlesztési Stratégia módosításának jóváhagyása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 

Integrált Településfejlesztési Stratégia és a Helyi Esélyegyenlőségi Program 

módosításának jóváhagyására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Integrált 

Településfejlesztési Stratégia III. Helyzetértékelés című kötet 4. fejezetének módosítását 

a jelen határozat 1. számú melléklete szerinti tartalommal, az Integrált 

Településfejlesztési Stratégia 2.3.5. pontjának módosítását a jelen határozat 2. számú 

melléklete szerinti tartalommal, a 3. pontjának módosítását a jelen határozat 3. számú 

melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Koordinációs Osztály  

Határidő: azonnal 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése tudomásul veszi az ITS 

módosítás partnerségi egyeztetésének lezárása tárgyában született – a határozati javaslat 

4. számú mellékletét képező – IV-31/415.133-6/2017. számú polgármesteri határozatról 

adott tájékoztatást. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Koordinációs Osztály  

Határidő: azonnal 

 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert a 

módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt Integrált Településfejlesztési Stratégia 

Miskolc Megyei Jogú Város honlapján való közzétételére. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Koordinációs Osztály  

Közreműködő:  Önkormányzati Igazgatási Osztály 

Határidő:  2017. június 19. 

 

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a II. határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 17 igen, 4 nem szavazattal, 3 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti II. határozati 

javaslatot és meghozta a  

 

137/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének V-52/314.334/2016. 

számú határozat mellékletének módosítása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 

Integrált Településfejlesztési Stratégia és a Helyi Esélyegyenlőségi Program 

módosításának jóváhagyására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a V-52/314.334/2016. sz. 

határozat mellékletében foglalt A Helyi Esélyegyenlőségi Program Intézkedési Terve (HEP IT) 

I. fejezet 1.4. pontjában foglalt „harminc” szövegrész helyébe „hatvan” szövegrész lép. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Humánszolgáltatási Osztály 

Határidő:  azonnal 

 

 

15. sürgősségi előterjesztés:  Javaslat a közterületek rendjéről szóló 13/1998. (III.30.) 

önkormányzati rendelet módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről kell 

dönteniük. A rendeletalkotáshoz minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges. 

 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett megalkotta a 19/2017. önkormányzati rendeletét 

a közterületek rendjéről szóló 13/1998. (III.30.) 

önkormányzati rendelet módosításáról. 
 

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./ 

 

 

16. sürgősségi napirend:  Javaslat a Salkházi Sára Miskolc Program eredményeiről 

szóló tájékoztatás tudomásul vételére 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy határozati javaslatról kell 

dönteniük. 

 

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás 

mellett elfogadta az előterjesztés szerinti határozati 

javaslatot 
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138/2017. (VI.14.) számú határozatot 
 

Tárgy: A Salkaházi Sára Miskolc Program eredményeiről szóló tájékoztatás tudomásul 

vétele 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat a 

Salkaházi Sára Miskolc Program eredményeiről szóló tájékoztatás tudomásul vételére” 
című előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Salkaházi Sára Miskolc 

Program 2016. évi eredményeiről szóló tájékoztatást tudomásul veszi. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Szociális Osztály 

Határidő:  azonnal 

 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy mai munkájukat befejezték, amelyet 

megköszön.  

 

Az ülést 12 óra 25 perckor bezárja. 

 

 

 

K. m. f. 
 

 

 

 Dr. Alakszai Zoltán  Dr. Kriza Ákos 
 jegyző  polgármester 

 


